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ИНТЕРВЮ ДОБРУТРО

Нели Антова:
Като не ни чуват,
ще стигнем
до Брюксел! 1 1

Евросъюзът
не е в добра
форма, призна
Юнкер 8

Освиркване на социалния министър
Зорница Русинова, викове “Оставка” и
“Убийци”, обвинения за неспазени обе-
щания от Бойко Борисов - това бе част
от гнева, който изляха вчера в София

родителите на деца с увреждания.
Майките настояват за национален

регистър на хората с увреждания, ус-
тановяване на заболяването им и съот-
ветната грижа, която им се полага. БСП

Социалното министерство се оказа
най-големият рекламодател по европрограми

БОН ТОН

Каратист от
Словения е новият
шеф на УЕФА

Експерти очакват
бюджетен дефицит
за България

предложи НС да гласува законопро-
ект от м.г. за увеличаване на помощи-
те за подобни лица, но мнозинството
отказа. Социалистите напуснаха от со-
лидарност към родителите.

Междувременно се оказа, че соци-
алното министерство е най-големият
рекламодател със средства от евро-
пейските фондове.
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Майки разярени заради
гаврата с децата им

На добър ви час,
екселенц! 11 и 16

“Не уврежданията убиват децата ни, а държавата”, гласеше един от транспарантите
на вчерашния протест на родители. Посланието бе преведено и на английски. Майки

на деца с увреждания проведоха протестно шествие от парламента до Министерския съвет

ЗА КОГО БИЕ ЗВЪНЕЦЪТ?
От утре нататък девет

месеца в българските учи-
лища ще звучи звънецът.
Време колкото да се роди
едно дете. Но днес е различ-
но, днес бие Звънецът. Онзи,
който винаги е първи. Който
среща учителя с десетки
нови малчугани, чиито лица,
глъч и пакости той ще помни
години напред. Който за
всекиго от нас е звучал раз-
лично и който ни връща при
нашата първа учителка годи-
ни назад.

Този път обаче е особен.

Защото наред с цветята и
радостта в училището живее
тревогата. Тревогата от един
недомислен и недовършен
нов закон, стоварил върху
хиляди учители и деца нико-
му ненужни и вредни “ре-
форми”. Тревогата от едни
прясно остригани нови учеб-
ни програми, останали без
национален живец, от които
думичките Родина и Просве-
та бяха изгонени. Тревогата
от един приоритетно недости-
гащ бюджет за училищата и
учителите, на които винаги

им обещават повече и вина-
ги им дават по-малко. Тре-
вогата за едно умно поко-
ление, което се превръща в
аналфабет и за което вина-
ги са виновни учителите, не
“риформите” на държавата.

Но днес бие Звънецът.
Неизтребимият. Затова, да-
скале, вярвай ни: Ти мо-
жеш! Въпреки държавата!
За нея бие тревога
Звънецът. Ученици, наши
деца, вие ще знаете, ще сте
модерни и ще сте българи!
Можете! На добър час!

Велиана
ХРИСТОВА

НЯКОЛКО
ДУМИ

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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СЪОБЩЕНИЕ

ТРЕТОТО ЗАСЕДАНИЕ НА
ПЕТНАДЕСЕТАТА КОНФЕРЕНЦИЯ НА РПО

НА БСП В „МЛАДОСТ” ЩЕ СЕ ПРОВЕДЕ НА
17 СЕПТЕМВРИ 2016 Г., ОТ 18.00 ЧАСА

В ЧИТАЛИЩЕ “МЛАДОСТ”.

Снимка  БГНЕС

Бурно премина заседани-
ето на парламентарната ко-
мисия по вътрешна сигурност
и ред. Управляващото мнозин-
ство набързо прие изменения
в Закона за МВР, които про-
менят напълно първоначални-
те идеи на Румяна Бъчварова.
Министърката отсъстваше,
защото придружава премие-
ра при визитата на унгарския
му колега Виктор Орбан.

Красимир Янков от БСП
попита как се ръководи МВР.
Според него решенията във
ведомството се вземат след
инструкции и правилници и то

Росен
Плевнелиев
посрещна в

Етнографския
музей в Пловдив

президентите
на девет

парламентарни
републики в ЕС

Вътрешната комисия прие
набързо промените в МВР
На каква цена Румяна Бъчварова е приела тази катастрофа в закона попита Атанас Мерджанов

не по начин, по който трябва.
Янков поиска за всяка промя-
на да се обявява кой е вноси-
телят.

Новите изменения дават
повече правомощия на
ГДБОП при разкриването на
компютърни престъпления. По
предложение на ГЕРБ извъ-
нредният труд над сегашния
лимит от 50 часа ще може да
се полага само с изричното
съгласие на служителя.
Съпартийците на Бойко Бори-
сов се отказаха от идеята си
за премахване на допълни-
телния платен отпуск от 12

дни. Остава 30-дневният годи-
шен отпуск, запазва се и се-
гашният статут на ГД “Пожар-
на безопасност и защита на
населението”. По този начин
първоначалните идеи за ре-
форма на Бъчварова бяха
орязани значително.

Регламентира се и въз-
можността ГДБОП да работи
по противодействие на коруп-
ционните престъпления в ор-
гани на държавната власт,
без да се касае за организи-
рана престъпна група. Зако-
нопроектът предвижда проме-
ни в текстовете, регламенти-

ращи оперативно-издирва-
телната дейност, осъществя-
вана от органите на МВР.

Янков отбеляза, че зам.-
председателят на ГЕРБ Цве-
тан Цветанов “препуска” по
текстовете на закона. Той до-
бави, че 70% от текстовете,
предложени от Бъчварова на
първо четене, са орязани.
Виждам, че много динамично
върви дискусията, иронично
добави социалистът. “Този
закон катастрофира тежко.
Чудех се на каква цена г-жа
Бъчварова е приела тази ка-
тастрофа”, включи се и Ата-

нас Мерджанов от БСП. Той
изрази опасение, че след
президентските избори при
гласуването на новия бюджет
промените, от които ГЕРБ са
се отказали, може да бъдат
заявени отново.

Социалистите видяха “вра-
та” за частния сектор в създа-
ването на “Център за предо-
ставяне на услуги” със статут
на държавно предприятие.
“Препускайте. Ще ви чакаме
на финала в пленарната
зала”, заяви Янков и социали-
стите демонстративно напус-
наха заседанието.

ОРБАН:
УНГАРИЯ С РАДОСТ
БИ ПОДКРЕПИЛА
КРИСТАЛИНА ГЕОРГИЕВА

У
Унгария с радост би подкрепила еврокомисаря Кристалина

Георгиева за поста генерален секретар на ООН, заяви унгар-
ският премиер Виктор Орбан, но обобщи, че България е тази,
която взима окончателното решение.

В отговор на въпрос за избора на нов шеф на ООН Виктор
Орбан отбеляза “историческата възможност за страните от
Централна и Източна Европа да излъчат кандидат”.

 “Уважаваме комисаря Георгиева, делегиран от България,
тя извоюва голямо уважение за себе си и за България, с
радост бихме я подкрепили. Но кого ще излъчи България, е
въпрос на българското правителство. Възможността за Цент-
рална Европа е в ръцете на България”, добави унгарският
премиер.

 Два дни по-рано премиерът Бойко Борисов съобщи, че
правителството ще продължи да поддържа кандидатурата на
Ирина Бокова за генерален секретар на ООН до 26 септем-
ври, когато тя трябва да е сред първите двама кандидати на
поредното гласуване в Съвета за сигурност.

ъс специална
декларация ГЕРБ
осъди поругава-
нето на европей-

БОРИСОВ СЕ СКАТА
ОТ ОБЯСНЕНИЯТА
ЗА ИРИНА БОКОВА

За пореден път премиерът Бойко Борисов се раз-
мина с исканията за изслушване, за които настояваха
от БСП ЛЯВА БЪЛГАРИЯ. Оправданието, че има анга-
жименти покрай визитата на унгарския премиер, по-
служи на Борисов да се отърве от обясненията дали
наистина подкрепя българската кандидатура за гене-
рален секретар на ООН Ирина Бокова. Въпреки че
още на председателски съвет е станало ясно, че пре-
миерът няма да се яви, от БСП внесоха предложение
за изслушването му. То бе гласувано от 150 народни
представители, от които 71 “против”, 52 “за” и 27
“въздържал се”. Кристиан Вигенин от БСП обясни, че
за първи път в историята България има кандидат за
такъв висок международен пост, който както с публич-
ните си представяния, така и след предварителните
гласувания се появи във водещата група. Според него
обаче срещу нея е в ход отчаяна процедура, “кулми-
нация на една добре организирана кампания за дис-
кредитиране и саботаж, в която роля имаха българи,
български служители, народни представители и пред-
ставители на международни институции”. Вигенин по-
иска Борисов да обяви какви мерки ще предприеме,
за да докаже, че България е суверенна държава. “Под
чие въздействие е направен опит да се подмени
българската кандидатура, какво свърши правителст-
вото в подкрепа на българската кандидатура, защо не
реагира нито веднъж на антикампанията, реализира-
на включително от представители на ГЕРБ, защо поз-
воли един еврокомисар да подкопава системно канди-
датурата на Ирина Бокова”, попита Вигенин. Колегата
му от БСП Валери Жаблянов уточни, че социалистите
са готови да съобразят с програмата на премиера, и
предложи прегласуване с идеята Борисов да дойде до
края на седмицата. И това бе отхвърлено.

Павлета ГЕОРГИЕВА

ГЕРБ се втурнаха да бранят знамето на ЕС

С
Павлета ДАВИДОВА “Неуместно и без-

срамно е да бъдат про-
тивопоставяни българите
чрез използване на кли-
шета като “който обича
Русия, трябва да бъде
срещу ЕС и НАТО”. Бе-
зотговорно е историята
да се обвързва с днеш-
ните международни от-
ношения”, заяви Галя
Захариева от ГЕРБ. Спо-
ред нея България е част
от демократична и обе-
динена Европа и лепе-
нето на етикети и обви-
нението в предателство
към Русия е цинично.
След присъединяването
на България на ЕС, зна-
мето на ЕС е вече и
наше собствено, добави
депутатката. Гербаджии-

те поискаха присъства-
лите на вандалския акт
представители на БСП
ЛЯВА БЪЛГАРИЯ да се
извинят публично.

Отговор на нападки-
те даде лидерът на БСП
Корнелия Нинова. Тя
припомни, че БСП вече
се разграничи от
потъпкването на евро-
пейски символи. “Правим
го с еднаква острота и
към тази провокация и
към провокацията да
бъде освиркван и заме-
рян с бутилки Красимир
Велчев. Приемаме и два-
та акта за неприемливи
и ги осъждаме еднакво.
Разбираме вашата емо-
ция от какво е продикту-
вана, но не носим отго-

ворност за това, че пред-
ставителят на ГЕРБ
мълча при поругаването
на знамената и беше
замерян след това”, до-
бави Нинова. Тя подчер-
та, че на събора са присъ-
ствали хора от всички
политически сили, воде-
ни от патриотизъм, защи-
та на национален инте-
рес и желание за възста-
новяване на нормалните
отношения с Русия. Това
няма нищо общо нито с
политиканстване, нито с
провокацията, на която
бяхме поставени всички
ние, включително и ва-
шия представител, ма-
кар и той по-остро и
арогантно, допълни ли-
дерът на БСП.

ското знаме, което ста-
на в неделя на традици-
онния събор “Приятели
на Русия” на язовир “Ко-
принка”. Гербаджиите се
възмутиха, че вандалски-
ят акт станал в присъ-
ствието на представите-
лите на БСП, както и
кандидатът за президент
ген Румен Радев. ГЕРБ
обаче премълчаха, че
на събора беше и депу-
татът Красимир Велчев
от ГЕРБ, както и кмето-
ве, избрани от партията
на Бойко Борисов.

След като според новия училищен закон всички
училища у нас се регистрираха наново, с нови имена,
печати и прочее реквизит, може да се окаже, че на
някои ще им се наложи да се регистрират втори път.
Причината е, че не е стигнало технологично време за
съгласуване на новите наименования с общините,
каквото е законовото изискване.

66 611 първолаци ще чуят училищния звънец днес
и ще прекрачат училищния праг, съобщиха от МОН.
През миналата година първокласниците са били 67
503. По прогнозни данни на регионалните управления
по образование броят на учениците от I до ХII клас
през започващата учебна година ще е 719 405. През
миналата година в дневна форма на обучение е има-
ло 718 370 ученици. Заради липса на деца през но-
вата учебна година се закриват 27 училища, като най-
много са основните - 12, следвани от началните учи-
лища и професионалните гимназии. Заради намалява-
нето чрез новия училищен закон на прогимназията с
една година и завършване на основното образование

НЯКОИ УЧИЛИЩА МОЖЕ
ДА СЕ ПРЕРЕГИСТРИРАТ ДВА ПЪТИ

след VII клас, вместо след VIII, както е сега, прогнозите
са, че предстои закриване на още основни училища,
при които броят на децата се намалява, а възможно-
сти за трансформиране в училища до Х клас няма
поради липса на кадри и средства.

17 септември (събота) ще бъде учебен ден за всич-
ки училища, като ще се учи с програмата за петък,
напомнят от МОН.

В Кърджалийска област стана ясно вчера, че 13
училища и детски градини ще заработят без планира-
ните ремонти.

Директорите на учебните и детските заведения
ще бъдат принудени да изготвят нови планове за
организацията на ремонтите, които ще се правят
паралелно с обучителните програми. Необходими са
предимно частични обновявания на фасади, изола-
ции и реконструкции на кухненски блокове, подмяна
на дограми. Всичко това трябва да приключи до края
на календарната година, финансирането е от репуб-
ликанския бюджет.
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ДЕПУТАТЪТ ДИМИТЪР БАЙРАКТАРОВ СЕ ОПИЯНЯВА
 ОТ СОБСТВЕНОТО СИ ПРЕДЛОЖЕНИЕ

Н

К

ГРАДСКИЯТ СЪВЕТ
НА БСП В СОФИЯ

организира среща - разговор
с кандидатите за президент

и вицепрезидент
на Република България

ген. РУМЕН РАДЕВ и
ИЛИЯНА ЙОТОВА.

Заповядайте на 20 септември
(вторник) от 18.30 ч.

в зала №3 на НДК.

Като знак на подкрепа и солидар-
ност към родителите на деца с уврежда-
ния депутатите от БСП ЛЯВА БЪЛГА-
РИЯ напуснаха вчера парламентарната
зала. Отиваме при майките и при хората
и ви чакаме там, отправи покана към
управляващите лидерът на социалисти-
те Корнелия Нинова.

Още в началото на парламентарния
ден Драгомир Стойнев от БСП поиска в
дневния ред да бъде включен за гласу-
ване законопроект на социалистите,
свързан с увеличение на семейните
помощи за деца. Той припомни, че зако-
нопроектът е внесен още през октомври
м.г. и предвижда обезщетението на деца
с увреждания да бъде 70% от минимал-
ната заплата. Всички парламентарни
групи го подкрепиха на първо четене,
припомни социалистът. От левицата на-
стояха парламентът да действа по-бързо
по чувствителни и болезнени сфери. “До-
кога ще се управлява само от брифинги
след МС? Един брифинг политика не
прави. НС по социално чувствителни
теми не може да буксува и за съжале-
ние да следва популисткия ритъм на
изпълнителната власт”, възмути се Стой-
нев. Колегата му Георги Гьоков попита
управляващите защо лишават децата с
увреждания от 648 лева годишно. “С тях
родителите им няма да забогатеят, а
парите ще отидат за лекарства, за спе-
циални храни, за рехабилитация. Защо
обричате на бедност тези семейства, ко-

БСП напусна НС в подкрепа на
майките на деца с увреждания
ГЕРБ не искат „практика от времето на комунизма, когато се подпомагало на калпак”

С черни балони дойдоха
пред парламента родители-
те на деца с увреждания.
Протестът им бе под над-
слов “Кухите лейки отново
на протест и отново с надеж-
да някой да ги чуе!” Родите-
лите бяха избрали този сло-
ган като препратка към ду-
мите на вече бившия главен
експерт в социалното мини-
стерство Светослав Слав-
чев, който на предишен про-
тест нарече майките “кухи
лейки”.

Протестиращите настоя-
ват за цялостна реформа на
грижата за хората с увреж-
дания. Според тях трябва да
се започне с изработването
на национален регистър на
хората с увреждания, уста-
новяване на заболяването
им и съответната грижа, ко-
ято им се полага. “Реформа-
та изисква промени в Зако-

Павлета ДАВИДОВА практика от времето на комунизма, ко-
гато се подпомагаше на калпак. Необ-
ходим е диференциран подход на под-
помагане”, заяви гербаджийката.

Думите й предизвикаха Нинова, коя-
то обяви от трибуната напускането на
парламента. Лидерът на БСП покани
майките на деца с увреждания да присъ-
стват на предстоящото заседание на
комисията по труда и социалната поли-
тика. Нинова подчерта, че след предиш-
ните си срещи с родителите БСП винаги
е внасяла законопроект с предложения
за решение на проблемите. “Както за
увеличението на средствата за децата с
увреждания, както за отпадането на
таксите при дела за попечителство - това
е нашето предложение за промени в
ГПК. Всичко, което сме им казали, сме
го реализирали под формата на закон.
Тези закони стоят и никой не ги пипа,
даже и на комисия не ги разпределят”,
възмути се социалистката. Тя обвини
ГЕРБ и депутатите в лицемерие. “Прави-
телството е решило да увеличи парите.
За да стане това факт, трябва да се гла-
сува закон, вместо да се губи време и
тепърва да се внася предложение и да
се обсъжда в комисия. Нашият закон е
тук, приет е в комисия, какъв е про-
блемът да се гласува”, попита Нинова.

За пореден път протестът на майки-
те бе уважен и от представителите на
БСП ЛЯВА БЪЛГАРИЯ. При изнервени-
те родители отидоха Георги Гьоков,
Мариана Бояджиева, Атанас Зафиров и
Ради Стойчев.

ито са принудени да дават несъразмер-
но много пари на фона на получаваните
в България заплати заради огромните
лични разходи за здравеопазване”, по-
пита депутатът.

С изключително високомерие зам.-

Социалното министерство е
най-големият рекламодател със
средства от европейските фондо-
ве, става ясно от месечната
справка на Министерския съвет.
На 25 август МТСП е сключило
договор за популяризиране на
дейностите по ОП “Развитие на
човешките ресурси” на стойност
360 000 лв. Това е и най-големият
договор, който управляващите са
сключили миналия месец. С по-
следния договор общият размер
на средствата за популяризира-
не на европейската програма,
която се управлява от МТСП през
програмен период 2014-2020 го-
дина, надвишава 2,5 млн. лв.

Договорите по ОП “Транспорт
и транспортна инфраструктура” са
малко над 800 хил. лв. По ОП
“Околна среда” 2014-2020 годи-
на има сключени договори за над
100 000 лв. По ОП “Регионално

Няколко майки на деца с увреждания все пак при-
еха да влязат в парламента и да се срещнат с члено-
вете на ГЕРБ в социалната комисия. Дебатът обаче
премина изключително бурно и емоционално. Майка
на дете с увреждане обвини управляващите, че създа-
ват нови инвалиди. “През октомври 2009 г. г-н Борисов
пое ангажимент нещата да се променят. Да, промени
се - гаврата става още по-голяма, защото сега повта-
ряте навсякъде - децата получават това и това”, ядоса-
но разказа една от жените.

Галя Захариева от ГЕРБ започна с уверението, че
знаела какво преживяват, и добави, че гербаджиите
настоявали нещата да се случват с говорене. Една от
майките обаче я прекъсна с думите “ние си говорим
вече 20 години”. “Парите, които инвестирате, които ги
нямаме всички като общество, се прахосват безоглед-
но - работно облекло, сабо. Докога? Работят в 2 съсед-

председателката на парламентарната
социална комисия Светлана Ангелова
обвини БСП в популизъм спрямо “една
специална група”. Според нея времето
за разглеждане на закона не било сега.
“Целта е да се прекрати тази порочна

развитие” ще бъдат изплатени
над 1,6 млн. лв., като само по до-
говора за логистика и провежда-
не на събития, касаещи изпълне-
нието на проекти по програмата,
е за един милион лева. Няма
данни договори, сключени от зе-
меделското и икономическото
министерства за популяризиране
на европейските програми.

През август Министерството
на околната среда и водите си
е поръчало 30 000 книжки за
оцветяване на стойност близо
30 000 лв.

За въвеждащо обучение на
бенефициентите по ОП “Наука и
образование за интелигентен
растеж” МОН е сключило дого-
вор за близо 12 000 лв. Малко
над 77 000 лв. ще платят от Уп-
равляващия орган на ОП “Добро
управление” по два договора за
печатни и рекламни материали.

Социалното министерство
се оказа най-големият
рекламодател по еврофондовете

„Кухите лейки” дойдоха с черни балони
Павлета ГЕОРГИЕВА на за личната помощ, про-

мени в ТЕЛК-овете, но не
такива, каквито се предла-
гат сега. Предложените про-
мени целят лишаване от
права на хората с уврежда-
ния вместо тяхното гаранти-
ране”, обясни Ина Марино-
ва. “Не уврежданията убиват
децата ни, а държавата”,
гласеше голям транспарант
в София, зад който застана-
ха стотици хора.

Към 12,30 социалният
министър Зорница Русинова
и депутатки от ГЕРБ се ос-
мелиха да излязат при не-
доволните. Появата й обаче
предизвика бурно недовол-
ство и освирквания. “Убийци!
Продажници! Оставка”, отек-
на мощно пред НС. Протес-
тиращите категорично отка-
заха да влязат в парламен-
та и отхвърлиха поканата на
ГЕРБ срещата да се прове-
де в една от залите вътре.
Хората бяха категорични, че

по този начин исканията им
ще бъдат заглушени. Майки
се възмутиха, че всъщност
Русинова не е излязла да
говори с тях, а да дава изяв-
ления за медиите.

Една жена даде на ми-
нистърката касапска пре-
стилка, която получила от
социалните като “работно
облекло”, за да си гледа
детето с увреждане. Във ва-
шето министерство не могат
да направят разлика между
дете със синдром на Даун и
аутист, провикна се друга
жена, която попита Русино-
ва дали знае, че ТЕЛК водят
такива деца само 30% инва-
лиди, защото можели да
чуват, виждат и ходят.

След протеста си пред
НС родителите тръгнаха към
Министерския съвет, където
изпяха и химна. Преди това
те оставиха плюшени играч-
ки пред входа на парламен-
та.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

БОРИСОВ ОБЕЩАЛ ДА ПРОМЕНИ НЕЩАТА,
НО ГАВРАТА СТАНАЛА ПО-ГОЛЯМА

ни стаи служителите ви и не знаят за какво иде реч и
аз трябва да ги обслужвам. Иде реч за малки деца, за
хора с увреждане. Остави, дето крадете от народа,
ощетявайки тях, доинвалидизирайки ги, вие създавате
и нови инвалиди. Аз трябва да стана на 70 и той да
умре, за да взема пенсия. Аз съм на нивото на една
циганка, която е родила на 11 години и не може да си
напише името. В тази графа съм, че и по-зле, защото
те нямат разходи, не плащат ток. За всяко нещо ни
питате какъв е доходът ви, никой не ме пита колко съм
взела назаем. Докога ние ще живеем напук на вас,
въпреки системата. На нас всички ни е писнало”, възму-
ти се гневната майка. Тя добави, че синът й вече не е
дете. “Ще си взема чантата и ще ви го оставя. Не ви
заплашвам, защото детето ми е златно. Вие се реду-
вайте да правите това, което правя аз 19 години”,
предложи майката.
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Русенската окръжна прокуратура се самосезира след
публикации в медиите, в които се описва замърсяването
на атмосферния въздух в района на града, съобщиха от
прокуратурата.

Според Наказателния кодекс се предвижда наказание
лишаване от свобода от една до пет години и глоба от
5000 до 30 000 лева за онзи, който замърсява или допу-
ска да се замърсят почвата, въздухът, водни течения,
басейни, подземни води и др., и с това ги направи опасни
за хората или животни и растения, или негодни за из-
ползването им за културно-битови, здравни, земеделски
и други стопански цели.

При проверката ще бъдат изискани всички документи
от РИОСВ в Русе за извършените до момента замервания
на атмосферния въздух в района на замърсяването и ще
се снемат обяснения от длъжностни лица.

Проверката ще бъде извършена от местната полиция
в 3-дневен срок.

Снимка БГНЕС Прокуратурата започва
разследване за замърсяването
на въздуха в Русе

Сметището
на Кърджали

край село
Вишеград

пламна вчера.
На мястото

веднага
дойдоха

пожарникари,
за да се

опитат да
спрат

огненото
бедствие

Ден след уволнението си от
зам.-шефското място в Гранич-
на полиция Йотко Андреев е
назначен на нова длъжност.
Преди по-малко от месец - на
15 август, премиерът нареди
да бъде сменено ръководство-
то на Гранична полиция зара-
ди скандална обществена
поръчка за превоз на мигран-
ти, възложена на мъж, аресту-
ван за трафик на хора.

Дирекция “Миграция” е
структура на МВР за регулира-
не на миграционните процеси
и административния контрол
върху пребиваването на чуж-
денците в България, противо-

Áú÷âàðîâà ñïàñèëà êîìïðîìåòèðàí
çàì.-øåô íà Ãðàíè÷íà ïîëèöèÿ
Йотко Андреев преназначен на нова длъжност, след като бе уволнен
заради сключен договор за превоз на мигранти с човек, арестуван за трафик на хора

действие на незаконната миг-
рация на територията на стра-
ната. Йотко Андреев, който е
близък на лидера на ВМРО
Красимир Каракачанов, е бил
и директор на дирекция “Миг-
рация” на МВР, съобщава аген-
цията.

Със заповед на министъра
на вътрешните работи Румя-
на Бъчварова от 16 август
тази година е преназначен
старши комисар Йотко Андре-
ев, зам.-директор на Главна
дирекция “Гранична полиция”,
на ръководна длъжност на-
чалник на отдел в дирекция
“Миграция” в МВР.

Ден преди това - на 15 ав-
густ, именно Бъчварова прие
оставките на главен комисар
Антонио Ангелов и на старши
комисар Йотко Андреев, ръко-
водил процедурата и сключил
договора за наемане на авто-
бус за транспортиране на не-
законно преминали и задържа-
ни лица във вътрешността на
страната.

Премиерът тогава каза, че
случката му звучи като виц и
че единствената дума е “срам”.
Борисов театрално разпореди
на вътрешния министър Бъчва-
рова да освободи цялото ръко-
водство на “Гранична полиция”

заради обществената поръчка.
При тези усилия, които полага-
ме - и армия, и гранична поли-
ция, и редовият състав, и моря-
ците, които служат, както и на-
шата лична ангажираност
ежедневно, да има такова не-
доглеждане, коментира тогава
министър-председателят.

С фирмата на 34-годишния
Григор Григоров ГП сключва
договор за транспорт на миг-
ранти. Малко преди това Григо-
ров нелегално е превозвал чуж-
денци, влезли незаконно в стра-
ната, и има повдигнато обвине-
ние от края на юни за незако-
нен превоз на мигранти.

Бизнесменът е хванат от
полицията край Царево, след
като е натоварил близо 70
души и опитал да ги превози
към вътрешността на страната.
Автобусът, с който са превоз-
вани мигрантите, бил с табела
“Случаен превоз”. С него, спо-
ред обвинителите, са прекар-
вани нелегалните мигранти.
Паралелно вървяла и законна
дейност. Собственикът на во-
зилото изпълнявал курсове,
поръчани и платени от държа-
вата, за транспортиране на
бежанци до центровете за вре-
менно настаняване, допълват
от агенцията.

Двоен ръст на мигрантите, навлезли в терито-
рията на страната ни и потърсили статут, отчитат
от Държавната агенция за бежанците към Мини-
стерския съвет за месец август. Само за осмия
месец са регистрирани 2776 лица, които са поис-
кали закрила в България, според месечната
справка на ДАБ.

Според данните на Държавната агенция за бе-
жанците за месеците юни и юли общо са регист-
рирани 2967 мигранти. За първите осем месеца на
2016 г. ДАБ е регистрирала 12 164 бежанци, а
според данни на МВР от миналата седмица пре-
миналите мигранти през границите на България
от началото на годината вече надхвърлят 13 000

Кметът на Перущица
Ради Минчев е поискал 40
хиляди лева подкуп от
софиянеца Павлин Ста-
тев, за да не извърши свои
задължения по служба,
свързани със Закона за
обществените поръчки.
Той не е отстранил фир-
ма, която не е отговаряла
на условията. Това стана
ясно на пресконференция
в пловдивската окръжна
прокуратура вчера.

Кметът Ради Минчев
бе задържан вчера за
корупция, той ще остане
под ключ за 72 часа. За-
едно с него е арестуван и
софиянецът Павлин Ста-

ДВОЙНО ПОВЕЧЕ МИГРАНТИ
ПОИСКАЛИ СТАТУТ У НАС ПРЕЗ АВГУСТ

души според ДАБ. За 2015 г. в страната са реги-
стрирани 20 391 лица, повечето от които след това
са напуснали страната в посока Западна Европа.
Според данните на ДАБ трайно се увеличават
мигрантите от Афганистан. 5756 са регистрирани-
те у нас мигранти от афганистански произход,
следвани от иракчаните – 3405 лица.

Покривът на бившата тютюнева фабрика в
Шумен е изгорял при пожар, съобщиха от МВР.
Около 1,30 в сряда вечерта е получено съоб-
щение за пожар в складово помещение на
бул.”Мадара” в Шумен. На място са насочени
екипи на пожарната. 12 служители са се вклю-
чили в погасяване на пожара, който обхванал
площ от 1400 кв. м. Екипи на пожарната не са
допуснали разпространение към съседни по-
мещения и сгради. Спасени са складови поме-
щения на площ от 1500 кв. м. По първоначални
данни огънят е тръгнал от рязане на старо обо-
рудване са скрап. Пламъците унищожили по-
кривна конструкция около 1500 кв. м. и старо
оборудване в помещението.

ИЗГОРЯ ПОКРИВЪТ НА
ТЮТЮНЕВА ФАБРИКА

Кметът на Перущица
поискал да му дадат
40 хиляди лева подкуп

тев, собственик на фирма-
та “ДЗЗД Инженеринг
груп”. Срещу него са по-
вдигнати две обвинения.
Първото е, че е обещал
подкуп на Ради Минчев от
40 000 лв., а второто е за
съставяне на фалшив до-
кумент за откриване на
строителна площадка.
Задържана е и още една
столичанка - Илияна Пав-
лова. Тя е привлечена под
наказателна отговорност
за две документни
престъпления. У нея са
открити 13 броя фалшиви
печата както на общини,
така и на различни инсти-
туции.
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АСЕН ГЕОРГИЕВ

НА 80 ГОДИНИ

Асен Георгиев е роден на 15.09.1936 г.
в с. Руска Бела, Врачанска област.

Завършил е УНСС в гр. София.
Младежки, държавен и обществен деятел.

Двадесет и пет години е работил на отговорни
длъжности в органите на МВР.

Продължава активно да участва в обществено-
политическия живот на страната.
Верен на социалистическия идеал и

на славянското единство.
Отличава се с висока принципност, отговорност,

преданост, инициативност, непосредственост,
човечност. Обичан и уважаван от своите близки,

приятели, колеги и земляци.
Пожелаваме му крепко здраве и дълголетие!

ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ!

1. Национална асоциация сигурност
2. Славянско дружество в България

3. Политически клуб “ЕДИНСТВО” при БСП-София

БСП ЛЯВА БЪЛГАРИЯ ще
настоява за повишаването на
квотата за ваучери за храна.
Това обяви депутатът от левица-
та и председател на парламен-
тарната комисия по икономиче-
ска политика и туризъм в НС
Петър Кънев. Той и колегите му
Жельо Бойчев, д-р Емил Рай-
нов и Кирчо Карагьозов се
срещнаха с представителите на
Асоциацията на операторите на
ваучери за храна. Кънев подчер-
та, че това е областта, в която се
покриват интересите на синди-
кати и работодатели. Депутатът
обясни, че парите за ваучери за
храна се дават от работодате-
лите, а не от бюджета, и това са
необлагаеми средства.

От Асоциацията се надяват

Ëåâèöàòà èñêà êâîòàòà çà âàó÷åðè
çà õðàíà äà ñòàíå 350 ìëí. ëâ.

да се направи реформа в систе-
мата, за да бъдат разпределя-
ни адекватно средствата за ва-
учери за храна в Бюджет 2017
г. Поставен бе въпросът за из-
черпването на ваучерите за
храна още през август, което е
много рано. По данни на асоци-
ацията около 400 хил. работни-
ци получават допълнително до
60 лв. към заплатата си под
формата на ваучери за храна.

 Те уточниха, че общата сума
за ваучери се определя всяка
година от Министерството на фи-
нансите, като за 2016 г. тя е 260
млн. лв. “БСП е инициатор за по-
вишаване на тази сума. Ще пре-
дложим да се вдигне на 350 млн.
при приемането на бюджета за
2017 г., като по този начин за-

До момента около 150 човека са дарили кръв по време на
кампанията “Дари кръв”. Данните отчете д-р Николай
Андреев, директор на Националния център по трансфузион-
на хематология.
Инициативата “Дари кръв” се завръща в София с последна
кръводарителска акция. Основната идея е да се популяри-
зира кръводаряването. По думите му, е хубаво постоянно
да има приток на кръв, защото само за София са необхо-
дими между 250 и 350 кръводарители ежедневно. За
страната нуждата е 500-700 души за цялото здравеопазва-
не. Нашата агитация не е достатъчно насочена към хората
и следващата цел е да се финансира създаването на филм
за пътя от кръводаряването до преливането, каза още д-р
Андреев. Ако искате да дарите кръв, преди това трябва да
закусите, да пиете течности и да носите със себе си лични-
те си документи.

Столичната община е
подготвила три проекта за
ремонт на бул. “Дондуков”.
Това коментира зам.-кметът
по транспорта Евгени Крусев
вчера. Различното в трите ва-
рианта е настилката, която
ще бъде изпълнена на пътни-
те платна, обясни Крусев. По
думите му вариантите са да
бъде изцяло паважна настил-
ка, булевардът да бъде пре-
асфалтиран нацяло или да се
направи смесена настилка,
като паважът е върху трам-
вайните линии и местата за
паркиране.

Почукахме на много врати, но за първи път чуваме, че вратата е отворена, казаха от
Асоциацията на операторите на ваучери за храна след срещата с БСП

щитим интереса на работници-
те и служителите, а и на работо-
дателите”, допълни народният

представител Георги Гьоков.
“Почукахме на много врати, но
за първи път чуваме, че вратата

е отворена”, коментира Стефан
Николов от Асоциацията на опе-
раторите на ваучери за храна.

Софиянци щели да решат
съдбата на булевард „Дондуков”

“Паважът като настилка
има своите предимства. Освен
че би се запазил сегашният
вид на булеварда, с който
всички са свикнали, той би
могъл да бъде и възпираща
функция за шофьорите да ка-
рат върху трамвайните линии,
като по този начин да осигу-
рим предимство на трамваи-
те и по-висока скорост. Буле-
вардът е много натоварен.
Много коли преминават,
трамваите изпитват затрудне-
ние в час пик. Смятаме, че с
тази мярка бихме могли да
предотвратим в известна сте-

пен карането върху трамвай-
ните линии”, посочи той.

Цялото озеленяване по
бул. “Дондуков” ще се запа-
зи, а и ще бъдат засадени
нови дървесни видове там,
където има липси, обеща
Крусев.

Зам.-кметът по транспорта
обясни, че в момента има
анкета в сайта на Столичната
община, където всички граж-
дани могат да дадат своя глас
и да разгледат вариантите.
Организираме и обществена
дискусия с всички заинтере-
совани страни, добави той.

България имала нужда от 500-700
кръводарители ежедневно

София осъмна със
странни плакати, които
предупреждават родите-
лите на ученици да вни-

РАЗЛЕПИХА ПЛАКАТИ
С ЛИЦАТА НА МЪЖЕ, СОЧЕНИ
ЗА НАРКОДИЛЪРИ В СОФИЯ

мават за наркодилъри,
вчера. На плакатите са
изписани имената и по-
ставени снимки с лицата

на мъже, посочени за
разпространители на
наркотици.

“Тези хора тровят де-
цата ни повече от 10 го-
дини. Разпространяват
дрога в София, Пловдив,
Варна, Елин Пелин, Сан-
дански, Свиленград и
Велико Търново. Има ли
кой да ги спре? Или ще
се правим, че нищо не се
случва”, гласи съобщени-
ето от плакатите. Сним-
ките са на мъже, обявени
за известни наркодилъри.

Авторът е неизвестен,
но е уточнил, че евенту-
алните пласьори на дро-
га се ползват с протек-
ции на висши полицаи и
политици. “Опитваме се
да разберем кой стои зад
това - притеснени роди-
тели или наркобосове,
които разчистват сметки-
те си”, коментираха от
полицията.

“Според мен е нароч-
но и най-реалистичното
обяснение е, че това е
конкуренцията. Очевидно
не става въпрос за роди-
тели със специални зна-
ния - оперативни”, комен-
тира Тихомир Безлов от
Центъра за изследване
на демокрацията. Според
него, макар и наивен,
методът с листовките ра-
боти при преразпределе-
нието на наркопазара. А
повечето от мъжете на
снимките са на пазара с
дрога от години, твърди
Безлов.

Около 400 хиляди работници в страната получават такиваОколо 400 хиляди работници в страната получават такиваОколо 400 хиляди работници в страната получават такиваОколо 400 хиляди работници в страната получават такиваОколо 400 хиляди работници в страната получават такива



66666ÈÊÎÍÎÌÈÊÀ EUR:
1.95583

GBP:
2.29887

USD:
1.74347

CHF:
1.78696

ЧЕТВЪРТЪК 15 СЕПТЕМВРИ 2016

лоба от 2000 лева за физи-
ческите лица и 7000 лева -
за юридическите, ще бъде
налагана на хотелиерите,
които не регистрират гос-

тите си, реши на вчерашното си за-
седание парламентът. Според при-
етите изменения в Закона за туризма
всички лица, извършващи хотелиер-
ство, включително тези, които са за-
почнали производство по категори-
зация, трябва да водят регистър за
настанените туристи със състав на

Ãëîáÿâàò õîòåëèåðèòå äî 7000 ëåâà
çà íåðåãèñòðèðàíè ãîñòè
Задължителен регистър ще събира данни за туристите

Представители на левицата
се срещнаха със синдиката
КТ “Подкрепа”. Срещата се
състоя по инициатива на
синдикалната организация
във връзка с въпросите на
развитие на сектор “Транс-
порт”.
От КТ “Подкрепа” заявиха
нуждата от повече средства
в бюджета на транспортното
министерство за оздравява-
не, инвестиции и развитие на
железопътния сектор, като
екологичен и енергийно най-
ефективен транспорт. Социа-
листите заявиха своята
твърда подкрепа за искания-
та на синдиката и поеха
ангажимент да внесат пред-
ложения при гласуване на
бюджета, съобразени със
синдикалните искания.
По време на срещата бе
обсъдена и темата и за
проектобюджета на Минис-
терство на транспорта, инфор-
мационните технологии и
съобщенията за 2017 г. и
ключовата инициатива на ЕК

Г
данните, утвърдени от министъра на
туризма и публикувани на интернет
страницата на Министерството на ту-
ризма.

С промените кметовете на общи-
ни се задължават да водят и
поддържат електронен регистър за
всички туристически обекти с времен-
ни удостоверения и категоризирани
от тях обекти. Предвижда се обменът
и обработката на данните от регист-
рите на настанените да става чрез
пряк канал за връзка между хотели-

ерите и Единната система за турис-
тическа информация, без да е необ-
ходимо информацията да се предава
първо на общината и после вторично
да се въвежда.

Туристите се разделят на две гру-
пи. В едната попадат българските ту-
ристи и туристите от ЕС, от държави-
страни по Споразумението за Евро-
пейското икономическо пространст-
во и от Конфедерация Швейцария, а
в другата са останалите чуждестран-
ни туристи. Уреждат се изисквания за

информацията, която трябва да въвеж-
дат хотелиерите в зависимост от гру-
пата, към която спадат туристите. За
първата група се въвеждат броят на
туристите, датата на регистрация и
на отпътуване. За втората група се
въвеждат броят на туристите и дан-
ните, записани в Закона за чужден-
ците. Данните ще бъдат предоставя-
ни на НАП за контрол на постъпле-
нията от туристическа дейност. Ще се
постигне и по-бърза обработка на ту-
ристическата информация.

етодически съвет, съставен от експерти от
три институции, ще уеднакви практиките по
обществените поръчки. Председателят на
Сметната палата, изпълнителният директор
на Агенцията по обществени поръчки и ди-
ректорът на Агенцията за държавна финан-
сова инспекция са утвърдили правила за ра-
ботата на съвета, съобщи Сметната палата.
Методическият съвет е постоянно действащ
колективен орган, създаден по действащия
Закон за обществените поръчки. Той ще ра-
боти в състав от председател и девет члено-
ве, по трима от институция под председател-
ството на изпълнителния директор на Аген-

Във връзка със стартиралия
прием по мярката за нама-
ляване на производството на
краве мляко, с което произ-
водителите ще получат 0,14
евро на литър, трябва да се
знае, че това е финансов
инструмент на Европейската
комисия, но България не
дава средства за намалява-
не на производството. Това
заяви във Велико Търново
министърът на земеделието
и храните Десислава Танева.
 Мярката е част от допълни-
телния пакет на ЕК, с който
се предоставят 150 млн.
евро за производителите от
ЕС, които доброволно се
ангажират да намалят
производството си. Управле-
нието и одобрението на

БСП иска увеличаване на средствата за сектор транспорт
- “Механизъм за свързване
на Европа” и “Пътна карта за
развитие на екологичен
транспорт”.
Участниците в срещата се
обединиха и около необходи-
мостта от увеличаване трудо-
вите възнаграждения на
служителите в Изпълнителна
агенция “Автомобилна адми-
нистрация” като мярка и за
преустановяване на порочни
практики в агенцията.
От страна на БСП в срещата
взеха участие членовете на
парламентарната транспортна
комисия Георги Свиленски и
Георги Търновалийски, както
и  Петър Мутафчиев - предсе-
дател на Съвета по транспорт
към НС на БСП и Симеон
Ананиев, експерт към съвета.
От страна на КП “Подкрепа”
в разговора участваха вице-
президентът Иоанис Партени-
отис, Марио Нинов - зам.-
председател на Федерацията
на транспортните работници,
Ваня Григорова и Нели
Благоева.

ДЕСИСЛАВА ТАНЕВА:

Не даваме пари за намаляване на
производството на краве мляко

Методически съвет ще уеднакви
практиките по обществените поръчки

НАП проверява фирмата купувач
на дипломатическия клуб „Бояна”

Националната агенция за
приходите започва проверка на
сделката за купуване на дипло-
матическия клуб “Бояна“ в Со-
фия от старозагорската фирма
“Ексклузив уеб дизайн“. Това
съобщи пред БНР Росен Бъчва-
ров, говорител на агенцията.
Клубът бе продаден за 8,5 млн.
лева на тримата съдружници
във фирмата - младежи на
възраст от 20 до 24 години.

Две фирми купуват тръжна
документация “Приор“, която
стопанисва “Бояна“ от 2011 го-
дина срещу 14 хиляди евро без
ДДС месечен наем, собстве-
ност на 75-годишния Христо
Кацаров и старозагорската “Ек-

склузив уеб дизайн“. И двете
внасят депозит от 1,2 млн. лева
в Агенцията по приватизация,
съобщи Венета Начева от пре-
сцентъра на агенцията. На търга
се явява обаче само староза-
горската фирма, която предла-
га началната цена от 8,5 мили-
она лева. Сделката е извърше-
на на 7 септември. В двуседми-
чен срок собствениците на фир-
мата трябва да представят в
агенцията две декларации –
едната за произход на капита-
ла, втората – по Закона за мер-
ките срещу изпирането на пари.
Едва след това Надзорният
съвет на Агенцията по привати-
зация ще се произнесе оконча-

телно за сделката. От староза-
горската окръжна прокуратура
съобщиха, че нямат основания
да проверяват фирмата, която е
регистрирана на 9 октомври
миналата година с 3 лева уста-
вен капитал. Преди дни депу-
татът от БСП Кристиан Вигенин
попита във фейсбук как е про-
даден клубът и кога е изваден
от активите на АДИС. “Минала-
та година след мое предложе-
ние включихме АДИС в забра-
нителния списък за приватиза-
ция. Младенов беше подготвил
голям залък за някого, не им
стигна времето от 2013 г., сега
на по-малки порции ли подка-
раха?”, пита Вигенин.

МММММ
цията по обществени поръчки.

Работата на съвета ще позволи на ин-
ституционално ниво синхронизирано да ра-
ботим за единна методология, да преодо-
леем противоречивото прилагане на зако-
нодателството в областта на възлагането
на обществените поръчки, изобретател-
ността на нарушителите, негативните и ко-
рупционни практики, каза при подписване-
то на документа вчера председателят на
Сметната палата Цветан Цветков. Една от
целите е възложителите да разчитат на ед-
нопосочно поведение от страна на тези,
които ги контролират.

помощта се осъществява от
ЕК. На практика ние само
ще приемем заявленията,
допълни министърът. По
думите й България ще
разпредели 5,8 млн. евро за
сектор “Мляко” от общия
европейски пакет, който е в
размер на 350 млн. евро.
Аграрният министър добави,
че според условията на
Европейската комисия
трябва да се подкрепят
дребните фермери, екстен-
зивните ферми и тези, които
спазват екологичните изиск-
вания. Десислава Танева
съобщи, че страната ни ще
предостави и национални
средства, като по този начин
ще се обхванат останалите
категории ферми.
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Бюджетен дефицит
за България
Рискът е заради
АЕЦ Белене

EIU:

И
Има съществен риск за бю-

джетен дефицит на България
за 2016 - 2017 година, стана
ясно от доклад за страната ни
на Economist Intelligence Unit
(EIU). Според икономическите
анализатори на британското
списание The Economist причи-
ните са проблемите на Бълга-
рия в енергийния сектор, въпре-
ки фискалните подобрения
през периода януари - август.
Рискът за бюджета ни е зара-
ди решението на международ-
ния Арбитражен съд, който по-
станови НЕК да плати 550 млн.
евро на руската “Атомстройек-
спорт” заради решението на
България да се откаже от про-
екта за АЕЦ “Белене” и опре-
дели дневна лихва в размер на
167 хил. евро. Въпреки че ко-
менсацията е само половината
от това, което Русия иска, тя
представлява значителна сума
за финансово затруднената
НЕК и вероятно ще трябва
финансиране от публични фон-

дове, заключават от EIU.
През първите осем месеца

на 2016 г. скок в данъчните
приходи и свиването на разхо-
дите доведе до рязко подобре-
ние на бюджета до излишък в
размер на 3,3 млрд. лева спря-
мо излишък от едва 622 млн.
лева година по-рано. Това е
най-доброто представяне за
периода януари-август от 2008
г., пише в доклада за страната
ни. След влошаването през
2014 г., когато дефицитът за го-
дината се удвои от 1,8% през
2013 г. до 3,6 на сто от БВП,
бяха надмината целите на пра-
вителството и за 2015 г., и за
периода януари-август 2016 г.
По-бързият от планираното
темп на фискална консолида-
ция подсказва, че бюджетният
дефицит през 2016 и 2017 г.
ще бъде нисък, понижавайки
необходимостта от емитиране
на нова серия облигации, по-
казва икономическият анализ
за страната ни.

Миналата седмица зам.-
председателят на парламен-
тарната комисия по бюджет и
финанси Диана Йорданова за-
яви, че бюджет 2017 е плани-
ран с минимален, почти ну-
лев дефицит. Бюджетът ще
бъде внесен за разглеждане
до 30 октомври.

одобно на еврозоната, индустриалното производство в Евро-
пейския съюз и в частност в България се понижи с 1,6 на сто
през юли, показват данни на Евростат. Индустриалното произ-
водство в целия ЕС се сви с 1,0% на месечна база след

Националната асоциация на
зърнопроизводителите (НАЗ)
алармира за нелогичен и неадек-
ватен на пазарните реалности
спад в изкупните цени на масло-
дайния слънчоглед в страната.
След подадени сигнали от страна
на земеделски производители -
членове на регионалните съюзи,
НАЗ проведе проучване за раз-
мера на изкупните цени на про-
дукцията от слънчоглед, нова ре-
колта, в отделните региони.

Справката показва, че в нача-
лото на тази седмица в търговия-

Спад в промишлеността
на България през юли

П
повишение с 0,7 на сто през юни, като на годишна база се понижи
с 0,1% след растеж от 0,8 на сто през предходния месец. Това пред-
ставлява първо понижение на производството на годишна база от
ноември 2014-а година насам. Показателите на промишлеността се
влошиха най-силно на месечна база в Словакия, където бележат
понижение с 15,9%, следвана от Чешката Република - спад с 9,7%,
и Холандия - с 5,8 на сто. Ръст беше отбелязан в Естония - с 4,5%,
Ирландия - с 3,75 на сто и Дания - с 2,3%. Най-добър растеж на
производството на годишна база е отчетен в Дания и Словения -
повишение с по 7,4%, Финландия - с 6,8 на сто и Ирландия - с 5,0%,
при най-голям спад в Словакия - с 14,3 на сто, Чешката република -
със 7,6% и Малта - с 3,9 на сто. Според Евростат промишлеността в
България през седмия месец на годината се понижи с 1,6% спрямо
юни, когато нарасна с 3,9%, подновявайки по този начин негативната
тенденция в промишления сектор на страната ни, където от март
досега беше отбелязано трайно понижение. На годишна база индуст-
риалното производство в България през юли се повиши с 2,3%.

Изкупната цена на слънчогледа
тръгна надолу

та със слънчоглед се наблюдава зна-
чително понижение на цената средно
с около 20-30 лв. спрямо края на мина-
лата седмица. При средна цена от 640-
650 лв. за тон към 9 септември 2016 г.
към днешната дата предлаганата сред-
на цена в страната е 620 лв. за тон,
като междувременно много сделки от

края на миналата седмица, по които
не са извършени плащания към земе-
делските производители, са анулира-
ни. За НАЗ тази драстична разлика не
е оправдана и не отразява актуалните
борсови котировки, при които не се
отчита значително движение през по-
следната една седмица.

Не са потвърдени
сигналите за масова
смъртност на пчели и
пчелни семейства при
обработка на земедел-
ски земи и горски пло-
щи с препарати за рас-
тителна защита, дезин-
фекция и дезинсекция в
района на Варна. Това
съобщиха от областната
прокуратура. Държавно-
то обвинение е направи-
ло проверка дали се
спазват разпоредбите
на Закона за пчеларст-
вото. Тя е обхванала пе-
риода януари-юни 2016
г. Проверките са били
възложени на местните
дирекции по безопас-
ност на храните и на
местната власт. Не са
установени нарушения
на закона, както и на
наредбата за опазване
на пчелите при пръска-
нето с препарати за рас-

Намаляват засетите
площи с рапица
в Добричко

лизо 40 хил. дка са засетите до момен-
та площи с рапица в Добричко, като за
сеитба са подготвени над 140 хил. дка
по данни на областната дирекция. Кам-
панията е започнала във всички общи-
ни без крайморската Шабла, като се
очаква интересът на земеделските сто-
пани към отглеждането на етерично-
маслената култура да нарасне още
повече след откритата това лято дести-
лерия в Добрич. По данни на областна-
та дирекция през отминаващата стопан-
ска 2016 година в Добричка област са
произведени 51 496 тона рапично семе,
а засетите площи с културата са около
169 хил. декара.  Експерти на анализа-
торската агенция Strategie Grains про-
гнозираха, че за 2016 - 2017 г. засетите
площи с културата в страните от ЕС
намаляват с 1% до 64 млн. декара, а
добивите с 4,8 на сто до 323 кг от де-
кар. Общото производство за годината
ще достигне 20,26 млн. тона, което е
спад от предходната прогноза с 5,8%.

БББББ

ПРОКУРАТУРАТА:

Няма масова смъртност на пчели

тителна защита, дезин-
фекция и дезинсекция,
пише в съобщението.

В края на август беше
обнародвана наредба за
мерките за опазването

на пчелите и пчелните
семейства от отравяне,
от която стават ясни на-
чините за провеждане
на растителнозащитни,
дезинфекционни и дез-

инсекционни дейности.
Третирането на площи-
те се прави след изпра-
щане на уведомително
писмо, а пръскането с
препарати не може да
продължи повече от 3
дни за определен масив,
когато се извършва с
наземна техника, и по-
вече от 5 дни - чрез
въздушно пръскане.
Чрез наредбата са оп-
ределени и часовите
зони на третиране. До 9
октомври 2016 г. собст-
вениците на пчелини с
регистрирани живот-
новъдни обекти трябва
да подадат допълни
данни за връзка като
настоящ адрес, мобилен
телефон или електронна
поща на съответната об-
ластна дирекция по бе-
зопасност на храните
(ОДБХ), се посочва още
в документа.

НЕК да плати 550 млн. евро на руската “Атомстройекспорт”, както и дневна лихва
в размер на 167 хил. евро, отсъди международният Арбитражен съд
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Снимки БГНЕС

Европарламентът
засилва натиска
срещу Варшава

Европейският парламент за-
силва натиска срещу Варшава,
твърди “Дойче веле”. Най-големи-
те фракции в европейския орган
гласуваха резолюция, в която кри-
тикуват ограниченията, които
полското правителство наложи на
Конституционния съд в страна-
та. Загриженост предизвика и но-
вият антитерористичен закон в
страната, който позволява на
властите да контролират по-ак-
тивно медиите и спецслужбите.

Разследват фонда
на Тръмп

Главният прокурор на Ню
Йорк Ерик Шнайдерман е започ-
нал разследване срещу фондаци-
ята на Доналд Тръмп. Шнайдер-
ман от месеци е в конфликт с
Тръмп относно внесено от про-
куратурата дело за измама сре-
щу Университета на Тръмп.

Лекари се борят за
живота на Перес

Шансовете за оцеляване на
бившия израелски президент
Шимон Перес са “доста добри”.
Това заяви личният му лекар,
след като 93-годишният Нобе-
лов лауреат за мир получи ин-
султ, предаде АФП.

“Състоянието му е критично,
но стабилно”, заяви пред журна-
листи наблюдаващият го лекар.

Сенатор иска
Австралия да напусне
ООН

Новоизбран австралийски се-
натор призова страната му да се
вдъхнови от излизането на Вели-
кобритания от ЕС и да напусне
ООН. Малкълм Робъртс смята, че
изменението на климата е гло-
бална конспирация, създадена от
банкери, които искат да се създа-
де световно правителство.

Автобус с чуждестранни туристи се е
преобърнал в испанския град Барселона.
При инцидента са пострадали 24 души

предимно германски туристи. Местни
медии съобщават, че най-малко

трима от ранените се намират
в тежко състояние

В централата на ООН в Ню Йорк
официално бе открита 71-та сесия на

Общото събрание на световната
организация. В хода на сесията ще

бъде избран новият генерален
секретар на ООН, който ще смени

Бан Ки-мун
от 1 януари 2017 г.

Европейският съюз е изправен
пред екзистенциална криза. ЕС тряб-
ва да остане сплотен. Европейската
интеграция не може да бъде в ущърб
на нациите, не бива да обезцветява
държавите.

Това заяви председателят на Ев-
ропейската комисия Жан-Клод Юнкер
в ежегодната си реч пред Европей-
ския парламент за състоянието на
съюза.

Речта е едно от най-важните съби-
тия в годишния календар и по тради-
ция слага началото на диалога с Ев-
ропейския парламент и Съвета на
Европа с цел подготовка на работна-
та програма на Комисията за следва-
щата година.

Президентът на Европейската ко-
мисия призова ЕС да не се сравнява
със САЩ и речта му с тази на амери-
канския президент пред Конгреса.

“Ние не сме Съединени европей-
ски щати”, заяви той и добави, че няма
сравнение между неговата реч и го-
дишната реч на американския държа-
вен глава пред Конгреса. “Ние сме
много по-различни, много по-силни”,
продължи той.

Юнкер акцентира върху това “как-
во значи да си европеец”, спомена-
вайки често словосъчетанието в реч-
та си.

Според една от тезите му да си
европеец означава да имаш равни
възможности, като свързва това със
свободното придвижване на работна
сила.

Ние не сме нихилисти, разруши-
тели, а строители, които желаят нещо
повече от по-добра от Европа,
изтъкна той, допълвайки, че Европа
никога не трябва да се превръща в
една държава.

Речта му често бе прекъсвана от
бурни евродепутатски аплаузи.

Европа не може да се превърне в
безцветна смесица, но не може и
просто да се насочи към национален
индивидуализъм, каза Юнкер, пояс-
нявайки, че фрагментацията много
често е там, където е необходим съюз.

“Популизмът създава проблеми, а
не ги разрешава, срещу това трябва
да се борим”, призова Юнкер.

Безработицата е твърде висока, но
“заетостта продължава да расте. Ев-
ропа не е достатъчно социална.
Дългът е твърде висок, но отчитаме
спад на дефицита. Ние трябва да
покажем интелигентна стабилност”,
смята той.

По отношение на “Брекзит” шефът
на ЕК изтъкна, че партньорите и
държавите по света се чудят дали
това не е начало на разпада на ЕС.

“Уважаваме и дълбоко съжалява-
ме за Великобритания, но ЕС не е
застрашен от това”, каза Юнкер и
добави, че Брюксел ще бъде много
радостен, ако Обединеното кралство
задвижи процедурата за излизане от
съюза час по-скоро, тъй като носи

Ние не сме Съединени
европейски щати,
а много по-силни,
обяви Юнкер
в годишната си
реч пред
Европарламента

несигурност на общността.
Юнкер намекна, че Лондон ще

участва във вътрешния пазар на съю-
за, само ако уважава социалните
права.

Във връзка със сключените между
ЕС и други държави търговски спора-
зумения, Жан-Клод Юнкер определи
търговската сделка с Канада като
най-добрата в историята.

ЕС е сключил търговски споразу-
мения с над 40 държави по света.
Търговията означава повече работни
места. Настоявам да сключим търгов-
ското споразумение с Канада, то е
най-прогресивното споразумение,
което някога сме сключвали, убеден
е той.

Според Юнкер гражданите на ЕС
не трябва да бъдат водени за носа, а
“да ги гледаме в очите, тъй като им е
омръзнало да бъдат лъгани, те очак-
ват от Европа конкретни резултати”.

Той се обяви за укрепване на ЕС
и премахване на пропастта между
Изтока и Запада.

Европа означава мир - най-дълги-
ят мирен период в историята на света
започна с формирането на ЕО. По
света има повече от 40 конфликта,
200 хиляди души загиват годишно.

Понякога се караме, но не водим
битки, опитваме се да разрешим сво-
ите конфликти. Нашите ценности сво-
бодата, демокрацията и върховенст-
вото на закона са фундаментът на
този мир, подчерта Юнкер, допълвай-
ки, че ЕС е против смъртното наказа-
ние и вярва в ефективността на пра-
восъдието.

Като част от дневния ред през
следващата година на Европейската
комисия Юнкер се обяви за дигитал-
на Европа. “Трябва да бъдем свърза-
ни, нашите икономики се нуждаят,
хората се нуждаят”, поясни предсе-
дателят на ЕК.

Комисията предлага, по думите
му, реформа на телекомуникационния
пазар, която ще позволи свързаност
на инвестициите. Ако хората инвести-
рат в това, през следващото десети-
летие ще бъдат открити милиони ра-
ботни места. По думите му до 2025 г.
трябва да има 5G - това ще позволи
откриване на допълнителни 2 милио-
на работни места. До 2020 г. трябва
да има свободен WiFi в основните

градове и столици в ЕС, зарече се
бившият премиер на Люксембург.

Юнкер поиска ЕС да отдели 44
милиарда евро за развитие и до 88
милиарда евро, ако страните членки
участват.

В същото време в изказването си
Юнкер предложи и удвояване на ин-
вестиционния план на ЕС до 630
млрд. евро до 2022 г. в опит да се
стимулира икономиката. “Инвестира-
нето означава работни места. Днес
предлагам да се удвои времетраене-
то и огневата мощ на нашия инвести-
ционен фонд”, каза той.

Цел на инвестиционния план на
Юнкер, който беше стартиран през
2015 г., е да стимулира европейската
икономика с 315 млрд. евро в рамки-
те на три години.

Ние трябва да инвестираме в на-
шите млади хора. Не мога и няма да
приема, че Европа е континент на
младежката безработица. Не мога и
няма да приема, че поколението ще
бъде по-бедно от родителите им. Това
е основна задача на националните
правителства, продължи той.

Относно бежанската криза шефът
на Комисията смята, че започва да се
проявява солидарност от страните
членки. “Започваме да виждаме со-
лидарност в бежанската криза. Но
това трябва да бъде доброволно.
Трябва да идва от сърцето, не може
да бъде налагано”, обясни Жан-Клод
Юнкер. Той призова незабавни дей-
ствия от Гърция за защита на непри-
дружените деца.

В словото си председателят на ЕК
обеща да се защитят границите. “При-
зовавам за изпращане на 200 гра-
нични полицаи и 50 автомобила на
границата с България. Ще защитим
границите и ще проверяваме кой
пресича границата”, изтъкна той.

Юнкер също така призова държа-
вите да завършат създаването на
Европейска гранична и бреговата
охрана - проект, който беше задви-
жен през миналата година с оглед
хаотичното пристигане на над един
милион имигранти и бежанци, както
и предложеното ново сътрудничест-
во между армиите на ЕС. Той насто-
ява и за ускоряване на процеса по
създаване на единен съюз на капита-
ловите пазари.

Европейският съюз не е в най-добрата си форма и има какво още да се
желае в това отношение. Така оцени ситуацията в съюза

председателят на Европейската комисия Жан-Клод Юнкер
в традиционната си годишна реч за положението на ЕС

Бъдещето на ЕС
не е застрашено
Бъдещето на ЕС
не е застрашено
Бъдещето на ЕС
не е застрашено
Бъдещето на ЕС
не е застрашено
Бъдещето на ЕС
не е застрашено

Г-н Юнкер, Вие имате трудната
задача да председателствате ЕК във
времена, в които немислимото става
реалност. “Брекзит”, както и липсата
на солидарност в кризата с мигран-
тите са само симптоми. И това се
дължи на факта, че по време на ко-
мисията “Барозу”, социална Европа

Станишев: Не виждаме резултати
стана жертва на политиките на бюд-
жетни ограничения. Вие бяхте избран,
за да промените това. В началото на
мандата си обещахте “ААА социален
рейтинг” за Европа, но реалността е
друга, а недоволството расте. Наше-
то политическо семейство очаква от
Вас и от ЕК ясен план, който да на-

мери точния баланс между свободна-
та пазарна инициатива и социалните
права на гражданите”.

Това заяви в пленарната зала в
Страсбург лидерът на ПЕС Сергей
Станишев по време на годишния де-
бат в Европейския парламент за
състоянието на Съюза.
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Бразилският президент Мишел
Темер обяви, че ще бъдат приватизи-
рани държавни активи за милиарди
долари, за да бъде изведена иконо-
миката на страната от рецесията и да
се стимулира създаването на работни
места. Президентът заяви, че старти-
ра процедура по приватизацията на
25 обекта от инфраструктурата.

Правителството планира да прода-
де лицензи за управление на летища-
та в градовете Порту Алегри, Салва-
дор, Флорианополис и Форталеза до
края на първото тримесечие на 2017
година. Наред с това се планира да
бъдат продадени правата за контро-
ла върху държавните пътища в част от

В Бразилия започва
приватизация
Планира се раздържавяване на летища,
пътища, жп линии, пристанища, компании за
експлоатация на природни ресурси и други

източните и в южните райони на стра-
ната. Приватизация ще има и в об-
ластта на железопътните проекти.

 Според плановете цялата програ-
ма, наречена “Project Grow”, трябва
да бъде изпълнена до края на 2018
година. Първоначално в нея са били
включени 25 концесии, но впоследст-
вие те са били увеличени до 32, по-
яснява в. “О Globo”.

Кабинетът планира да продаде и
права за разработване на някои пет-
ролни находища, както и няколко вод-
ни електроцентрали и електроразпре-
делителни компании на държавния
холдинг “Eletrobras” в северните и се-
вероизточните региони на страната.

“Трябва да се отворим към част-
ния сектор, защото държавата не
може да прави всичко”, заяви Темер
на среща с министрите. “И занапред
ще отстояваме това мнение. Частна-
та инициатива следва да играе во-
деща роля в икономическото разви-
тие и създаването на работни мес-
та”, подчерта той.

Властите се надяват на доходи от
приватизацията в размер на 24 ми-
лиарда долара. Същевременно за-
почнаха преговори между синдика-
тите и ръководството на Национал-
ната федерация на банките в Брази-
лия с цел прекратяване на стачката
на банковите служители, която
продължава вече седмица. Стачку-
ват 500 000 банкови чиновници, ко-
ито искат по-добри заплати.

Приватизацията е поврат в бра-
зилската политика след оставката на

експрезидента Дилма Русеф. В края
на август бразилският сенат гласува
импийчмънт на Русеф заради, както
твърдеше обвинението, извършени
от нея нарушения на бюджетното за-
конодателство.

Либералните планове на Темер
обаче предизвикват сериозно об-
ществено недоволство. Откакто зае
поста, в страната се проведоха ня-
колко многомилионни протеста.
Обществеността не може да при-
еме плановете му за продажба на
държавни активи, както и за либе-
рализирането на режима за покуп-
ка на земя от чужденци, свиването
на ключови публични програми и
приватизацията на компании, кои-
то експлоатират природни ресур-
си. Очакванията са тази програма
отново да възпламени обществе-
ното недоволство.

Две земетресения са
регистрирани на терито-
рията на Турция, съоб-
щи македонската медия
Press 24. Единото от тях
е било в град Измир със
сила от 2,1 по скалата
на Рихтер, а другото - в
Газиантеп със сила от
2,2 магнитуда.

Трус от 4,1 по скала-
та на Рихтер разлюля и
чешката столица Прага.

Ново земетресение с
магнитуд 3,2 по Рихтер
е било регистрирано
вчера в района на Ско-
пие в 1,32 часа през
нощта (2,32 българско
време), предаде агенция

Земята не спира
да се люлее

МИА. През последните
няколко денонощия в
този район бяха почув-
ствани серия земни тру-
сове, най-силният от ко-
ито беше в неделя в
15,10 часа с магнитуд
5,3 по Рихтер.

Земетресение с маг-
нитуд 5,9 разлюля вчера
и северозападната част
на Колумбия, съобщиха
от Геологическия инсти-
тут на САЩ. Епи-
центърът е разположен
на 38 км североизточно
от град Мутати. Огнище-
то е на дълбочина от 10
км. Няма информация за
жертви и разрушения.

Кандидатстващата за
членство в Европейския
съюз балканска държа-
ва Сърбия ще издигне
защитни стени по грани-
ците си с България и Ма-
кедония, за да пресече
нелегалното им преси-
чане от хилядите миг-
ранти, които се опитват
да достигнат вътреш-
ността на Европа. Това
съобщи германският на-
ционален ежедневник

И Сърбия ще се пази с
огради по границата

Парламентарен до-
клад критикува
интервенцията на
Великобритания и
Франция, която е
довела до свалянето
на либийския лидер
Муамар Кадафи
през 2011 г.
Комисията по външни
работи към британ-
ския парламент
обвини бившия пре-
миер на страната
Дейвид Камерън за
липса на последова-
телна стратегия за
кампанията.
В текста се казва, че
ВВС на Обединеното
кралство не са били

Атакуваха Камерън за
свалянето на Кадафи

Лидерът на Хърватска-
та демократична общност
(ХДО) Андрей Пленкович
е приел всички седем ус-
ловия, които партията
МОСТ на Божо Петров
постави за формирането
на управляваща коалиция.
Според местни медии,
които се позовават на ано-
нимни източници от
МОСТ, във вторник е има-
ло проведени нови прего-
вори между делегации на
двете партии, на които да
се уточни формирането на
коалицията.

Сред исканията на
МОСТ е и това за демо-
кратизация на хърватска-
та политическа и изборна
система, забрана за кан-
дидатиране за обществе-
ни постове на лица с теж-
ки криминални дела, про-
мени на законите за ра-
диото и телевизията, на-

ХДО прие условията
на МОСТ за коалиция

Рекордни температури
регистрираха в
Гренландия

В Гренландия бяха отчетени нови рекорди по
горещина и топене на ледовете. Температурите
надвишиха значително средните стойности през
последните няколко години, оповести Датският ме-
теорологичен институт.

Регистрирани са рекордни горещини през про-
летта и лятото, се казва в комюнике на учени от
института. Средната температура през това лято в
Тасилак в югоизточната част на Гренландия е била
8,2 градуса Целзий, тоест с 2,3 градуса Целзий над
регистрираната от 1981 г. до 2010 г. Температурата
през пролетта в Кангерлусуак в югозападната част
на Гренландия пък е надхвърлила с 6,7 градуса
Целзий нормалните сезонни стойности от 1949 го-
дина.

“Новите измервания предоставят солидни дока-
зателства, че повишаването на температурите в
Арктика продължава и това не е изненадващо”,
заяви климатологът Джон Капелен. Той отбеляза,
че последствията от топенето на ледовете не са
свързани единствено с покачване на морското ниво,
а и с поява на по-силни бури и с промени в екоси-
стемата на Северна Америка, които ще повлияят
върху риболова и количеството въглероден диок-
сид, погълнато от океана.

САЩ отново продъл-
жиха с една година - до
14 септември 2017 г.,
търговското ембарго сре-
щу Куба в рамките на
т.нар. “Закон за търговия
с врага”, съобщиха от
пресслужбата на Белия
дом.

“Смятам, че удължава-

САЩ удължиха с 1 г. търговското
ембарго срещу Куба

“Франкфуртер алгемай-
не цайтунг”. Настъпило е
времето за “драстични
мерки”, заяви сръбският
министър на труда Алек-
сандър Вулин.

До този момент Бел-
град се грижеше за за-
щитата на границите с
двете й южни съседки
посредством съвместни
патрули на полиция и
военни, припомнят от
германското издание.

“информирани от
точно разузнаване”
при намесата си в
Либия, което е довело
до възхода на “Ис-
лямска държава” в
региона. Правителст-
вото твърди, че интер-
венцията в Либия е
плод на международ-
но решение.
Намесата в страната
беше поискана от
Арабската лига и
оторизирана от
Съвета за сигурност
на ООН, припомниха
от Министерството на
външните работи на
Обединеното
кралство.

нето на ембаргото срещу
Куба с една година съот-
ветства на националните
интереси на САЩ”, се
посочва в писмо на пре-
зидента Барак Обама до
министрите на външните
работи и на финансите.

САЩ и Куба обявиха в
края на 2014 г., че започ-

ват работа по постепен-
ното нормализиране на
отношенията. Оттогава
двете страни възстанови-
ха дипломатическите си
отношения, в Хавана оти-
де президентът на САЩ
Барак Обама. САЩ об-
лекчиха някои санкции
срещу Куба, въпреки че

действащото над половин
век търговско ембарго ос-
тава в сила. Кубинският
външен министър Бруно
Родригес по-рано обяви,
че загубите от търговско-
то ембарго на САЩ само
от март 2015 г. до март
на тази година са 4,7 ми-
лиарда долара.

маляване на данъците за
малките и средни пред-
приятия и други.

На парламентарните
избори в страната в не-
деля ХДО завърши първа
с 61 мандата от 151-
членния парламент. Вед-
нага след това се нареж-
дат техните основни
съперници от “Народна-
та коалиция” на Социал-
демократическата партия
(СДП) с лидер Зоран
Миланович. Гражданско-
то движение МОСТ с ли-
дер Божо Петров е на
трето място с 12 мандата.

Заедно ХДО и МОСТ
получават 73 мандата,
като за мнозинство са
необходими 76. Остана-
лите три мандата коали-
цията би могла да полу-
чи от някоя от по-малки-
те партии или коалиции
в парламента.

Мощен тайфун удари Тайван. Над 70 000 домакинства са без ток. Затворени са летища и пристанища.
Не работят училища и редица институции. Четирима души бяха ранени от летящи предмети. Тайфунът

“Меранти” е най-силният от началото на годината с ветрове, достигащи 370 километра в час

Снимка БГНЕС



ÑÂßÒ

ЧЕТВЪРТЪК 15 СЕПТЕМВРИ 2016

www.duma.bg
1 01 01 01 01 0

ероризмът е метод за воен-
ни действия, създаден за
постигане на политически
цели чрез насаждане на
страх и тревоги. С терорис-

тичните атаки не се печелят войни,
нито пък се свалят режими, но страхът
на гражданите за тяхната безопасност
и за сигурността на близките им ги
мотивира да търсят окончателни ре-
шения, които да уталожат страха им
от атаки.

Извършването на няколко терорис-
тични нападения в страната в рамките
на кратък период от време, или дори
на една особено смъртоносна атака,
може да повлияе на поведенческите
модели на цялото общество, както и
на действията на правителствата и
лидерите. След терористични атаки с
много жертви политиците понякога
ускоряват приемането на драконовско
законодателство, предоставящо на
силите за сигурност отричани по-рано
прерогативи (например Патриотични-
ят закон в САЩ, влязъл в сила 6 сед-
мици след 11 септември 2001 г.), раз-
пределят големи бюджетни средства
за придобиване на контратерористич-
ни технологии и за повишена дейност
в сферата на сигурността.

С предприемането на стъпки като
тези хората, които вземат решения,
следват “волята на народа” или най-
малкото това, което те мислят, че об-
ществото очаква от тях по време на
извънредна ситуация. Във времевата
рамка след терористична атака, когато
“демократичната дилема” в контратеро-
ризма е на върха си, се наблюдава
сблъсък между необходимостта от ефек-
тивна борба срещу тероризма и необ-
ходимостта от защита на либерално-
демократичните ценности. Демокраци-
ите са общества, основани на общест-
вен договор, в който правителството,
избрано от народа, се ангажира с бла-
госъстоянието на своите избиратели и
преди всичко е длъжно да гарантира
безопасността и сигурността им.

По време на криза вследствие на
терористични атаки обществото по
никакъв начин не е готово да слуша
оправдания, като например защо
редът и сигурността не могат да се
възстановят, какви вреди могат да

Тероризмът
ще реши
изборите
в САЩ

Тероризмът
ще реши
изборите
в САЩ

Тероризмът
ще реши
изборите
в САЩ

Тероризмът
ще реши
изборите
в САЩ

Тероризмът
ще реши
изборите
в САЩ

Евентуален
насилствен акт в
навечерието на вота
може да преобърне
гласуването в полза
на Доналд Тръмп

Проф. Боаз ГАНОР

T
последват от прибързана контрареак-
ция или какви вреди могат да бъдат
причинени на ценностите на общест-
вото и държавата.

Общественият договор, работещ
във времена на мир и спокойствие, се
изправя пред трудна проверка по вре-
ме на вълна от нападения. Нежелани-
ето на правителството да предприеме
всички възможни мерки за предотв-
ратяване на тероризма може да про-
прави пътя на радикалните елементи
в опозицията, които да вземат властта
с обещанието, че имат решение за
възстановяване на стабилността и
имат решителността да го направят.

Независимо дали това ще е невяр-
но представяне на някакво магическо
решение или последователен план на
действие, обществеността би предпо-
чела да разчита на тези обещания,
отколкото на ръководство, възприема-
но като колебливо и слабо. По този
начин терористичните атаки биха
могли да имат значително въздейст-
вие върху изборите.

Подобен ефект може да бъде резул-
тат от поредица от сравнително малки
по мащаб атаки, или на една-единстве-
на голяма атака близо до датата на
гласуването. Тези атаки могат да ста-
нат причина избирателите да променят
приоритетите си, като отдадат предпо-
читание на сигурността.

В различните страни конкретни
терористични атаки са имали дълбо-
ки последици върху поведението на
гласуване по време на избори. Напри-
мер в Израел, няколко месеца преди
изборите през 1996 г., обществената
подкрепа за десните партии достигна
безпрецедентно ниско ниво поради
убийството на премиера Ицхак Рабин
през октомври 1995 година. Но тази
тенденция се промени, може да се
каже напълно, след подновяването на
самоубийствените атентати през фев-
руари и март 1996 година. Терорис-
тичните атаки предизвикаха полити-
чески промени и избирането на кан-
дидата на десницата Бенямин Нета-
няху, вместо на този на левицата -
Шимон Перес. Подобен процес се
случи и при изборите през 2001 г.,
когато Ариел Шарон победи Ехуд
Барак с голяма разлика от около 25%,
поради изблика на вълна от насилие
и тероризъм след провала на спора-
зуменията от Осло с палестинците.

На испанските парламентарни из-
бори, проведени на 14 март 2004 г.,
три дни след най-зловещата терорис-
тична атака в историята на страната,
се случиха промени в правителството,

каквито преди насилието никой не
предвиждаше. Изглежда, терористич-
ните атаки са накарали хората, които
не са планирали да участват, да уча-
стват в изборите и да гласуват за
опозицията. Други промениха полити-
ческия си предпочитания в резултат
на нападенията.

Случаят с Испания илюстрира
факта, че влиянието на атаките на
модела за гласуване не е задължи-
телно да облагодетелства кандида-
та с образа “твърдо срещу терора”,
а по-скоро отразява разочаровани-
ето на избирателите от необходи-
мите действия на правителството по
отношение на тероризма и предпо-
читанието им за друга тактика за
справяне с него. Това се случва,
защото, изправени пред тероризма,
атаките доказват, че методите на
действащия режим не отговарят на
очакванията на избирателите.

Изследванията на Мартин Гасеб-
нер, Ричард Ченапин и Йохен Мирау
установиха, че “тероризмът има силен
положителен ефект върху вероятност-
та настоящото правителство да бъде
заменено. Степента на ефекта се уве-
личава в зависимост от тежестта на
терористичното нападение”.

Сегашните избори в САЩ се ра-
зиграват в период на засилващ се
глобален тероризъм и фундаментал-
ни промени на начина на извършва-
не на атаките, което увеличава чув-
ството за опасност и уязвимост сред
много хора от западния свят, вклю-
чително и в САЩ.

Засилващото се проявление на
т.нар. “атаки на самотния вълк” и не-
зависими мрежи, които не е задължи-
телно да са свързани или да получа-
ват указания или оперативно съдейст-
вие от терористична организация,
доведе заплахата от тероризъм до
прага на средния гражданин, било то
в Сан Бернардино, Орландо, Ница,
Париж, Брюксел или Ню Йорк.

Комбинацията от смъртоносност на
атаките, жестокостта, с която те се
извършват, и техният случаен харак-
тер засили чувството за безпокойст-
во. Освен това добре смазаните про-
пагандни машини на “Ислямска
държава” и “Ал Кайда”, които непро-
порционално усилват заплахата от
тероризъм, може да увеличат въздей-
ствието си върху тенденциите при гла-
суване в такъв деликатен момент.

По този начин всеки самотен теро-
рист, вдъхновен от “Ислямска държа-
ва”, може да има стратегическо влия-
ние върху модела на гласуване в

САЩ. В изследванията си за влияние-
то на тероризма върху модела на гла-
суване Дженифър Мерола и Елизабет
Цехмайстер установяват, че заплаха-
та от тероризъм увеличава подкрепа-
та за онези политици, които са възпри-
емани като притежаващи определени
лидерски качества.

Нещо повече, двамата изследова-
тели твърдят, че това дава предимст-
во на мъжете, републиканците с по-
зиции на ястреби във външните рабо-
ти и сигурността, както и на тези с
опит в националната сигурност.

Последните проучвания на обще-
ственото мнение, проведени в САЩ,
показват, че въпреки че Хилъри
Клинтън води пред Доналд Тръмп в
анкетите със значителна преднина,
когато става въпрос за справяне с
тероризма и “Ислямска държава”, аме-
риканската общественост е склонна
да вярва, че способностите на Тръмп
надминават тези на Клинтън.

В анкетата на “Си Ен Ен” от юли,
която сравнява възможностите на
двамата кандидати за справяне с
“Ислямска държава”, 53% от анке-
тираните оценяват, че Тръмп е по-
способен от Клинтън, докато 40%
смятат обратното.

Резултатите от подобни проучва-
ния показват, че тази тенденция ста-
ва по-силна с течение на времето и
че разликата във възприемането на
способностите на Клинтън за справя-
нето с ИД в сравнение с тези на Тръмп
само става по-голяма.

Вярно е, че сегашната надпрева-
ра за президентския пост на САЩ
не е между кандидат на опозицията
и настоящ лидер. На повърхността,
поне засега, са двама нови канди-
дати. Но Клинтън, като бивш държа-
вен секретар на президента Обама
и член на Демократическата пар-
тия, е възприемана от обществе-
ността като естествено продълже-
ние на сегашната администрация,
докато Тръмп, който в речите си
редовно критикува политиките на
Обама (и Клинтън) по национална-
та сигурност и тероризма, е възпри-
еман от американската обществе-
ност като войнстваща алтернатива.

В случай на терористични атаки
в САЩ в навечерието на изборите
е вероятно американската общест-
веност, както направиха в минало-
то и други народи, да предпочитат
алтернативата, която ще й осигури
чувство за сигурност, дори ако това
е само една фалшива стратегия, без
ясна или доказана доктрина.

* Проф. Боаз Ганор е основател
и директор на Международния ин-
ститут по контратероризъм в
Херцлия
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 Г-жо Антова, днес про-
тестирате, но се опитва-
те и да покажете какви са
проблемите на хора като
вас. Кое е най-трудното в
подобна ситуация?

- Проблемите са безкрай-
но много - като се започне от
уреждане на въпроса с лич-
ната помощ, помощните
средства и още много... Аз съм
тук на протест, защото за тези
неща трябва да се знае. Със
сигурност има много хора,
които не успяха да дойдат по
някаква причина, но протес-
тират заедно с нас от къщи.
Лично мен ме е страх от това,
че утре няма да ме има и
тогава... Моите деца ще жи-
веят може би само месец
след мен, не повече, това е.
Защото няма кой да се грижи
за тях освен нас, родителите.

 От какво имат нужда
децата с подобни затруд-
нения?

- Децата имат нужда от
ежедневна рехабилитация.
Но тя е необходима не само
на децата, а на всички хора
с подобни затруднения. Спе-
циално за хората с двигател-
ни проблеми всички имат
нужда от рехабилитация все-
ки ден, а според държавата
на тях им се полагат само 10
дни в месеца. Безумие! През
останалото време семейство-
то трябва да плаща на реха-
билитатор, който да идва
вкъщи. Това го няма никъде
по света, а уж България е
страна членка на какво ли
вече не. В грижите за хората

Константин
ИВАНОВ

НА ДОБЪР ВИ ЧАС, ЕКСЕЛЕНЦЕ!

Защо ни наказваш така, Господи?
Господин президент Оланд, имай ми-
лост, свърши поне тази полезна работа
до края на мандата си - остави г-н Кса-
вие още един посланически мандат в
България. Самият той изтъкна в прощал-
ната си реч в клуба на Мони Паси, че 3
години е твърде кратък мандат за по-
сланик, който има амбицията да отвори
очите на българите за проблемите на
страната им и какво те трябва да напра-
вят, за да ги решат.

Като истински енциклопедист, рев-
ностен наследник на традициите, заве-
щани от Монтен, Дидро, Декарт, Ксави-
ето демонстрира по време на мандата
си задълбочени познания най-напред
в ботаниката. Как иначе би определил,
че в съдебната ни система има именно
гнили ябълки, а не да речем гнили кру-
ши, гнили банани или гнили праскови.
Като гениален историограф, политолог
и антрополог Негово превъзходителст-
во френският посланик (оттук нататък
за икономия на място ще употребяваме
термина “екселенц”) отвори очите на
българите, че “9-и септември е ужасна
дата в историята на Европа!!!” (не про-
сто на несретна България, а на цяла
Европа, каква интуиция за макар и
късното ни присъединяване към Евро-
пейския съюз), защото “с помощта на
съветския завоевател се установи ре-
жим, който за няколко месеца взема
решение за обезкървяването на целия

български елит, за убийството на 1000
негови представители”. Тук няма как да
не се възхитим от смелостта на францу-
зите да си свършат сами работата, без
да чакат помощта на чужди завоевате-
ли. Както свидетелства изследването
“L’epuration en France a la Liberation” -
“Чистката във Франция след Освобож-
дението”: “При Освобождението на
Франция от нацизма желанието за мъст
и уреждане на сметки се смесват, като
участници в Съпротивата и население-
то подгонвали смятаните за такива.
Извънсъдебното прочистване е причи-
на за смъртта на около 9000 души. По-
явяват се използвачи на чистката, които
съчиняват обвинения с цел да си при-
своят блага или да отмъщават за нещо.
Законовото прочистване обхваща 300
000 досиета, 127 000 от тях стават пред-
мет на процеси и следват 97 000 осъди-
телни присъди... Осъдените са на смърт
от Висшия съд и обикновените съдили-
ща (791 или 767 според различните
статистики) плюс 769 осъдени на смърт
от военните съдилища. Ликвидирани са
около 11 000. Осем смъртни присъди са
произнесени срещу висши държавни
служители, 3 от които са изпълнени -
срещу бившия премиер Пиер Лавал,
Фернан дьо Бринон и Жозеф Дарнан.
Други 5 са променени на доживотен
затвор, включително на бившия държа-
вен глава маршал Петен”.

Разбира се, Франция не би била
Франция, ако не прояви креативност
дори в налагането на наказания на ко-
лаборационистите. Остригани за “хори-
зонтален колаборационизъм” (т.е. за
сексуални отношения с окупатора) са
около 20 000 жени, които са развежда-
ни като мечки по улиците. Къде ти тол-
кова фантазия у българите, нали, ексе-
ленц?

Екселенцът ни похвали, че “цифро-
вата!?” икономика в страната е в пълен
подем. Какво съвпадение с констатаци-

ята на премиера Борисов, че “българите
се видяха с пари и хукнаха да пътуват в
чужбина”. “Зърнените храни, маслото от
рози и лавандула, гъши дроб - това е
може би само детайл за българина, но
има голямо значение за французина”,
ни отваря очите превъзходителството.
Ваше превъзходителство, г-н Ксавие
Лапер дьо Кабан, мога да ви услужа,
ако я нямате под ръка, с френската ен-
циклопедия “Larousse”, издание 1979 г.,
и ще насоча вниманието ви към стр. 236:
“Преди Втората световна война Бълга-
рия въобще не е била докосната от мо-
дерния живот. Тя е била страна, живее-
ща главно от селското стопанство... След
1947 г. тя предприема икономическото
си развитие върху социалистически ос-
нови в рамките на 5-годишни планове и
с помощта на СССР... Покрай пшеница-
та и царевицата се увеличава отглежда-
нето на слънчоглед, захарно цвекло,
тютюн, памук, домати и рози, предназ-
начени отчасти за износ... Забележител-
но е индустриалното развитие”. Следват
данни за разработването на подземни-
те богатства, текстилната промишленост,
туризма, енергетиката. “Това индустри-
ално развитие почива върху обмена със
страните от Източна Европа и по-специ-
ално със СССР”.

Е, все пак нещичко е останало -

зърнените храни, розовото масло и в
добавка любимото на французите foie
gras, гъши чер дроб, което потвърждава
твърдението на екселенца за пълния
подем на цифровата икономика.

И накрая остава поучението на вид-
ния политолог, историограф и ботаник
Ксавие Лапер дьо Кабан, че “отношени-
ята ви с Русия не трябва да се опреде-
лят от историята... днес няма място за
признание по отношение на сегашна
Русия, на която не дължите нищо”.
Първите кокичета в това отношение вече
са покарали на българска почва в лице-
то на президента Плевнелиев, външния
и военния ни министри, както и на ху-
дожниците, които мине не мине време,
цапотят паметници. Иначе статистиките
сочат, че някъде около 80% от българи-
те не са готови да приемат внушенията
на екселенца. Надежда все пак има до
един-два века нещата да се променят,
този процент да слезе до 50, ако се
провеждат все такива успешни рефор-
ми в образованието като тази на ми-
нистър Кунева.

С известно неудобство ще споделим,
че българите се оказахме малко по-на-
ходчиви от французите в словотворчест-
вото: натоварихме каручката на толе-
рантните с така ухажваните от чуждите
посланици, включително и от г-н дьо
Кабан, лица с нетрадиционна сексуал-
на ориентация. Та, натоварихме каруч-
ката на толерантните с грубоватото “пе-
дерасти”, та се получи неологизмът “то-
лерасти”. Оценете българската словес-
на находчивост, екселенц!

И накрая един скромен въпрос към
отиващия си посланик: във френско-
българския речник съществителното
“cabane”, както се изписва фамилното
ви име, е преведено като “колиба”. Ко-
либата малко трудно се връзва с благо-
родническото “de”. Като филолог това
ме позаинтригува, но иначе нищо лич-
но и на добър час, екселенце!

НЕЛИ АНТОВА:

Интервю на
Павлета ДАВИДОВА

Рано или късно ще ни чуят

НЕЛИ АНТОВА e от Враца.
Майка е на 15-годишни
близнаци и се е сблъскала
с проблема да има дете с
церебрална парализа

обаче изоставаме много!
 Смятате ли, че депу-

татите ви чуват?
- Не, никой не ни чува,

нито в парламента, нито ин-
ституциите. Обаче ще ни чуят
рано или късно! Ще изчетем
законите, просто въпрос на
време е. И след като тук не
ни чуват, в Европейския пар-
ламент ще ни чуят! Това е
пътят, поне според мен. Сега
сме се събрали тук, знаем,
че днес нещата няма да се
получат, нито след един ме-
сец. Може би докато не стиг-
нем до Брюксел, нищо няма
да се промени...

Представете си какво ще
се получи, ако всяка една
майка от нас реши да съди

стоятелства.
- Много е трудно, да. Мно-

го познати не дойдоха, за-
щото нямат транспорт или е
много сложно да го органи-
зират. Наистина не е удобно
- трудно е във влаковете с
количките, абсурд е при-
движването с автобус дори в
столицата София. За хора,
които не познават града,
просто е невъзможно.

 Предполагам, не само
в София е проблем придвиж-
ването с инвалидни колич-
ки?

- Навсякъде е проблем. Аз
съм от Враца, не искам да
коментирам каква е инфраст-
руктурата там. Знаете ли, в
Пловдив е достъпно навсякъ-
де - тротоарите са равни, на-

всякъде е занулено, мога спо-
койно да изляза с децата си.
Ходила съм там последната
година доста често - излиза-
ме на разходка без проблем.
Тук, а и на много други места
обаче никой не се е погри-
жил за елементарни неща.

Към разговора ни се
включва и друга майка от
Враца, за да вметне:

- Дават ни смешни помо-
щи за децата, а най-голяма-
та подигравка е, че те не оти-
ват за тях. Защото ние тряб-
ва да покриваме с тях смет-
ки, ток, рехабилитация, ле-
карства и какво ли още не.
Колкото и да се стараем,
парите изобщо не остават за
децата. Не бива да бъдеш
наказван за това, че имаш

проблем. Хората не бива да
го забравят.

 Може ли да се изчисли
колко струва да гледаш
човек със затруднения?

- Струва много, но кой
смята? Парите отиват за пам-
перси, тези хора също имат
нужда да излязат на кафе,
на разходка с приятели. Те
също искат да се веселят, но
това никой не го разбира.
Абсурд е дори да си помис-
лим да отидем на море.

 Осигурена ли е поне
социалната интеграция на
децата?

- Специално в нашето
населено място - да. Но
достъпната среда се изразя-
ва в едно-единствено учили-
ще във Враца. Там има асан-
сьор и това е. Но това е един-
ственото училище, което има
пригоден асансьор, за да
можем да ги качим. Бълга-
рия има да извърви доста
път, докато приеме подобни
деца и им осигури нормални
условия. Ако не си затварят
очите и не си гледат техните
интереси, нещата ще се по-
лучават. В държавата влизат
страшно много пари. Но е
важно и личното отношение,
поведението на хората. Ще
ви дам личен пример - хо-
дим на гимнастика, по пътя
минаваме през една рампа.
Охраната ни вижда всеки
ден, обаче човекът явно го
боли кръстът, не може да на-
тисне копчето, за да ни вдиг-
не бариерата, и се налага да
заобикаляме. На него му е
проблем да натисне едно
копче, за да мина с детето
си. Не мога да си обясня
какви са тези хора. Ако той
утре е на неговото място?

държавата за това, че ней-
ното дете е дискриминира-
но. Или ако децата сами ре-
шат да съдят държавата за
дискриминация, когато ста-
нат пълнолетни? Да знаете,
те ще успеят да осъдят Бълга-
рия за дискриминация. Само
че седим и мълчим и чакаме
нещо да се промени... Явно
докато не ги настъпим ста-
билно, няма да станат неща-
та, няма да ни чуят и да се
вслушат в нас.

 Кой очаквате да ви
подкрепи?

- Много хора ни подкре-
пят морално. Имало е и слу-
чаи, когато и на протести сме
се събирали много хора.

 Все пак е трудно да се
организираш при тези об- Още на стр. 15

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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15Неудачници

ИНА
МИХАЙЛОВА

Диктатът на парите

ГАЛИНА
МЛАДЕНОВА

Псевдовойна

МАРИН
МИЛАШКИ

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ДЕМОКРАЦИЯ-
ТА. По време на Общото
събрание на ООН в края на
2007 г. е приета Резолюция
А/62/7, в която от организа-
цията призовават правител-
ствата по света да засилят
усилията си за развитие на
демокрацията. В същия до-
кумент 15 септември е обявен
за Международен ден на демокрацията.

1919 - РАЖДА СЕ НИКОЛАЙ ХАЙТОВ, ПИ-
САТЕЛ (УМИРА 2002 Г.).

През 1967 г. излизат знаме-
нитите му “Диви разкази”. Те
имат над 10 издания в Бълга-
рия, преведени са на 28 ези-
ка, в т.ч. и на китайски. Общи-
ят тираж на книгите на Хай-
тов, които са издадени и пре-
издадени в България, е над 4
милиона екземпляра. Предсе-
дател на СБП (1993-1999),
академик, носител на много
награди. По негови сценарии са създадени фил-
мите “Козият рог”, “Мъжки времена”, “Капитан
Петко войвода”, “Дърво без корен” и др.

1973 - РАЗСТРЕЛЯН Е ВИКТОР ХАРА, ЧИ-
ЛИЙСКИ ПОЕТ, КОМПОЗИТОР И ПЕВЕЦ (Р.
1932 Г.). Неговото име и творчество са тяс-

но свързани със социа-
листическото правител-
ство на Салвадор Алиен-
де. На 12 септември Вик-
тор Хара е арестуван от
хунтата и откаран заед-
но с хиляди други за-
творници на стадиона в
Сантяго (по-късно пре-
именуван на негово
име). Следват побои и из-
тезания, при които са счупени костите на
ръцете и ребрата му. Похитителите подигра-
вателно му предлагат да свири на китарата
си със счупени ръце. Той не свири, но пее.

1997 - УМИРА АКАД. АНГЕЛ БАЛЕВСКИ,
УЧЕН (Р. 1910 Г.). Работил главно в об-

ластта на техно-
логията на ме-
талите, дълго-
годишен рек-
тор на ВМЕИ в
София, предсе-
дател на БАН и
зам.-председа-
тел на Държав-
ния съвет на НРБ. Основоположник на
българската научна школа по металозна-
ние и технология на металите. Разработва
оригинален метод за добиване на чугун от
български суровини във въртяща се бара-
банна пещ. Разработва заедно с Иван Ди-
мов метод за леене с противоналягане,
който представлява новост в световната ле-
ярска техника. Почетен и чуждестранен
член на академии и научни дружества в
редица страни. Носител на престижни наши
и чуждестранни награди и отличия.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Животът върви бързо
като на колела. Техният
живот, въпреки че е на
колела, изобщо не бърза,
зациклил е. Защото ко-
лелата са на инвалидна
количка, а детето в нея
заедно с родителите му
води битка за оцеляване.

Потръпвам от погну-
са, когато някой, поради
дебелокожно користни
причини, с арогантно
лицемерие въвлича точ-

но тези деца в грозен и
пошъл пиар. Правят го
хора, които дори не зна-
ят какво е да се грижиш
за дете с увреждане. Да
не можеш да го изпра-
тиш на училище заедно
с другите деца. Да гле-
даш как очичките му се
пълнят със сълзи, не за-
щото няма камионче
или кукла, а защото не
може да ги държи в
ръчичките си.

Боже, колко сте жал-
ки! Родителите на тези
деца не ви искат 930-те
лева! Не търсят съжале-

ние! Не желаят да чуят
гадните ви коментари, че
сами са избрали участта
си. Направо полудявам,
когато някой, с втъкана в
манталитета му нишка на
овчедушие, обяснява, че
порочната практика от
комунизма за подпомага-
не на калпак трябвало да
бъде прекратена. Пожар-
никарски. На парче. Бум
- 930 лв., леле - маса
пари! Бум - до 18 години!
И за какво стигат тези
930 лв., като липсва
държавна политика - не
само за детето с увреж-

дания, а за семейството
му, за живота му, за об-
разованието му. Под-
хвърляте едни 930 лв. (не
на всички, не може на
калпак, нали!) и смята-
те, че сте велики. А след
година, когато 17-го-
дишното прекрачи 18?
Какво правим с него?
Оставяме го да умре.
Каквото можахте - на-
правихте, така ли?

Във вторник, за да
превари протеста на май-
ките, властта тарзански се
би по гърдите, че дава
цели 17 млн. лв. (жалки

подаяния на фона на ми-
лиардните заеми) за де-
цата с увреждания. В
четвъртък мнозинството в
парламента се въздържа
да трансформира пожар-
никарския пиар в държав-
на политика. Защо? За-
щото друг го е предло-
жил, и то от година? За-
щото върти, суче, избива
все към тая пуста власт.
Неудачници. Дори против
не сте. От човещината ли
се въздържате?

Лицемерието не
може да се убие с думи.
Тях Бог ще ги накаже.

Малко преди да го
застигне куршумът на
робовладелец, прези-
дентът на Америка Ейб-
рахам Линкълн бе про-
рокувал: “Корпорациите
царуват навсякъде... За-
дава се ерата на коруп-
цията във висшите сфери.
Властта на парите ще

бъде безкрайно силна за
сметка на хората... дока-
то цялото богатство не се
концентрира в ръцете на
няколко души... и репуб-
ликата ще бъде унищо-
жена”.

Линкълн се оказа
прав. В края на ХХ век
свалянето на национал-
ните граници и ограни-
чения стана причина за
невиждана концентра-
ция на капитала. Светът
се промени кардинално.
И вече не съюзи на кор-
порации, а могъщество-
то на отделни корпора-
ции започва да пре-
възхожда силата на по-
вечето държави. Тревож-
но изглеждат данните, че
три корпорации като

“Уолмарт”, “Епъл” и “Шел”
са по-богати от Русия,
Белгия и Швеция.

И още по-страшно -
тези корпорации не но-
сят никаква отговорност
пред никого, освен пред
десетината свои собстве-
ници. И ако държавата,
заинтересована преди
всичко да има стабил-
ност, е готова да прави
много от това, което ли-
бералните икономисти
наричат “разходи” - пен-
сии, здравеопазване,
образование, то корпо-
рациите имат само една
задача - да печелят
пари. Властта на кор-
порациите е страшна
именно със своята разум-
ност и пълна липса на

съвест и морал.
И нали не смятате, че

те приемат сериозно та-
кива неща, като държав-
ни граници, държавни
интереси и т.н.? Рано или
късно те ще придобият
такава сила, че държави-
те ще бъдат само пречка
за тях, най-вече такива
малки страни, от каквито
е съставен Евросъюзът.
Корпорациите и днес
вече диктуват властта си
на държавите, пъхат се в
политиката или намест-
ват там свои креатури.

Днес властта на кор-
порациите като световни
феодали стана наистина
безгранична. Вероятно и
крахът на “републиката”
не е далеч...

Някой изненадва ли
се от поредния скандал с
допинг в елитния спорт?
Този път бяха замесени
американците, след като
руски хакери оповестиха
как тенисистките Серена
и Винъс Уилямс, новата
звезда на спортната гим-
настика Симона Байлс и

баскетболистката Елена
Делле Донне са използ-
вали забранени препа-
рати. Те обаче няма да
бъдат наказвани, защото
са ги приемали с разре-
шение на Международ-
ната антидопингова
агенция (WADA). С оглед
на разкритията излиза,
че американките са ле-
кували различни болес-
ти и са имали нужда да
приемат тези препарати,
за да живеят. Официално
нищо не било показвано,
защото ставало въпрос за
здравословното им състо-
яние, което е конфиден-
циален въпрос.

Значи, ако си болен,
няма проблем да при-
емаш забранени суб-

станции. Може би ще е
по-добре да се създаде
списък на забранените
и разрешените болести
в спорта. Защото от
списъка със забранени-
те хапчета вече няма
нужда.

Скандалът извади
наяве истинското лице на
американския спорт. Как
с различни похвати се
заобикалят правилата, а
спортистите на Чичо Сам
не се съобразяват с нищо.
Но занапред и те ще
бъдат сочени. Така, как-
то стана с руските спор-
тисти в последно време.
Няма как да е друго. Из-
лиза, че сестрите Уилямс
са използвали медика-
менти за неизлечимо

болни. А ако наистина са
с такава диагноза, няма
и да помиришат корта. В
същото време двете имат
общо 29 титли от Голе-
мия шлем на сингъл и 14
като двойка.

За всички е прозрач-
но ясно, че действията на
WADA са на политическа
основа. И са част от вой-
ната, която дори вече не
е скрита. Но какви са из-
водите от нея? От скан-
далите губят и спортисти,
и фенове, и рекламода-
тели. Заличава се и Ку-
бертеновият принцип,
върху който е изградено
олимпийското движение.
Но на кого вече му пука
за принципи, състезания
и т.н. Май на никого.

ДНЕС Е РОЖДЕНИЯТ ДЕН НА СТЕФАН ПРО-
ДЕВ, ЖУРНАЛИСТ, ПУБЛИЦИСТ, ОСНОВАТЕЛ И
ГЛАВЕН РЕДАКТОР НА В. ДУМА (1927-2001).

„ДУМА не е
нито офис, ни-
то мобифон,
нито елемента-
рен бизнес.
ДУМА е идея.
ДУМА не е дама,
а воин, който
държи на съдба-
та си”.
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Н
Неадекватност, цинизъм, лицеме-

рие, демагогия - каквото и да се сети-
те в тоя дух за самозабравилия се
“елит” на ЕС, все ще е вярно! Недосе-
гаемите “началници”, които дирижи-
рат съдбините ни, отново показаха, че
не зачитат по-слабите държави и
партньори, а приказките им за соли-
дарност, справедливост, равенство не
струват пет пари. Няма как по друг
начин да определим предложението
на Брюксел да ореже с близо 25%
парите от еврофондовете за бедните
региони, като ги пренасочи за охрана
и за издръжката на прииждащите
тълпи от мигранти. Няма що - реше-
ние хуманно, морално, демократично!
Истинска евроатлантическа ценност!
Да вземеш от бедния, който едва оце-
лява, за да има за “бежанците”, а
богатият да бъде охраняван и да се
пази от тях на чужд гръб.

Държавите от бедния европейски
Изток чинно правят своите ежегодни
парични вноски като членки на ЕС.
Тези пари отиват в еврофондовете, а
после филанкишията решава с наши-
те пари да хрантути “бежанци”, пове-
чето от които идват от държави, в
които нито има война, нито пък са се
случили там някакви катастрофални
природни катаклизми. И всичко това -
след като ЕС редом със САЩ и НАТО
предизвика мигрантската вълна, а
самите мигранти напират не към бед-
ния Изток, а към богатия Запад! Но и
това явно не е достатъчно - бедните в
ЕС по една случайност са същите,
които са обречени да поемат огром-
ната част от всички тези орди поради
географското си разположение и
задължението да регистрират новите
кандидат-европейци на своя терито-
рия.

Истински равноправни партньори
сме в този прекрасен Европейски
съюз! ЕК за пореден демонстрира
брутално погазване на интересите и
правата на коренното европейско
население! Защо лобистите там не
свалят с 25% цените на разходите за
пришълец от картелите и монополи-
те, които продават стоки и услуги за
бежанците? Вместо това те гледат да
източват от данъкоплатците!

А не се ли прави всичко това, за
да бъдат ударени с финансова санк-
ция онези непокорни държави като
Унгария например, които не са
съгласни с мигрантската политика на
Брюксел и Берлин? Факт е, че “на-
чалниците” многократно размахваха
и размахват пръст на Вишеградската
четворка за това, че дръзва да изра-
зява самостоятелно мнение и да води
собствена, по-различна от тях поли-
тика. Затова и преразпределението
на бюджета явно се прави като нака-
зание на несолидарните с проблема
с бежанското нашествие държави,

оредицата от
катастрофално
неудачни полити-
чески ходове на
Меркел доведе до

недоверие към немското
лидерство на ЕС и до
формиране на вътрешноев-
ропейски групи. Оформиха
се три части - “Берлински
кръг” (Германия, Финлан-
дия, Холандия, Дания,
Швеция, Австрия, Словения,
Хърватия и България),
Вишеградска четворка
(Чехия, Унгария, Полша и
Словакия) и Южна Европа
(Франция, Испания, Порту-
галия, Малта, Кипър,
Гърция, Италия). Останалите
гравитират към някоя група
или се ослушват.
ЕС е в няколко кризи
едновременно - с Више-
градската четворка, “Брек-
зит”, икономическата криза
вече осма година не е
преодоляна, миграционният
проблем става ужасяващ,
сблъсъкът между Германия
и страните от Южна Европа,
дължащ се на отслабването
на Франция, Италия и

Брюксел се показа
по-циничен от всякога
Да орежеш с 25% парите за бедните региони и да ги
пренасочиш за мигрантите е брутално погазване
на интересите и правата на европейските народи

Валентин
ГЕОРГИЕВ

което пък показва, че либералните
политически елити в Западна Евро-
па не са научили нищо ново и не са
забравили нищо старо. Продължават
да се държат по един надменен, аро-
гантен, имперски начин и си мислят,
че могат да наказват непослушните
страни членки. Това е една от причи-
ните възмущението на мнозинството
от европейските граждани да расте
лавинообразно срещу поведението
на бюрократите в Брюксел.

В тоя ред на мисли нормалната ло-
гика предполага, че Източна Европа
не трябва да приема нито един бежа-
нец, след като парите се пренасочват
от нейните народи за мигрантите. И
солидарно да спре да раздава стату-
ти, а да започне да пренасочва
пришълците в западна посока.

А къде е “нашият” еврокомисар
Кристалина, която при това отговаря
и за бюджета на ЕС? Защо не ни
защити, защо не предложи поне да
се реже “равнопоставено”? Нали тя
планира бюджета? Обикаля света като
Магелан, пробва да се изнесе от Ев-
ропа и си търси други престижни по-
прища, като в същото време подлива
вода на друг достоен българин... Нека
припомним и други нейни думи, изре-
чени преди 3 години, когато Европа
още не пъшкаше под натиска на то-
талната мигрантска вълна. Цитирам
буквално: “Нашата нация застарява,

знаете демографското положение в
България. Имаме трудности да изле-
зем от икономическата криза... Даже
утре да се подпише мирно споразу-
мение, още поне 2-3 години бежанци-
те, които са напуснали Сирия, няма
да могат да се върнат, защото там е
разрушено до земя. Тези хора ще
бъдат тук и ние можем да ги използ-
ваме, те могат да бъдат полезни за
нашата икономика”. Мисля, че това
казва всичко. С едничкото допълне-
ние, че Европа е налазена не само и
не толкова от сирийци, а от всякакви
други пришълци, радушно канени от
Меркел.

От съобщението на ЕК става ясно,
че решението е “изцяло подкрепено
от европейските правителства”, което
ще рече и от българското. Не знам
какъв българофоб трябва да бъдеш,
за да проявиш своята криворазбрана
“солидарност” в такъв момент.
Всъщност и това си има обяснение -
за пари днешните ни управници са
готови на всичко. Послушни, изпълни-
телни, лоялни, солидарни, толерант-
ни, либерални...

За България това решение е рав-
носилно на продължаващ узаконен
геноцид и затриване на държавата.
При целенасочено унищожените ни
индустрия и селско стопанство, за 10
г. членство в ЕС минахме основно на
изкуственото дишане от еврофондо-
ве, макар в огромната си част парите
от тях да потъват в близки фирми и
кръгове на властта. И резултатът е
виден - просто се поразходете из пу-
стинята България извън няколкото по-
големи града. А като капак същият
този Брюксел не ни позволява да се
вдигнем на крака заради наложени
от него санкции срещу Русия, които
сме длъжни да спазваме. Или някой
ще отрече, че в нейно лице нямахме
и не можем да имаме един стабилен
и голям пазар.

Тъжно е! Жалко е! И все повече
ще се питаме: как допуснахме такава
нагла и бездарна пасмина да застане
начело на бившата ни вече държави-
ца? Бог да прости България!

ЕС се рои на части - „Берлински кръг”, Вишеградска четворка и Южна Европа
Йордан ХАЛАЧЕВ Испания и хегемонията на

Берлин с Меркел начело.
Нямат вече козове българ-
ските евролиберали и
“атлантици”, защото нямат
положителни примери за
проява на „евроатлантичес-
ка солидарност” или за
„европейски интерес” извън
досадилите на всички кухи
понятия глобален мир,
борбата с климатичните
промени или световното
добро.
В настоящия момент полити-
ческото ръководство на
страната ни обвързва
външната политика със
САЩ, с Меркел и т.нар.
“Берлински кръг”. Общото
между тези страни-членки е
безпрекословно приемане
ролята на Германия като
водещ търговски партньор и
приемането на немското
лидерство като естествено,
дори и когато ти спират
руския газ и си го пускат
през Германия. Меркел в
последните години правеше
всичко добро за Германия,
а за Европа “каквото стане”.
Провалът с решаването на
дълговата криза в еврозо-
ната за сметка на икономи-

ческия ръст на Южна
Европа, безумната покана
към имигрантите, целяща
да подкрепи демографската
криза в Германия, натискът
й чрез комисар Йотингер за
спиране на газопровода
„Южен поток” в интерес на
„Северен поток”.
Вишеградската четворка
планира да представи обща
позиция на срещата на 27-
те страни от ЕС за състоя-
нието на Европейския съюз
на 16 септември в Брати-
слава. Дори и Качински
узря за реформата на ЕС.
“Тези промени трябва да
доведат до културна кон-
трареволюция, да напомнят,
че богатството на Европа е
в многообразието на нейни-
те култури, техните разли-
чия и различните структу-
ри”. Опит да се интегрират
тези елементи ще превърне
европейската култура “в
популярна култура, де
факто американска, което
ще ознаменува огромно
влошаване за Европа”,
подчерта Качински.
Словашкият премиер Ро-
берт Фицо заяви, че среща-
та в Братислава ще постави

началото на значим процес
и на нея ще бъде поставена
диагноза за здравословно-
то състояние на ЕС. На
срещата ще бъде дефини-
рана рецепта за оздравява-
нето на ЕС, допълни Фицо.
Премиерът на Чехия Боху-
слав Соботка съобщи, че на
срещата в Братислава на 16
септември ще бъде обсъден
въпросът за създаването на
европейска армия.
Виктор Орбан заяви, че
участниците в срещата са
постигнали съгласие, че
“защитата срещу неконтро-
лираната миграция трябва
да бъде изместена колкото
е възможно по-далеч на
юг” (разбирай България и
Гърция). Той похвали стра-
ните, които помагат на
България да охранява
границите си в Югоизточна
Европа от нелегални миг-
ранти, опитващи се да
стигнат до западни държа-
ви. Орбан, който по-рано бе
нарекъл мигрантите “отро-
ва”, каза също, че миграци-
ята е изложила на показ
слабостта на ЕС, отбеляза
Асошиейтед прес. Европа
привлича поток от мигранти,

които може да разрушат
съществуващия в региона
ред, затова тя трябва да се
защитава.
„Причината за миграцията е
в това, че Европа е слаба,
но богата – тя си е осигури-
ла добър живот, който и
други искат да получат“,
подчерта Орбан. „Ако не
защитим това, което имаме,
ако не бъде разбрано, че
съществува определен ред
за пристигане в Европа, ще
загубим всичко, за което
работихме в последно
време“, предупреди унгар-
ският премиер.
Холандската партия на
свободата пък изготви
проект за референдум за
оттегляне от ЕС, подобно на
британския “Брекзит”,
съобщи партийният лидер
Геерт Вилдерс.
След всяка грешна стъпка
на Ангела Меркел се обра-
зува нова коалиция вътре в
съюза, която без да има
претенции за европейско
лидерство, следва своя
регионален интерес при
решаването на проблемите.

Преглед, със съкращения

П
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Излъгаха ни!

Ч
Чета в съботния в. “Труд”

деветосептемврийски комента-
ри, прославящи днешното сво-
бодно време и заклеймяващи
отминалия полувек на “глине-
ни крака”, който беше герои-
чен порив на народа ни да се
отърси от историческата изо-
станалост и мизерия.

Започнало се с насилие
срещу бившите насилници. Но
сила се преодолява със сила.
Как да се спре народният гняв
при стоте хиляди избити бълга-
ри, в пъти повече от жертвите
на войната? А изгорените
къщи? А изтезанията над оста-
налите живи? Помните ли на-
пример нощните писъци от
подземието на общината в Го-
лямо Конаре, пребития лекар
на селото д-р Панайотов, за-
щото бил дал превръзки на
помолили за помощ партиза-
ни? А хвърлените в кладенец
жертви на Гено Кичушки? А не

Неотдавна жителите на поповското
село Кардам по тържествен начин по-
четоха паметта на загиналите си съсе-
ляни в Балканската, Междусъюзничес-
ката, Първата и Втората световна вой-
на. Инициатор на панихидата бе мест-
ният пенсионерски клуб “Втора мла-
дост” с председател  ентусиазираната
общественичка и културен деец Румя-
на Ангелова. С цветя в знак на призна-
телност близки на загиналите и жители
на селото почетоха паметта на герои-
те-фронтоваци. Вълнуващи спомени на
дъщери и внучки завладяха присъства-
щите. Силно впечатление ми направи
краткият трогателен разказ на Мария
Ангелова Мисирджиева, която не по-
знавах, но реших да преразкажа думи-
те й:

“Аз съм внучка на Трифон Трифонов
Ганев, който е убит в Балканската вой-
на при село Петра (Турция).

На 17 септември 1912 г. глашатаи с
барабани из селата и градовете изве-
стяват мобилизация на войската за Бал-
канската война, която започва на 5 ок-
томври същата година. Стотици храбри
българи са тръгнали на справедлива и

Социализмът е държавна грижа за всички,
капитализмът - да се оправя кой както може

беше ли убит и баща ми (Сла-
ви Георгиев, виден пловдивски
съдия и партиен деятел) през
1939 г. от властта на Кьосеива-
нов, която убиваше комунисти-
те без съд и присъда?

Но бурята отмина. Заговори
се за мир и дружба между
народите. Индустрията нарас-
на стократно, хранехме три
Българии. 25-о място в светов-
ната икономика, малко ли е
това?

Имало по-богати! Но съглас-
но закона на Маркс за експо-
ненциалното развитие, изпре-
варващите ще напредват още
повече, изоставащите ще изо-
стават още повече. Не поради
социализма, а заради вълчия
закон на капитализма, заради
ненаситната алчност на по-
богатите.

Тръгнахме към Европа с
желанието за хуманност и по-
вече лична свобода, вкл. за

производство, с желание за
сътрудничество и взаимноизго-
ден промишлен и интелектуа-
лен обмен. И какво се получи?
Хаосът на дребнобуржоазната
стихия унищожи почти всичко.
Втурнаха се да търгуват хори-
цата, без да осъзнават, че сво-
бодната конкуренция в бизне-
са е като лотария, някои ще
спечелят, а други напразно ще
се надяват.

Свободни собственици ли
са работниците? Къде остана-
ха частните ниви? Виждаме
крупни площи, които се обра-
ботват от наемни работници. И
тук-там изнемогват бедни сел-
ски труженици, съсипани от
годините и тежкия ръчен труд.

А какво да кажем за ограб-
ването на умствения труд?
Според акад. П. Капица само
8% от хората могат да се за-
нимават с наука. И милиарди
хора не могат да вършат това,

което може да направи един-
единствен учен. Социализмът
- това е държавна грижа за
всички, капитализмът - да се
оправя кой как може. Услови-
ята днес позволяват държава-

та да поеме своята благород-
на регулативна роля в иконо-
миката, за да няма бедни и
нуждаещи се.

А. КАРАСТОЯНОВ, София

ПаметТрифон Трифонов
Ганев, убит в
Балканската война
при село Петра

Дядо е убит в Балканската война
Паметна плоча с имената на

загиналите за Родината от с. Кардам
свята война. Всички те знаят, че много
от тях няма да се върнат по домовете
си. Знаят, че кръвта им ще попие в
пръстта на Тракия, че костите им ще
белеят непогребани далеч от бащиния
дом и свидните им близки... Но въпреки
това зарязват работа, гурбет, учение и
смело поемат към бойните полета за
фронта.

Така и моят дядо Трифон, който е
бил на гурбет в Русия, се връща, изо-
ставя млада съпруга с три невръстни
деца и едно неродено, като заминава
на фронта да защитава Отечеството.
Участва в Лозенградската операция и
се проявява със своята храброст в мно-
го от бойните действия на своя полк. В
най-голямото сражение на 10 октомври
1912 г. той пада пронизан от вражески
куршум при село Петра. Загива едва
24-годишен... И днес никой не знае
къде е гробът му и дали има такъв. Ние,
неговите потомци, се гордеем с без-
примерния му героизъм и се прекланя-
ме пред саможертвата в името на сво-
ята родина!”

 Стефан НИКОЛАЕВ

ежду ихтиманска Средна гора и равна Тра-
кия, в подножието на планината, се нами-
ра китното средногорско село Лесичово.
През 1943-44 г., отстъпвайки панически в
последната си отчаяна съпротива, власти-
те у нас организираха вартоломееви нощи
на ужасите. В тези мрачни дни и месеци на
терор, под прикритието на нощта, лесичов-
ските младежи - ремсисти и безпартийни,
масово поемаха по партизанските пътеки,
сражавайки се в партизанските отряди.
Петдесет и шест момчета и момичета, ос-
тавили уюта на бащин дом и скамейките на
пазарджишката гимназия, с кръвта си пи-

Едно време телефоните бяха неудобни и с
всичките им жици, антените ни побъркваха.
Спомням си майка как се радваше, когато имах-
ме телефон и как нямаше нужда да тича по
бургаските улици до сестра си. Появиха се по-
сле телефони, които издържаха време да оби-
колиш апартамента, да отидеш до малкото
магазинче с пълната бургаска продавачка и пак
да се качиш вкъщи. После дойде ред на мобил-
ните телефони, първо с огромни антени, които
са късали не един и два джоба, но все пак от
единия край на Бургас до другия се чувах с

Съпротива

МММММ
Младежите от Лесичово загинаха със смъртта на храбрите

шеха новата история на България. Белокаменен
паметник, извисил ръст в центъра на селото, от-
правил поглед към Балкана, пази спомена за са-
можертвата на юношите, изгорели в пламъците на
една жестока война. Монументът напомня на ид-
ните поколения за гибелта на партизанския ко-
мандир от отряд “Георги Бенковски” Любен Дар-
жиков и неговия политкомисар Методи Хаджийски.
По-възрастните лесичовци помнят този 5 септем-
ври на 1943 г. Разтърсващата трагедия, разиграла
се в околностите на селото.

Красиви са есените в този южен край на роди-
ната. Войната беше оставила своя тежък отпечатък
върху хората и природата. В тежка схватка с вой-

ска и полиция в Панагюрския балкан, ранени
Методи и Любен бяха слезли в околностите на
родното си село, търсейки връзка и помощ от
местната партийна организация. Доверили се на
близки хора, бяха предадени. Озверена полицей-
ска шайка, подкрепяна от жандармерия, преслед-
ваше двамата младежи по поречието на река
Тополница. Близо до прага на родните си домове,
отбранявайки се срещу превъзхождащия ги про-
тивник, в здрача на есенния ден, загинаха със
смъртта на храбрите. Беше тревожният пети ден
на месец септември 1943 г.

Георги ЖУЛЕВ

Съвремие

ТЕЛЕФОНИТЕ ОГРАБИХА ОБЩУВАНЕТО

когото пожелая. Сетне се появиха малките удоб-
ни мобилни телефони без фенерче, с фенерче.
Красота. Хем комуникацията нормална, хем и
джобовете здрави. Сега на мода са още по-не-
удобни телефони, които не в джоб, а в чанта не
се побират. И не само това, но тези телефони,
смартфони, ограбват комуникацията и общува-
нето на младите, и докато ги гледам как по
чистите бургаски улици гонят покемони, се моля
да не ги отнесе някоя кола.

Виктория ГРУЕВА, Бургас
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Протестът
на майките
МММММ

айките на децата с увреждания! Вчера бе
техният протест пред Народното събрание.
Сайтът “Майко мила!” даде възможност на
ВАЛЕНТИНА ГЕОРГИЕВА ХРИСТОВА да каже
какво мисли за живота си, за съдбата си. Тя
е ядосана, притисната и се страхува. Бясна
е и трепери. Изморена e и има нужда от
нормална почивка, нормален живот.

Страхът, господарят
на живота ми!

Валентина ХРИСТОВА

Запомнете този цинизъм!

Не искам всяка година да
ходя на интервю, за да канди-
датствам за асистент на детето
ми.

Не искам на това интервю
да ми се задават въпроси от
сорта на “Какво точно ви ТЕЖИ
в отглеждането на дъщеря ви?”

Не искам да ходя три пъти
годишно на обучения, на кои-
то общински служител часове
наред ни чете от листове ня-
какви неразбираеми неща за
това как да се грижа за дъще-
ря си!

Не искам майки като мен
да получават работно облекло
от общината, за да си гледат
децата! Вие, общински и
държавни служители, не тряб-
ва да се подигравате с нас,
като ни давате калцуни, пре-
стилки медицински и сабо, за
да обгрижваме децата си!!!
Това е извращение.

Не искам да получавам за-
плата от 230 лв. като личен
асистент на дъщеря си!

Не искам да попълвам
дневник всеки ден, в който да
описвам какво правя за отпус-
натите ми като асистент 4 часа
дневно с детето си. Например:
“От 8 до 9 я обличах, ресах,
сервирах, отсервирах, избърсах
й задника!” Без извинение!

Не искам да нося този днев-
ник в общината всеки месец.

Не искам да ми се дава от-
пуск от работата ми като асис-
тент, който отпуск да описвам в
документите, да пускам молба
до кмета за него и ако е повече
от 5 дни, да искам разрешение
от съпруга си, писмено разре-
шение за този отпуск! Четете!
Писмено разрешение от баща-
та на дъщеря ми! Къде да ида,
по дяволите, като изляза отпуск,
къде, като детето ми е вързано
за мен, понякога забравям, че
тя е друг човек, разбирате ли,
действам все едно сме сиамски
близнаци!

Не искам да ме унижават
социални и общински чиновни-
ци, като ме връщат да си пре-
пиша дневника четливо, щото
не бил четливо написан!!! А не
е четливо написан, щото съм
го писала в 12 посред нощ,
когато вкъщи вече е тихо.

Не искам да пия успокои-
телни, преди да отида в соци-

СВЕТЛАНА АНГЕЛОВА (депутат от ГЕРБ, зам.-председател на социалната
комисия в НС) срещу предложението социалните плащания за децата с
увреждания да бъдат уредени със закон:

алните служби! Защото ме сри-
ват психически, защото ми кре-
щят, защото чукат на глава,
когато гледат Бубка, защото ме
връщат за всевъзможни глупо-
сти, ей така, за да спестят ня-
кой лев на държавата, понеже
се надяват, че няма да се върна
и ще се откажа.

Не искам да забравям себе

си, не искам да се забравям.
Забравям, че и аз съм човек.
Все по-често.

Не искам да ми идват на
проверки вкъщи само за да
видят дали имам паркет и кол-
ко телевизора имаме. И дали
имаме вана!!!

Не искам да ме гледат като

второ качество човек. Не ис-
кам помощи! Не съм нито тъпа,
нито недоучена, нито проста,
нито мързелива, за да искам
помощи. Искам финансова гри-
жа за неспособното си да се
справя само в живота дете.

Не искам, когато излизам
извън града в работен ден, да
съм длъжна да се обаждам на
общински служител и да го
уведомя за това, че извеждам
човека, за който се грижа,
извън населено място. Разби-
рате ли? Звъня и казвам: “Гос-
пожо Х, аз съм майката на
Бояна и утре, понеделник, ще
ходим във Враца при баба й!”

Засега спирам. Ще про-
дължа, подгответе се. И не ре-
вете. Не ни съжалявайте, нито
ни гледайте снизходително нас
- близките на хора с уврежда-
ния. Това ни закопава тотално.

Просто елате с нас.
Иначе... ето я историята на

моя СТРАХ!!!!
Аз съм майка на Бояна, на

15 г. Благодарение на дружи-
на лекари в Майчин дом, които
ми казаха “С тоа голем задник
ще раждаш нормално”, Бояна
се роди с мозъчни кръвоизли-
ви. Последствията - хидроцефа-
лия, епилепсия, забавено ум-
ствено развитие. За капак -
аутистично поведение.

Бояна е ходещо дете, но не
говори. Образно казано, я раз-
бирам дори само по погледа й.
Знам кога й се яде, какво й се
яде, какво иска и какво не иска,
кого харесва и кого не, кога я
боли и какво я боли. Е, не ви-
наги разбирам какво я боли,
това е най-големият ми страх.
Че ще я заболи нещо и няма
да може да ми обясни какво.

Ето че я споменах. Думата
СТРАХ. Тя се оказа основна
движеща сила в живота ми в
последните 15 г. Страх!

Беше ме страх дали ще
оцелее, дали ще проходи,
дали ще проговори, дали ще
преживее една година - толко-
ва й бяха дали докторите.

Страх! Аз се превърнах в
заложник на страховете си.
Таих ги в себе си дълги години
и в един момент Страхът побе-
ди. Срина ме. Тотално.

Никога не съм говорила/пи-
сала публично за това. Ще го
направя в името на бъдещето

на децата ни. Защото знам, че
почти всички майки като мен
преминават през това състоя-
ние.

Страхът ме победи. Накара
ме да легна в леглото една
вечер и да не стана дълго вре-
ме. Седмици. Мислех, че уми-
рам. Не, не мислех, бях сигур-

на. Изпитвах всички видове
физически болки, за които
може да си помислите. Наме-
рих си сама поне 15 диагнози,
коя от коя по-страшни. Никой
не можеше да ме убеди, че
съм здрава физически.

Хипохондрия. Адска. Пре-
взема всяка частица от тялото
и мозъка. Не мислиш рацио-
нално, само страхът е в теб.
Какво ще стане с детето?! Не
ако умра, а когато умра. Физи-
ческите болки се засилваха, а
лекарите ме убеждаваха, че
съм здрава. Превърнах дома си
в лечебница, съпруга си - в
лекар, а здравото си дете...
никога няма да си простя за
психическата травма, която й
нанесох, гледайки ме в това
състояние.

И за всичко е виновен
страхът! Какво ще стане с де-
тето, къде ще отиде, кой ще я
гледа, как ще плаче, предста-
вях си я изоставена в Могили-
но за възрастни, клатеща се

напред-назад, мръсна, гладна,
изтерзана. Боже, как истински
си я представях, все едно я
виждах реално така.

И това ме сриваше още, и
още, и още. Не спях, постоянно
плачех. Като че изведнъж бях
осъзнала, че това е истинското
бъдеще за детето ми.

Изправих се. Благодарение
на няколко човека. Съпругът
ми, постоянно до мен, не-
отлъчно. Няколко приятелки, не
какви да е приятелки, а такива
като мен, които живеят моя
живот - майки на деца с увреж-
дания. Някои от тях минали
точно по този път. Благодаря
им!

И сега ме е страх. Опитвам
се да контролирам страховете
си. Понякога успявам. Поняко-
га - не.

Това е моят разказ за Стра-
ха - господаря на живота ми!

                   maikomila.bg‘
Öåëòà å äà ñå ïðåêðàòè òàçè
ïîðî÷íà ïðàêòèêà îò âðåìåòî
íà êîìóíèçìà, êîãàòî ñå
ïîäïîìàãàøå íà êàëïàê

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Протестът вчера пред Народното събрание
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Париж
Из заседанието на 11 септември

1946 г.

ДЕКЛАРАЦИЯТА НА АМЕРИКАН-
СКИЯ ДЕЛЕГАТ

В заседанието на 11 септември взе
думата делегатът на САЩ в комисията
Джеферсън Кафъри, посланик на САЩ
в Париж.

Ето пълния текст на тази декларация:
“Текстът на чл. 1 от проектодоговора

с България, колкото се отнася до гръцко-
българската граница, бе приет само като
указание, което би позволило на конфе-
ренцията да разгледа становищата на
гръцкото и българското правителство...
Делегацията на САЩ трябваше, разбира
се, да държи сметка за безпокойствата,
които са естествени в един период, който
иде след една дълга и жестока война,
както и за недоверието между народи,
между които ще бъде може би трудно да
изчезнат старите дрязги. Обаче главната
цел, която си поставихме ние тук, е да
потърсим за този граничен въпрос тако-
ва разрешение, което в края на краища-
та ще допринесе за благосъстоянието на
тези два съседни народа.

Гледищата на българското и на
гръцкото правителство бяха обширно
изложени както в пленарните заседа-
ния, така и пред тази комисия... Делега-
цията на САЩ изслуша внимателно
представянето на българската теза, ко-
ято иска предаването на Западна Тра-
кия от Гърция на България и връщане
към границите, установени от Букурещ-
кия мирен договор. Макар че не изглеж-
да допустимо за България, след като е
била съучастник в нахлуването в тази
област, след като я е окупирала и ек-
сплоатирала безмилостно, да предявя-
ва при изработването на мира със сили-
те-победителки претенции за откъсване
от една от тях на значителна част тери-
тория, делегацията на САЩ проучи
грижливо различните документи, с кои-
то българската делегация подкрепя сво-
ята теза. Аргументите, представени от
българската делегация, за да оправдае
тези претенции, не изглеждат убедител-
ни на делегацията на САЩ и тя търси
напразно при излагането на тази теза
нещо, което ще може да послужи за
база на едно развитие в бъдеще на
чувствата на взаимно разбирателство
между тези две съседни нации.

Желая да отделя няколко минути на
едно обяснение, що се отнася до мина-
лото становище на САЩ по този въпрос.
На няколко пъти се припомня тук стано-
вището на американските експерти в
1919 г. в подкрепа на българската теза.
Аз дължа да забележа, че известни
много важни промени настъпиха след
това в областта на Егейско море. Говоря
за размяната на население, извършена
след 1923 г., които промениха съвърше-
но положението и етническия, и стопан-
ски характер на тази област. След 1924

Êàê ñúâåòñêîòî
„ïîòèñíè÷åñòâî” ñïàñè
öåëîñòòà íà Áúëãàðèÿ
Учебно помагало за досегашния
посланик у нас Ксавие дьо Кабан и сие

Подготви
Христо
ГЕОРГИЕВ

Доскорошен посланик у
нас преди два дни доказа, че
пещерни антикомунисти, под-
менящи историята с цинични
идеологеми, битуват днес не
само в България. Господинът
Дьо Кабан на изпроводяк от
България пусна във вентила-
тора цялата мръсота, която не
бе доизлял досега: “Не дължи-
те на Русия нищо - нито ваша-
та свобода през 1878 г., нито
вашето потисничество през
1944 г.” Човекът явно разчита
на невежествени слушатели.
Затова избързваме с няколко-

то публикации, замислени по
повод на 70-та годишнина от
приключването на Парижката
мирна конференция (1946).
Нека говорят архивите, а не
измишльотините. Документите
от тази конференция показват
черно на бяло какво и на кого
дължи България след Втората
световна война, в която тога-
вашните властници вкарват
страната ни в нацисткото коти-
ло на Третия райх.

На 28 юли т.г. вече публи-
кувахме документи за подгот-
веното примирие между САЩ,
Великобритания и България,
което е трябвало да бъде склю-
чено в Кайро в началото на
септември 1944 г. За прегово-
рите е изпратен Стойчо Моша-
нов, комуто САЩ и Великобри-
тания представят готов дого-
вор за подписване. Договорът
подарява половин България до
Пловдив на Гърция. Мошанов

отказва да подпише докумен-
та. Следват дипломатически
стъпки към Москва. За да може
СССР да участва в примирие-
то и да осуети разпарчетосва-
нето на родината ни, Москва
обявява война на България и
Съветската армия я окупира
без бой. Примирието се сключ-
ва в Москва на 28 октомври
1944 г. - то е между СССР,
САЩ, Великобритания и Бълга-
рия. По настояване на Сталин
територията на България е опа-
зена. Така благодарение на
“окупацията” се случва първо-
то спасяване на целостта на
страната ни от страна на СССР.

Второто е на Парижката

конференция 1946-1947 г. в
Люксембургския дворец, на
която се уреждат следвоенни-
те отношения на победителите
с победените хитлеристки
съюзници, сред които за жа-
лост е и България. В няколко
четвъртъка ще публикуваме
автентични речи на участници
в дискусиите през 1946 г., ко-
ито са плесник за днешната
пещерна русофобия и архаич-
ния антикомунизъм. Жестока
битка се е водила за територи-
алното оцеляване на Бълга-
рия. В нея, може би за учуд-
ване на мнозина, всеотдаен
защитник на териториалната
цялост на България е и Юго-

славия, както и останалите
страни от Съветския блок. А
българската делегация, воде-
на от комуниста Васил Кола-
ров и звенаря Кимон Георги-
ев, както ще се види, се спра-
вя блестящо с парижката си
мисия. Изказванията и доку-
ментите, които публикуваме,
са от изключително ценната
книга на писателя и общест-
веника Славчо Васев и жур-
налиста и дипломата Крум
Христов “България на Париж-
ката мирна конференция
1946” - в момента под печат в
ИК “Синева”. И двамата са ко-
респонденти и документатори
на събитията тогава.

г. значението на тази промяна е
призната от целия свят и цяло едно
поколение измина оттогава. След
като бяха извършени тези етниче-
ски и стопански промени след 1924
г. насам, правителството на САЩ
не е било никога привърженик на
повдигането отново на въпроса за
една промяна в суверенитета на
тази територия.

Конференцията беше също така
сезирана с едно предложение,
представено от гръцката делега-
ция. Това предложение представя
каузата на един от нашите първи
съюзници в тази война, на един от
тези, които показаха най-голяма
упоритост, смелост и самопожерт-
вователност. Ние трябва да призна-
ем - това няма съмнение - че
гръцкият народ, който се би толко-
ва храбро и който се намира пред
огромните проблеми, поставени от
възстановяването на опустошени-
ята, причинени от нашествието и
окупацията, за възстановяването
на неговите стопански и човешки
ресурси на страната, трябва да се
радва занапред на сигурност в
своето отечество.

Делегацията на САЩ, като си
припомня славната история на Гърция и
особено връзките на тясно приятелство,
които съществуват между тази страна и
САЩ, разгледа с едно особено благо-
приятно разположение тезата на
гръцката делегация, колкото се отнася
до изменението на гръцко-българската
граница.

Съображенията от стратегическо
естество, представени от гръцката деле-
гация, напомнят по един трогателен
начин нещастията, които преживя тази
страна през време на войната... Трябва,
обаче, да бъдем сигурни, че предложе-
нието, с което сме сезирани понастоя-
щем, ще послужи действително на тази
цел. Възможно е, щото тези съображе-
ния от стратегическо естество да ни
накарат да направим по-дълбоки про-
учвания, като отново се съветваме с
военните експерти на нашите делега-
ции. Това би ни позволило да обсъдим
дали като изменим гръцкото предложе-
ние така, че да не се стига до прехвърля-
не на нов етнически елемент - напри-
мер чрез една съгласителна формула
за демилитаризация на границата откъм
българска страна - дали това не би от-
говаряло по-добре на изискванията на
гръцката сигурност.”

***
...Българската делегация, спазвайки

решението на конференцията, внесе
своето предложение в определения от
конференцията срок до 20 август. Гръцко-
то предложение обаче за поправка на
член първи от проектодоговора не бе
постъпило в комисията и секретариата
на конференцията.

Българското предложение имаше
следния текст:

Границите на България остават таки-
ва, каквито са посочени в приложената
към договора карта на 1 януари 1941 г.
с изключение на границата с Гърция,
която остава такава, каквато е била
определена по Букурещкия договор.
Гръцките претенции за промяна на гра-
ницата с България се разбраха само от
разискванията в комисията.

Когато стана въпрос да се вземе
вече решение от комисията по разиск-
вания текст на член първи, комисията се
отзова само пред едно предложение -
българското.

То бе подкрепено от съветската, юго-
славската, чехословашката, белоруска-
та, украинската делегации. Те подкре-
пиха българското предложение за по-
правка, като поискаха българската гра-
ница с Гърция да остане така, както е
определена от Букурещкия договор -
1913 г. Това означаваше връщането на
Западна Тракия на България. Тази гру-
па делегати отхвърли гръцкото искане
спрямо България.

В защита на гръцката делегация се
явиха представителите на Великобрита-
ния, Австралия, Южна Африка и Нова
Зеландия.

Поради не много ясното поведение
на някои делегации - като например
САЩ и Франция, които без да подкре-
пят категорично гръцките искания, се из-
казаха в смисъл, че Гърция все таки се
нуждае от гаранции за своята сигурност,
гръцката делегация намери, че ще може
да прибегне до една ловкост. В заседа-
нието на 13 септември Пипинелис на-
прави предложение да се поиска мне-
нието на Военната комисия по въпроса
за необходимостта от стратегически по-
правки и гаранции за Гърция...

Намерението на гръцките деле-
гати беше явно да се предизвика
благоприятното решение на Воен-
ната комисия, в която Гърция раз-
читаше на мнозинство, тъй като там
съотношението на гласовете беше
по-друго - т.е. по-благоприятно за
Гърция, тъй като във Военната ко-
мисия участваха представители на
всички 21 държави. Ако Военната
комисия се произнесеше, че стра-
тегическите поправки в полза на
Гърция са необходими, това нейно
мнение щеше след това да се пред-
стави в Политическата комисия като
предрешаващо въпроса... Затова,
веднага след като направи своето
предложение, Пипинелис поиска
от председателя да го постави на
гласуване.

Тук обаче се намеси съветският
делегат Новиков, който каза:

 - В дневния ред на днешното
заседание, като точка първа е по-
ставен въпросът за поправките на
чл. 1 от проектодоговора. Единст-
веното предложение за поправка
на този член, което е представено
на комисията, това е предложени-
ето на българската делегация. Ис-
кам да зная какво собствено ще гла-

суваме...
Председателят Кисельов (отговаряй-

ки на забележката на Новиков): “Днев-
ният ред е именно този. Имаме внесено
българско предложение (чете текста му),
имаме и досегашните обсъждания на чл.
първи. В тях гръцката делегация напра-
ви устно искане за поправки. Едва на 7
септември, т.е. не в срока, който беше
20 август, и следователно в нарушение
на решението на пленума, постъпи
следното гръцко предложение за по-
правка на чл. първи:

“Границите на България такива, как-
вито са посочени на картата, приложе-
на към настоящия договор (приложение
първо), ще бъдат тези, които съществу-
ваха на 1 януари 1941 г., с изключение
на границите с Гърция, които ще след-
ват следното трасе:

а) Пирин планина
б) Родопи (Доспат даг)
в) Карлък балкан
г) Веригата на Беш тепе с долината

на Арда”
Председателят след това обясни, че

предложенията ще се поставят на раз-
глеждане по реда на постъпването си -
първо българското, след това гръцкото.
На това схващане възрази Новиков,
който заяви, че има само едно законно
предложение - българското. “Гръцкото -
каза той - не е внесено в срока, предви-
ден от процедурата и следователно не
е законно, поради което не може да се
обсъжда. Съветската делегация не е
съгласна да се разглежда гръцкото
предложение и на гръцката делегация
не е позволено да нарушава реда.”

Следва продължение

Българската делегация на Мирната конференция:
Васил Коларов, д-р Пенчо Костурков,
Кимон Георгиев, Г. Кулишев и Ал. Оббов
напуска Люксембургския дворец
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ПОДАРЪК ЗА ЗРИТЕЛИТЕ ПО ПОВОД
60 ЮБИЛЕЕН СЕЗОН НА САТИРАТА

Във връзка с 25-ата годишнина от
основаването на Националния филмов
център тазгодишният фестивал на
българския игрален филм “Златна роза”
ще бъде открит с “Граница” - един от
първите и най-успешни филми, създа-
дени с държавна подкрепа чрез НФЦ
след промените в България. Режисьори
са Илиян Симеонов и Христиан Ночев.

12 пълнометражни и 6 късометраж-
ни филма, осъществени чрез НФЦ, ще
представи конкурсната програма. Сред
пълнометражните заглавия ще видим
“Слава” - вторият филм на Кристина
Грозева и Петър Вълчанов, чийто де-
бют “Урок” спечели множество награ-
ди. Голямата награда в Локарно, както
и наградата за най-добра женска роля,
спечели другият български филм, се-
лектиран в конкурса - “Безбог” - пълно-
метражният дебют на Ралица Петрова,
както ДУМА писа. Премиерата на “Без-

Кандидати от рекорден
брой държави - 19, се реги-
стрираха за прослушване
за място в майсторския
клас на Райна Кабаиван-
ска, което е своеобразен

Столичната
библиотека
дигитализира
книжовната памет
на София

Зa пopeднa гoдинa Бългapия ce
пpиcъeдинявa към Eвpoпeйcкитe дни
нa нacлeдcтвoтo. Цeлтa нa ини-
циaтивaтa e дa дaдe възмoжнocт нa
милиoни xopa дa ce зaпoзнaят c
кyлтypнoтo нacлeдcтвo нa Cтapия
кoнтинeнт. Зa 2016 г. Бългapия избpa
тeмaтa “Kyлтypнoтo нacлeдcтвo в
инфopмaциoннoтo oбщecтвo”, научи
ДУМА от МК.

B Coфия събитията ще се състоят в
Haциoнaлнaта библиoтeкa “Cв. св.
Kиpил и Meтoдий” - от днес дo 18
ceптeмвpи, със cвoбoдeн дocтъп,
paзxoдкa в библиoтeкaтa и изнacянe
нa бeceди c eкcкypзoвoд. От 10 дo
11.30 ч. публиката ще научи “Kaк ce
дигитaлизиpaт цeннитe пиcмeни
пaмeтници, възpoждeнcкитe вecтници?
Пpeдcтaвянeтo им в Дигитaлнaтa биб-
лиoтeкa”, opгaнизиpaни пoceщeния и
пpoвeждaнe нa дeмoнcтpaции в Ди-
гитaлния цeнтъp.

В Столичната библиотека бе
открит нов модерен Дигитален
център - един от най-големите
и иновативни в културните ин-
ституции. Дигиталният център
разполага с три скенера (специ-
ализирани за 3D издания и за
редки и ценни книги) и мощен
сървърен комплекс. Центърът е
оборудван със средства по два
европейски проекта (“Дигитали-
зация на културното наследст-
во - достъпен портал към исто-
рическата памет” със Столична
община - два скенера - и “Българ-
ската литературна класика -
знание за всички” с партньори
Института по литература и На-
ционалния литературен музей -
един скенер) по мярка 2 “Доку-
ментиране на културната исто-
рия” на програма БГ 08 “Култур-
но наследство и съвременни из-
куства”. Другите два скенера
сканират за по-малко от 3 секун-
ди в 3D режим и дават високо-
качествено изображение на ре-
лефни обекти. Открита е и до-
кументална изложба от фондо-
вете на Столичната библиоте-
ка, Националния литературен
музей и Литературния инсти-
тут при БАН. Изложбата ще
продължи до 18 септември.

Премиера на
„Хуан Дариен -
момчето тигър”

“Хуан Дариен - момчето
тигър” по Орасио Кирога е най-
новото заглавие в репертоара
на Столичния куклен театър,
което ще бъде представено по
време на Международния фес-
тивал за уличен и куклен те-
атър “Панаир на куклите”. Пре-
миерата на спектакъла, посве-
тен на 70-годишнината от
създаването на театъра, ще
бъде на 18 септември от 19 ч.
в салона на ул. “Гурко” 14. “Ще
видите атрактивно представ-
ление, изградено на контрасти,
в което се съчетават кукли,
маски, анимация на предмета.
Ритуалите са съществен еле-
мент от представлението. В
спектакъла всеки от актьорите
е всичко - разказва, коментира,
играе с кукли, танцува, свири на
музикални инструменти - с мно-
го красота и отдаденост, с
прости средства и голямо май-
сторство”, споделя режисьорка-
та Катя Петрова. Фестивалът
започва на 16 септември.

ЗАПОЧВАТ ЕВPOПEЙCКИТЕ ДНИ
НA НACЛEДCТВOТO У НАС

Haциoнaлнaта гaлepия предлага
на 17 ceптeмвpи нaмaлeни цeни нa
билeтитe нa нeйнитe филиaли:
“Kвaдpaт 500” - 2 лв., Двopeцa - 1 лв.,
Kpиптa нa xpaм-пaмeтника “Cв. Aл.
Heвcки” - 1 лв., Мyзeй нa
coциaлиcтичecкoтo изкycтвo - 1 лв.,
“Coфийcки apceнaл - Myзeй зa
cъвpeмeннo изкycтвo” - вxoд cвoбoдeн.
От днес до 18 ceптeмвpи cвoбoдeн
дocтъп ще има и дo Читaлнятa нa
Цeнтpaлнaта библиoтeкa нa БAH,
може да се види излoжбa нa peдки и
цeнни издaния oт фoндa нa
Цeнтpaлнaта библиoтeкa нa БAH.

Инициативата ще бъде отбеляза-
на с множество прояви през септем-
ври и октомври на територията на
цялата страна - в над 70 общини от
27 области. В ролята си на Национа-
лен координатор по провеждане на
Европейските дни на наследството в
България Министерството на култура-

та предоставя Национален календар
от над 350 събития, организирани от
присъединилите се в тазгодишната
кампания партньори.

34 ôåñòèâàë „Çëàòíà
ðîçà” òðúãâà ñ „Ãðàíèöà”
12 пълнометражни
и 6 късометражни
филма ще представи
конкурсната
програма

Кадър от филма “Граница”

бог” за България ще се състои на фес-
тивала “Златна роза”.

“Маймуна” е новият пълнометражен
проект на Димитър Коцев-Шошо след
познатия на зрителите “Лора от сутрин
до вечер”. Филмът спечели наградата
на публиката на “София филм фест”. “18”
е вторият филм на Атанас Христосков
след “№1”, който взе голямата награда
на 30-ото издание на “Златна роза”.

Дебютният филм на Григор Лефте-
ров “Христо” разказва за бездомно
момче, което прави всичко възможно
да получи нормален живот. “Пеещите
обувки” е дългоочакваният филм на
Радослав Спасов за живота на певица-
та Леа Иванова. Филмът вече получи
наградата на журито “Сребърен Геор-

ги” на Московския кинофестивал.
“Прокурорът, защитникът, бащата и

неговият син” е новият филм на режись-
орката на “Писмо до Америка” Иглика
Трифонова. Копродукцията е заснета в
три държави - Босна и Херцеговина,
Холандия и Швеция, а ядрото на екипа
е българско - оператор е Рали Ралчев,
музиката е на Теодосий Спасов. Кон-
курсната програма ще представи още
и “Спомен за страха” на Иван Павлов с
Ивайло Христов в главната роля. В кон-
курсната програма ще се състезават и
две копродукции - “Лабиринти на любо-
вта” (Русия, България) на режисьора
Владимир Щерянов и холандското
предложение за “Оскар” за чуждоези-
чен филм 2016 “Райската стая” (Холан-
дия, Швеция, България) с Анжела Не-
дялкова в главната роля.

Късометражните филми, осъществе-
ни с държавна подкрепа, които ще
бъдат представени на “Златна роза”, са
дебютите “Бръмбазък” на Милен Анге-
лов, “Куче” на Владимир Петев и “Дре-
хи” на Веселин Бойдев. Ще видим и “На
червено” на Тома Вашаров, “Вълча
сюита” на Стефан Тенев и “Преди да
заспя” на Николай Тодоров, научи
ДУМА от Мартина Владимирова от “Ар-
тин Вижън Варна”.

Своеобразен рекорд на кандидати за
майсторския клас на Райна Кабаиванска

рекорд от неговото първо
издание през 2001 г., на-
учи ДУМА от Нов българ-
ски университет.

В момента до 24 септем-
ври тече XVI издание на

класа на оперната прима,
организиран от Нов българ-
ски университет в Софий-
ската опера и балет. Освен
от България, кандидати има
от Испания, Германия, Из-
раел, Доминиканската ре-
публика, Китай, Великобри-
тания, Пуерто Рико, Италия,
Русия, Тунис, Чили, Южна
Корея, Филипините и др.

14 млади таланти от
най-добре представилите
се на прослушването ще
работят в рамките на две
седмици с Кабаиванска по
усъвършенстване на вокал-
ната си техника и сценич-
на подготовка.

Традиционно майстор-
ският клас ще завърши с
галаконцерт на отличили-
те се ученици - на 25 сеп-
тември с оркестъра на Со-
фийската опера и балет,
под диригентството на Най-
ден Тодоров и със специ-

алното участие на Райна
Кабаиванска. Тогава ще
бъдат присъдени и стипен-
диите от нейния дарител-
ски фонд. Галаконцертът
ще отбележи и 25-ата го-
дишнина на НБУ и ще от-
даде почит на неговия
създател - професор Бог-
дан Богданов.

През декември школата
Кабаиванска подготвя гран-
диозен оперен спектакъл на
операта “Турандот” на Джа-
комо Пучини. Суперпродук-
цията е съвместен проект на
НБУ и Софийската опера и
ще бъде поставена в 3 пред-
ставления - на 9, 11 и
13 декември. Ролите ще
бъдат поверени изцяло на
ученици на Кабаиванска от
нейните класове от България
и Италия, някои от които вече
звезди на световните сцени,
научи ДУМА от Десислава
Бинева, пиар консултант.
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Ролите
на маестро
Никола
Гюзелев
в юбилейна
изложба
СЪБИТИЕТО ОТБЕЛЯЗВА 80-ГОДИШНИНАТА
ОТ РОЖДЕНИЕТО И 50 ГОДИНИ СЦЕНИЧНА
ДЕЙНОСТ НА ПРОЧУТИЯ ОПЕРЕН ПЕВЕЦ

Никола Гюзелев (1936-2014) е све-
товноизвестно име, с което по света
ценителите на музикалното изкуство
свързват България. Доктор хонорис ка-
уза на БАН, Комендатор на Републи-
ка Италия, носител на престижната на-
града “Златен Джузепе Верди” за по-
стижения и принос в белкантото. Удо-
стоен е с най-високи отличия на Бълга-
рия и Италия.

Роден е в Павликени на 17 август
1936 г. Почва да пее от съвсем малък.

На 11-годишна възраст вече изпълнява
главната роля в оперната постановка
“Малкият цигулар” в родния си град.
Тогава открива, че има и друга дарба -
на художник. Така започва да рисува,
да пее и да свири, като в различни
периоди от детството си вярва, че ще
бъде велик художник, ненадминат пе-
вец или бъдещ Паганини. Когато е на
15 г., веднъж чува по радиото изпълне-
ние, което го кара да “замръзне”. Моно-
логът на Борис от операта “Борис Году-

спира и с рисуването - печели конкурси
в училище. Приет е в Художествената
академия - специалност живопис. Като
студент се отличава с ярка дарба и от-
лична техника. По време на следването
си учи и пеене при Цветана Събева и
Илия Йосифов и става солист в Ан-
самбъла за песни и танци при Минис-
терството на вътрешните работи. Явява
се на конкурс за нови членове на ака-
демичния хор “Георги Димитров”, къде-
то изпълнява ария на Иван Сусанин и
печели конкурса. Участва в редица кон-
церти и фестивали в Москва, Виена,
Хелзинки (1962), където е отличен със
златен медал като солист.

През 1960 г., когато с отличие
завършва висшето си художествено
образование, му предлагат договор за
работа в Берлин и той се подготвя да
замине. По това време Гюзелев се сре-
ща с оперния певец и музикален педа-
гог Христо Бръмбаров и взима реше-
ние да остане в България и да учи
пеене при него. Завинаги остава бла-
годарен на учителя си, за когото през
целия си живот говори с много обич и
почитание.

През 1960 г. Гюзелев става стажант
в Софийската народна опера. Година и
половина по-късно - на 27 юни 1961 г.
дебютира в ролята на Тимур в преми-
ерния спектакъл на “Турандот”. През
1961 г. става и редовен артист в Народ-

само след два сезона на професионал-
ната сцена. През 1968 г. той за пръв
път стъпва на сцената на театър “Ред-
жо” в Парма, Италия, и грабва сърцата
на публиката. Той изпълнява ролята на
Атила от едноименната опера на Вер-
ди. Успехът му е колосален.

Никола Гюзелев пее на големите
оперни сцени в Европа, Северна и
Южна Америка, Австралия, Япония (“Ла
Скала” - Милано, “Реджо” - Парма, “Сан
Карло” - Неапол, Виенската държавна
опера, “Дойче Опер” - Берлин и Бер-
линската държавна опера, “Ковънт
Гардън” - Лондон, “Гранд Опера” - Па-
риж, “Болшой театър” - Москва, “Метро-
политън опера” - Ню Йорк, театро “Ко-
лон” в Буенос Айрес и много други).

Негови партньори на сцената са
били: Борис Христов, Николай Гяуров,
Гена Димитрова, Ана Томова-Синтова,
Владимир Атлантов, Евгений Нестерен-
ко, Елена Образцова, Франко Корели,
Джоан Съдърланд, Пласидо Доминго,
Пиеро Капучили, Ренато Брузон, Катя
Ричарели, Грейс Бъмбри и много други.
От 1994 г. започва и неговата педагоги-
ческа дейност.

В периода 1994-1996 г., когато Ни-
кола Гюзелев е директор на Българ-
ската академия за култура “Борис Хри-
стов” в Рим, подготвя два курса млади
талантливи певци, които сега са на
българските и на световните сцени.

ЮЮбилейна изложба от снимки и афиши на маестро Никола Гюзелев
организират Националният дворец на културата и фондация “Никола
Гюзелев” в рамките на голямото юбилейно честване в памет на рожде-
нието на големия български бас.
Изложбата ще бъде официално открита на 2 декември от 18 ч. и може
да бъде разгледана всеки ден до 6 декември в Мраморното фоайе на
Двореца. Експозицията предшества големия концерт “Рицарят на опера-
та”, който ще събере на сцената на зала 1 на НДК оперни звезди от
Италия, Македония и България на 13 декември от 19 ч.
В НДК ще бъде представен и новият биографичен роман за Никола
Гюзелев “Артистът, целунат от Бога” на издателство “Стефан Добрев”,
чийто автор е Владимир Гаджев. Хилядите почитатели на маестрото ще
могат да видят и монография-албум “Рицарят на операта”, който е
съвместно издание на Националния дарителски фонд “13 века Бълга-
рия” и фондация “Никола Гюзелев”, както и стихосбирката, посветена
на Никола Гюзелев, “А душата знае” на Анна Мария Гюзелева и изда-
телство “Българки писател”, която е обогатена с картини на Никола
Гюзелев.
Събитието се осъществява със съдействието на Италианския културен
институт в София, фирма “Свилоза” - България, и асоциация “Артеми-
дия” - Италия.

нов” на Мусоргски в изпълнение на
Едмонд Косовски пробужда в него лю-
бовта към операта. През 1951 г. семей-
ството му се премества да живее в Со-
фия. Започва да посещава оперни и те-
атрални спектакли, в училищни концер-
ти изпълнява ролите на княз Игор, Иван
Сусанин и Тореадора от “Кармен”. Не

ната опера. Следват ролите на Миха от
“Продадена невеста” и отец Гавраил от
операта на Константин Илиев “Боян-
ският майстор”. През 1963 г. в ролята на
Филип II от “Дон Карлос” Гюзелев пе-
чели Първа награда и Златен медал на
втория Международен конкурс за мла-
ди оперни певци в София. Успехът идва
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Финансовият министър чете
на детето си приказката за Пепе-
ляшка.

- Тате - пита детето, - а когато
тиквата се превърнала в златна
каляска, какво е трябвало да пла-
ти Пепеляшка - данък общ доход
или патентен данък за транспорт-
ни услуги?

АНГЕЛ КОТЕВ, композитор
Проф. АТАНАС АТАНАСОВ,
актьор, режисьор, преподавател
ДРАГОМИР СИМЕОНОВ, журналист
МИЛЕН МИЛАНОВ, актьор
НЕЛИ РАНГЕЛОВА, певица
ПЕТЪР ЗЕХТИНСКИ,
футболист и треньор
Акад. ПЛАМЕН КАРТАЛОВ,
оперен режисьор, директор
на Софийската опера и балет
Проф. ОГНЯН БРАНКОВ,
хирург, преподавател
Проф. д-р ТОТКА МОНОВА,
бивш декан на ФЖМК
в СУ “Св. Климент Охридски”
(2003-2011)

„ЖИВЕЙ АКТИВНО!” ЗА ПЪРВИ
ПЪТ ЩЕ ЗАВЛАДЕЕ ПЛОВДИВ

15
Св. вмчк Никита. Преп. Филотей.

Св. мчк Леонид
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Най-голямата изложба
на екзотични папагали в
Източна Европа - Macaw
Garden Show, се завръща
отново в София. Поради ог-
ромния интерес събитието
ще повтори успеха си, като
експозицията ще отвори вра-
ти в зона Playground, Paradise
Mall, днес, 15 септември, и
ще приема посетители всеки
ден от 10 до 21 ч. до 5 януа-
ри 2017 г., информират орга-
низаторите от “ПРофайл”.

Екзотичното събитие се
превърна в център на внима-
нието не само от страна на
малки и големи, но и на куп
популярни личности. Първо-
то издание на изложбата бе
посетено от футболната звез-
да Благой Георгиев и дъще-
ря му Йоана. От шоу средите
на ексцентричните пернати
се любуваха още водещата
на “На кафе” Гала, звездата
Цветелина Янева, Николета
Лозанова, Светлана Василе-
ва, “Мис България 2015” Ма-
рина Войкова, Али Алиев,

Певицата Тони Димитрова не пропусна
да посети Macaw Garden Show в Бургас

Åêçîòè÷íè ïàïàãàëè
ñå çàâðúùàò â Ñîôèÿ

Птиците от най-голямата изложба не са
поставени в клетки, а летят на свобода

ляра. Хиацинтовата ара
джулс, която също ще бъде
на изложбата, е позната на
децата като синия папагал от
филма “Рио”. Не по-малко ат-
рактивни са и токо туканът
Рафи и специалната златна
птица Съни.

Това, което прави излож-
бата уникална, е, че папага-
лите не са поставени в клет-
ки, а летят на свобода. Те са
специално подготвени за
целта и по този начин всеки
може да се наслади на кра-
сотата им. За това допринася
и специалният интериор, кой-
то кара посетителя да се чув-
ства като в истинска джунгла.

Организаторите и този път
ще ощастливят един от цени-
телите на изложбата с атрак-
тивно пернато като подарък.
Томболата традиционно ще
бъде изтеглена в популярно
телевизионно предаване.

Давид Михайлович и Ирина
Папазова. Това лято Macaw
Garden Show посети за ме-
сец Бургас, където домаки-
ните Янко Кесаровски и Пла-
мен Ковачев посрещнаха
сред ВИП гостите си и певи-

цата Тони Димитрова и Ве-
села Нейнски.

Около 35 вида папагали
ще бъдат показани в София.
По седем вида ара и какаду,
амазона, жако, еклектус, как-
то и три много редки екземп-

След успешните издания в Бургас и
Пловдив Фестивалът на усмивките (Smile
Art Fest) ще гостува и в Русе. В централно-
то фоайе на Доходното здание (пл. “Сво-
бода” 4) от 16 до 26 септември ще бъдат
експонирани над 100 номинирани за на-
града творби от Международния фестивал
за пощенско изкуство (Mail Art), хуморис-
тична рисунка и карикатура. Откриването
на събитието ще е в петък от 18 ч. Зрите-
лите ще могат да видят интерпретациите
на майсторите на рисувания хумор от цял
свят на тема “България, Балканите и бал-

Голямо хоро ще се извие на
ул. “Сан Стефано” 29 на 16 септември
(петък) от 13 ч. Най-гледаното танцо-
во риалити в ефира на БНТ 2 отправя
ново предизвикателство към почита-
телите на българския фолклор. Така
предаването съвместно със Столич-
ната община символично ще отбеле-
жи Деня на София. Надиграването ще
бъде посветено на типичните шопски
ритми.

Хорото ще поведе водещият на
предаването “Надиграй ме” Асен
Павлов, който ще покани  популярни
лица и работещи в БНТ да научат
стъпките на хоро от Софийско. На
“мегдана” пред БНТ ще се изявят и
възпитаници на Националното учи-
лище за танцово изкуство. По време
на събитието присъстващите ще ви-
дят дефиле на автентични носии от
софийския регион, като за знаещите
ще бъде организирана и викторина с
тематични награди.

За тези, които няма да имат
възможност да се хванат на голямото
софийско хоро в петък, БНТ 2 ще
излъчи запис на спектакъла на
17 септември (събота) от 19,00 ч.

Проектът на БНТ 2 “Надиграй ме”
от две години залага на темата за
възстановяване на неделните хора на
открито в българските градове и села.
Поради големия интерес и по повод
Деня на София екипът на фолклорно-
то предаване предоставя на столича-
ни и на работещите в БНТ възмож-
ност да се хванат на хорото.

Арт инсталация “Пътят на килима” ще бъде открита на
16 септември от 17 ч. в градината на ул. “Московска”, зад

Етнографския музей в София. Богатството и красотата на
символи и багри, втъкани от майсторите на различни килимарски

школи, ще радват сетивата на гражданите и гостите на града до
18 септември. Събитието се организира от фондация “Пътят на
Траките” съвместно със Столичната община и ИЕФЕМ към БАН

Радиофестивалът “Аларма пънк джаз” на про-
грама “Христо Ботев” на БНР ще зарадва почитате-
лите на съвременната авангардна музика със солов
концерт на американския пианист и композитор от
ирански произход Амир Косроупур. Изявата му ще
е на 19 септември (понеделник) в 21 ч. в Чешкия
център (ул. “Г. С. Раковски” 100).

“Неудържим замах, непретенциозна директност,
железни пръсти” - така описват концертите на Амир
Косроупур в “Лос Анджелис таймс”. Музикантът е в
България като участник в спектакъла “Разгръщане”
на Маргарита Блъш (Мансфилд, Кънектикът), част
от програмата на фестивала “Панаир на куклите”,
който ще се състои на 16 септември от 16 ч.
в Театъра на българската армия.

Билети за концерта се продават по 8 лв., като на
входа в залата ще струват 10 лв.

Фестивалът на усмивките ще гостува и в Русе
канските нрави”.

Организатор на международния Фес-
тивал на усмивките е фондация “Имеон-
Балкани” в партньорство с Министерството
на културата, Световната федерация на ка-
рикатуристите - FECO, Съюза на българ-
ските художници, Съюза на българските
филателисти и Българското дипломатиче-
ско дружество. Главната тема “Дестинация
Балкани - Дестинация България” е
допълнена от генералния спонсор с още
една конкурсна категория - “Дестинация:
Бъдеще”, свързана с мотото на 25-ата го-
дишнина на Пощенска банка.

Фестивалът на усмивките ще завладее
на 30 септември и Стара Загора в рамките
на Нощта на изкуствата в града.

Една от творбите на румънския
карикатурист Дору Аксинте

Авангарден пианист
свири в Чешкия център

Амир Косроупур свири от вътрешната
страна на клавиатурата

Хоро ще се извие
пред БНТ
Хоро ще се извие
пред БНТ
Хоро ще се извие
пред БНТ
Хоро ще се извие
пред БНТ
Хоро ще се извие
пред БНТ
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нес, в първия учебен ден, времето ще
бъде с променлива облачност, по-значи-
телна над източните райони, където не е
изключено на отделни места да прева-

ли съвсем слабо. Чадъри за откриването е до-
бре да си носят жителите на Варненско и Доб-
ричко. В Западна България вероятността за
валеж е малка. Ще бъде топло, с дневни темпе-
ратури от 25 до 29 градуса, в западната част на
Дунавската равнина до 30, 31 градуса.

В петък и събота ще бъде слънчево и топлоВ петък и събота ще бъде слънчево и топлоВ петък и събота ще бъде слънчево и топлоВ петък и събота ще бъде слънчево и топлоВ петък и събота ще бъде слънчево и топло
с температури от 27 до 32 градуса. В съботас температури от 27 до 32 градуса. В съботас температури от 27 до 32 градуса. В съботас температури от 27 до 32 градуса. В съботас температури от 27 до 32 градуса. В събота
максималните стойности ще стигнат 28 до 34максималните стойности ще стигнат 28 до 34максималните стойности ще стигнат 28 до 34максималните стойности ще стигнат 28 до 34максималните стойности ще стигнат 28 до 34
градуса. Ще духа слаб до умерен вятър.градуса. Ще духа слаб до умерен вятър.градуса. Ще духа слаб до умерен вятър.градуса. Ще духа слаб до умерен вятър.градуса. Ще духа слаб до умерен вятър.
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“≈À≈÷
ƒÌÂÒ Ú˙ÒÂ˘ËÚÂ
‡·ÓÚ‡ ˘Â ËÏ‡Ú
Í˙ÒÏÂÚ. ŸÂ ÔÓÎÛ-
˜ËÚÂ ÔÂ‰ÎÓÊÂ-

Œ¬≈Õ
«‡Ô‡ÁÂÚÂ ÚÂÏÔÓÚÓ
ÒË Ì‡ ‡·ÓÚ‡, ÌÓ
ÌÂ ‚ÎËÁ‡ÈÚÂ ‚
ËÒÍÓ‚‡ÌË Ì‡˜Ë-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÌÂÒ Í‡ÚÓ ÒÂ Ò˙Ó-
·‡Áˇ‚‡ÚÂ Ò˙Ò ÒË-
ÚÛ‡ˆËËÚÂ, ˘Â ÔË-
ÍÎ˛˜ËÚÂ Á‡‰‡˜ËÚÂ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÌÂÒ ‚ ÏÌÓ„Ó ÓÚ
‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚËÚÂ ‚Ë
˘Â ‚ÁÂÏ‡Ú Û˜‡Ò-
ÚËÂ Ë ‰Û„Ë ıÓ‡,

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÌÂÒ ÌˇÍÓË ÓÚ ‚‡Ò
˘Â ÓÚÍËˇÚ ÌÓ‚Ó
ÔÓÔË˘Â, Ì‡ ÍÓÂ-
ÚÓ ˘Â ÔÓÒ‚ÂÚˇÚ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
 ‡ÚÓ ËÒÚËÌÒÍË ·Ó-
ˆË ‰ÌÂÒ ˘Â Úˇ·-
‚‡ ‰‡ ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ
ˆÂÎËÚÂ, Á‡ ÍÓËÚÓ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
¬ ÒÚ‡‡ÌËÂÚÓ ÒË
‰‡ ÒÚÂ ÔÓÎÂÁÌË,
˘Â ‚ÔÂ˜‡ÚÎˇ‚‡ÚÂ
Ò Â¯ÂÌËˇÚ‡ Ë

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
Œ‚Î‡‰ÂÌË ÒÚÂ ÓÚ
ÂÏÓˆËË, ‚Ó‰Â˘Ë
‚Ë ‚ „Â¯Ì‡ ÔÓÒÓ-
Í‡, Á‡ÚÓ‚‡ ÒÂ ÒÚÂ„-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
«‡ÔÓ˜Ì‡ÚË Á‡‰‡-
˜Ë ÏÓÊÂ ‰‡ ·˙‰‡Ú
‚˙ÁÔÂÔˇÚÒÚ‚‡ÌË
‰ÌÂÒ ÔÓ‡‰Ë ÌÂ-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ŸÂ ÒÂ ÔÓˇ‚Ë ÏÌÓ-
„Ó ‰Ó·‡ ‚˙ÁÏÓÊ-
ÌÓÒÚ ‰ÌÂÒ ‚ ‡·Ó-
Ú‡Ú‡ ‚Ë Ë Í‡ÚÓ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ë ÚÓ‚‡ ˘Â ‚Ë Á‡‰˙ÎÊË ‰‡ „Ë
Ì‡ÒÓ˜‚‡ÚÂ ‰Ó·Â.

ÂÌÂ„ËˇÚ‡ ÒË, Ë ÚÓ Ò „ÓÎˇÏÓ
Û‰Ó‚ÓÎÒÚ‚ËÂ.

‰ÂÈÒÚ‚ËˇÚ‡ ÒË. Ë ÌˇÏ‡ ‰‡
Ê‡ÎËÚÂ ÚÛ‰‡ ÒË.

ÌÂÚÂ Ë ÓÚÒÚÓˇ‚‡ÈÚÂ Ô‡‚ËÎÌ‡-
Ú‡ Ú‡ÍÚËÍ‡.

ÒÂ ·ÓËÚÂ. ÕÂ ÒÂ ÓÚÔÛÒÍ‡ÈÚÂ,
˘Â ÛÒÔÂÂÚÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÓ·ËÚÂ ‚Ë ÍÓÎÂ-
„Ë‡ÎÌË ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ
˘Â ‚Ë ÔÓÏÓ„Ì‡Ú
‰‡ Ì‡Ô‡‚ËÚÂ

Ô‡‚ËÎÂÌ ËÁ·Ó ÔÓ ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ
Ì‡ ·ËÁÌÂÒ ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËÂ.

 Œ«»–Œ√
«‡‰˙ÎÊÂÌËˇÚ‡ ‚Ë
˘Â ÒÂ Û‚ÂÎË˜‡Ú.
¬ËÒÓÍËÚÂ ‚Ë ËÁË-
ÒÍ‚‡ÌË  ̌Ë ÔÂÚÂÌ-

ÌËÂ ËÎË ˘Â Á‡ÔÓ˜ÌÂÚÂ ÔÂ-
ÒÔÂÍÚË‚Ì‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ.

‚ÂÊÂÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ Û˜‡ÒÚÌËˆË ‚
ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂÚÓ ËÏ.

Ô‡„Ï‡ÚË˜ÌË ıÓ‡ „ÎÂ‰‡ÈÚÂ ‰‡
ÌÂ  ̌ ËÁÔÛÒÌÂÚÂ.

Ì‡ÌË ,̌ Á‡˘ÓÚÓ  Ò‡ ‚˙ÁÏÓÊÌË
ÌˇÍÓË ÔÓÏÂÌË.

ÒË ·ÂÁ Á‡ÚÛ‰ÌÂÌË  ̌ Ë ˘Â ÒÂ
ÒÔ‡‚ËÚÂ.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ —ÛÚÂ¯ÂÌ
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

06.30 ì“‡ÁË ÒÛ-
ÚËÌî -
Ë Ì Ù Ó  -
Ï‡ˆËÓÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘ ¿Ì-
ÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

13.30 ì—Â‚Â ˛„î - ÒÂË‡Î, Ò.
1, ÂÔ. 77

14.30 ì—ËˇÈÌ‡ ÎÛÌ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 152,153

15.30 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ
ÊË‚ÓÚî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
1396-1398

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ìÃ‡Ï‡ „ÓÚ‚Ë ÔÓ-‰Ó·Âî
- ÒÂÏÂÈÌÓ Ò˙ÒÚÂÁ‡ÌËÂ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‚‡Ú‡Î˙Ú Ì‡ ·Ó„‡ÚËÚÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.2 ,ÂÔ. 49

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡î - Ë‡ÎËÚË
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -

‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
00.10 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî

- ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ.1
01.00 ì¡ÂÁÒ‡ÏÌËˆËî - ÒÂË-

‡Î, Ò.4, ÂÔ. 6
02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î/Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡-
‚‡ —ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙  ‡‰ËÂ‚

03.50 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
04.20 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ

ÊË‚ÓÚî /Ô./ - ÒÂË‡Î

06.20 ì«‰‡‚ÂÈ,
¡˙Î„‡Ëˇî -
Ò Û Ú  Â ¯ Â Ì
·ÎÓÍ

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî -

06.00 “ÂÎÂÍ‡-

Ì‡Î ìƒÓ-

·Ó ÛÚÓî

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ NOVA
11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
12.30 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
13.30 ìÃÓˇÚ‡ Í‡Ï‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
14.30 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
16.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
16.30 ìÃ‡ÎÍ‡Ú‡ ·ÛÎÍ‡î - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
17.55 ì“Â„ÎÂÌÂ Ì‡ ÀÓÚÓ 5 ÓÚ

35 - ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÚÓÔÍ‡î
18.00 ì—ÂÏÂÈÌË ‚ÓÈÌËî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA -

ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 VIP Brother 2016 - Â‡-

ÎËÚË, Ì‡ ÊË‚Ó
21.00 ìŒÚÍ‡‰Ì‡Ú ÊË‚ÓÚî (ÔÂ-

ÏËÂ‡) - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,
2 ÒÂÁÓÌ

22.00 ì—ÓÙËˇ - ƒÂÌ Ë ÕÓ˘î
(ÔÂÏËÂ‡) - e‡ÎËÚË
ÒÂË‡Î

23.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î-
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
00.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
01.00 ì¬˙ÚÂ¯ÂÌ „Î‡Òî - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
02.00 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ /
Ô/

03.00 ì–ËÚ˙Ï˙Ú Ì‡ ÏÂ˜ÚËÚÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.10 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

09.25 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

09.55 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚Ó!î

10.55 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

12.00 ÕÓ‚ËÌË

12.15 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

13.20 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË

15.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

16.00 —ÂË‡Î: ì«‡ Î˛·Ó‚Ú‡î

17.00 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

19.00 ì»Á·ÓË 2016î

19.50 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ¬ÂÏÂ

21.35 —ÂË‡Î: ì”˜ËÚÂÎÍÓ

Î˛·ËÏ‡î

23.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî

00.05 —ÂË‡Î: ì«‡ Î˛·Ó‚Ú‡î

01.05 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË

01.20 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

02.10 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.45 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

03.35 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

04.30 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

ˆËË ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓ‰‡ÁÌˇÚ ‰ÌÂÒ
ÓÍÓÎÌËÚÂ.

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
26
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09.15 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.30 «‰‡‚ÂÚÓ ÓÚ·ÎËÁÓ «‰‡‚-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

11.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ Ú‚
ÙËÎÏ /3803 ÂÔËÁÓ‰/

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
13.00  ÓÌˆÂÚ Ì‡ —‚ÂÚÎËÌ –Û-

ÒÂ‚
13.55 ¬ Í‡‰˙ /Ô/
14.30 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ
15.15 —‚ÂÚËˆËÚÂ Ú‚ ÙËÎÏ /116

ÂÔËÁÓ‰/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.40 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.50 ¬‡Ì„ÂÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /6

ÂÔËÁÓ‰/
17.45 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
17.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.35 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊË‚Ó –Â¯‡‚‡

Ì‡Ó‰˙Ú /ÿ‚ÂÈˆ‡Ëˇ/Ô/
19.15 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ

2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
19.50 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò »
20.30  ‡‰ËÙÂ 2 ÒÂËÂÌ Ú‚

ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/
21.50 —ÚÛ‰ËÓ ÙÛÚ·ÓÎ
22.05 ‘ÛÚ·ÓÎ: ìœ‡Ì‡ÚËÌ‡ÈÍÓÒî

- ì¿ˇÍÒî, ÒÂ˘‡ ÓÚ ÚÛ-
ÌË‡ Ì‡ ìÀË„‡ ≈‚ÓÔ‡î
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ
¿ÚËÌ‡

00.15 ÃÓÚÓÒÔÓÚ ÂÍÒÚ‡
00.45 ≈‰Ï‡  ‡ÒÚ‡ÌÂ‰‡ ÚËÓ

‰Ê‡Á ÙÂÒÚË‚‡Î ìΔ˙ÎÚË-
ÚÂ Ô‡‚ÂÚ‡ 2015î/Ô/

01.45 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
/Ô/

03.00 ¬‡Ì„ÂÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /6
ÂÔËÁÓ‰/Ô/

04.10 —‚ÂÚËˆËÚÂ Ú‚ ÙËÎÏ /116
ÂÔËÁÓ‰/Ô/

04.55 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ Ú‚
ÙËÎÏ /3803 ÂÔËÁÓ‰/
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А

гледайте

накратко

ФУТБОЛ

ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС

12.00 US Open (обзор)
СКИ СКОКОВЕ

15.00 Лятна “Гран при”
Чайковски

Илиан Илиев няма да
бяга от Локо Пд

Илиан Илиев няма да напуска
Локо Пд. Той обяви, че думите му
след мача със Славия (2:5) са били
разбрани погрешно. Тогава вар-
ненецът призна, че не вижда
смисъл да продължава да се зани-
мава със “смърфовете”. “Със си-
гурност на всички, свързани с
Локомотив, им е трудно, на мен
като старши треньор не ми е
лесно да преживея това нещо.
Нормално е да нямаме такава
увереност, когато са ни отбеля-
зали пет гола. Все пак срещу
Славия през първото полувреме
показахме нашата игра”, каза
Илиев. Утре тимът му посреща
Верея в мач от VII кръг.

Гриша Ганчев не се е
отказал да стане
правоприемник на
ЦСКА

Гриша Ганчев не се е отказал
да стане правоприемник на ав-
тентичния ЦСКА. Това оповести
изпълнителният директор на
вече фалиралото дружество Ни-
колай Паслар. Именно борецът бе
назначен от Ганчев на този пост.
Паслар оповести, че клубът на
Ганчев ЦСКА-София ще закупи
емблемата на ЦСКА, която е
запорирана в НАП, и ще се сдобие
с правоприемственост на 31-
кратните шампиони.

Цветан Генков позира с екипа на Локо
ГО. Нападателят ще играе за новака

до края на сезона

Американците набързо
се оправдаха за използва-
ния от тях допинг. Както
стана ясно, хакерската гру-
па Fancy Bear разби поща-
та на Световната антидо-
пингова агенция (WADA), а
от документите стана ясно,
че тенисистките Серена и
Винъс Уилямс, гимнастичка-
та Симона Байлс, която
спечели 4 златни медала
на Олимпиадата в Рио, и
баскетболистката Елена
Делле Донне, също олим-
пийска шампионка от Рио,
са ползвали абсолютно
разрешено забранени пре-
парати. Част от тях са окси-
кодон, хидроморфон, пред-
низон, преднизолон и ме-
тилпреднизолон.

Спортистките са полу-
чавали всяка година пер-

Словенец е новият шеф на УЕФА
Снимка БГНЕС

Александър Чеферин

А
Александър Чеферин е новият

президент на УЕФА. Словенецът
бе избран на овакантения от Ми-
шел Платини пост на извънредно
заседание на европейската фут-
болна централа в Атина.  За
48-годишния адвокат гласуваха
42-ма от делегатите, а останали-
те 13 души заложиха на холан-
деца Михаел ван Прааг. Двама-
та бяха и единствените кандида-
ти за поста.

Словенецът ще довърши ман-
дата на Платини, който е до 2019
г. Българската делегация бе во-
дена от члена на Изпълкома на
УЕФА и президент на БФС Бори-
слав Михайлов. С него бяха още
Борислав Попов и Михаил Каса-
бов. Михайлов гласува именно за
Чеферин. Българинът запази по-
ста си, защото заседанието бе

само за избор на президент.
“Трябва да спрем с политиката, с

липсата на прозрачност, с личните
интереси. Футболът е на първо мяс-

то. Това е огромна чест, но в също-
то време и отговорност. Моята мал-
ка и красива Словения е горда с
избора ми. Надявам се един ден и
всички вие да се гордеете с мен”,
каза Чеферин. Той има черен ко-
лан по карате и ръководи една от
най-големите словенски правни
фирми.

До извънредното събрание се
стигна, след като Платини получи
4-годишна забрана да се занимава
с футбол заради незаконен превод
от 2 млн. швейц. франка, които по-
лучил от вече бившия президент на
ФИФА Сеп Блатер.

“Убеден съм, че не съм из-
вършил дори и най-лекото прови-
нение и ще продължавам да се боря
в съда, за да докажа това”, заяви
62-годишният Платини, трикратен
носител на “Златната топка”.

Àìåðèêàíöèòå ñå
îïðàâäàâàò çà äîïèíãà

Мони ГЕОРГИЕВ

Селекционерът на националния
отбор Иван Сеферинов призова за
революция в женския волейбол.
“80% от вниманието е фокусирано
върху мъжете и едва 20% върху да-
мите. Сега е моментът за равен старт
между половете, с който да поста-
вим успешно начало на един нов
олимпийски цикъл. Крайно време е
и да се спре текучеството на селек-
ционери - за последните 5 години
начело на женския тим станаха 6
треньорски рокади, а при мъжките
национали от 1999 г. насам - над
20”, заяви Сеферинов.

От утре до неделя възпитаничките

България заслужи пети златен
медал на Европейското по вдига-
не на тежести за кадети и кадет-
ки до 15 и до 17 г. в полския град
Нови Томисл. Донесе го Галя
Шатова (58 кг) при по-младите.
Тежкоатлетката от Сопот бе бе-
запелационна, след като обра
първите места и в отделните уп-
ражнения. Тя събра двубой от 168
кг след 78 в изхвърлянето и 90 в
изтласкването. Шатова дори не
направи последния си опит, за-
щото конкуренцията й вече беше
приключила. Среброто остана за
румънката Маринела Моросан
със 159 кг (74+85), а бронзовото
отличие в двубоя взе Паулина
Путковска (Пол) със 153 кг
(69+84). Другата българка в кате-
горията Мария Кирева остана 4-
та също със 153 кг (71+82), но
хасковлийката бе по-тежка с 920
грама от представителката на
домакините. Кирева все пак граб-
на бронзовото отличие в
изхвърлянето.

При по-малките Кристиян Йор-
данов (69) също стана шампион с
250 кг (109+141). Той изпревари
с 6 кг латвиеца Атрьомс Гришчен-
ко (110+134), а трети се нареди
Едуард Какабадзе (Груз) също с
244 (111+133).

При 17-годишните Йордан
Атанасов (69) пък спечели бронз
в двубоя с 285 кг (129+156).

Хакерите от Fancy Bear се зарекоха да продължат с разкритията
манентни разрешения за
всекидневна употреба, за-
щото по документи се ле-
кували от различни болес-
ти. Оксикодонът обаче е
препарат, който се дава на
хора с ракови заболявания
в последен стадий за на-
маляване на болките.
Байлс и Донне са получи-
ли през 2014 г. 4-годишно
разрешение. Сестрите Уи-
лямс пък са се уреждали
със седмични, но по всяко
време. Например Серена
се е разболяла 2 седмици
преди “Уимбълдън” 2015,
където тя триумфира, и
вземала един от препара-
тите 6 дни. Преди това пък
се разболяла 2 седмици
преди “Ролан Гарос” 2014,
където отпада във II кръг.
Тогава тя се е “лекувала”

две седмици.
Сред разкритията става

ясно, че има препарати,
които спортистките са из-
ползвали по 3 пъти на ден,
а в други случаи “при нуж-
да”. Т.е. те са ги използва-
ли, когато си поискат.

“Имам синдром на де-
фицит на вниманието (стра-
да, че не я обичат) и хипе-
рактивност. Затова използ-
вам тези препарати от дет-
ство. Вярвам в чистия
спорт, винаги спазвам пра-
вилата. В това, че имам
такава диагноза и при-
емам лекарства, няма
нищо срамно”, съобщи 19-
годишната Байлс.

“Разочаровах се, като
разбрах, че хакери са по-
лучили личните ми данни и
са ги публикували без

съгласието ми. Спазвала
съм антидопинговите пра-
вила, когато съм получава-
ла разрешение за използ-
ване на препарати с тера-
певтична цел. За мен това
трябваше да премина през
строга процедура. Тези
разрешения бяха разглеж-
дани от анонимна група
лекари и се утвърждаваха
по законни медицински
причини. Аз съм един от
най-ярките поддръжници
на чистия спорт”, каза
Винъс, носителка на седем
титли от Големия шлем.

От Fancy Bears се зака-
ниха, че скоро ще разкрият
още подобни случаи с аме-
рикански олимпийски ме-
далисти и шампиони, както
и със спортисти от други
държави.

СЕФЕРИНОВ ЗОВЕ ЗА РЕВОЛЮЦИЯ
В ЖЕНСКИЯ ВОЛЕЙБОЛ

му излизат последователно в столич-
ната зала “Христо Ботев” срещу Швей-
цария, Черна гора и Румъния в квали-
фикации от група Е за Евро 2017. И
трите мача са от 18 ч., а съперниците
ще се срещнат още веднъж на прин-
ципа “всеки срещу всеки” в Пятра
Нямц, Румъния от 22 до 25 септември.
Победителите от 6-те квалификацион-
ни групи се класират директно за
шампионата в Азербайджан и Грузия.
6-те подгласника пък ще спорят в 3
двойки на разменено гостуване в
плейофи за участие. Освен домакини-
те по право, място на Евро 2017 имат
първите 5 отбора от Евро 2015 в Бел-
гия и Холандия - Русия, Холандия,
Сърбия, Турция и Германия.

ПЕТО ЗЛАТО ЗА
ЩАНГИСТИТЕ
В ПОЛША

МОТОКРОСЪТ В
САМОКОВ ПАК Е
В ПАМЕТ НА
ГЕОРГИ ЯНАКИЕВ

Този уикенд за втора поредна годи-
на легендарният мотополигон “Ридо”
край Самоков ще бъде домакин на мо-
токрос състезания в памет на почетния
вицепрезидент на Международната ав-
томобилна федерация (FIA) и почетен
гражданин на града Георги Янакиев.
Стартовете са IV кръг на балканския
шампионат и VI на републиканския. Най-
малките 2 класа - МХ65 и МХ85, караха
досега само 2 кръга от първенството на
Балканите - в Яница, Гърция, и Глобаре,
Сърбия. След Самоков състезателите
ще имат още 2 старта през октомври -
в Троян и Гевгелия, Македония. Без хора
като Георги Янакиев-старши нямаше да
имаме самочувствието на спортна на-
ция. Той е чест за спортната обществе-
ност и за града, заяви председателят
на Организационния комитет на Гран
при “България” Румен Петков.

Симеон ПЕТРОВ
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Страница на Лейла ДИМИТРОВА

40 години след последната си
олимпийска титла (в Хайфа, Израел,
през 1976 г., когато надпреварата бе
бойкотирана от СССР и страните от
комунистическия блок) отборът на
САЩ отново триумфира в най-масо-
вия шахматен форум, който завърши
вчера в Баку. През 2008 г. американ-
ците спечелиха последния си олим-
пийски медал – бронз в Дрезден.
Предвожданият от Фабиано Каруана
тим победи в последния кръг с мини-
малния резултат 2,5:1,5 географските
си съседи от Канада и завърши кла-
сирането на върха с 20 отборни (мач)
точки, които му осигуриха златните
медали. Със същия точков актив фи-
нишира и Украйна, но по-слабият
допълнителен показател (коефици-
ентът Зонеборн - Бергер) остави ук-
раинците със сребърните отличия.
Бронзовите останаха за Русия, която
продължава да е без титла при мъже-
те от 2002 г. Тогава обаче на първа
дъска за „сборная“ за последно игра
Гари Каспаров.

Най-голям принос за първото мя-
сто на САЩ има натурализираният
преди година филипинец Уесли Со,
който изигра 10 партии на трета
дъска и записа впечатляващите 8,5
т. Лидерът на американците - роде-
ният в Ню Йорк, но доскоро състеза-
ващ се за Италия Фабиано Каруа-
на, завърши без нито едно пораже-
ние – със 7 т. от 10 партии. Втората
дъска Хикару Накамура единствен
игра във всички 11 кръга и събра

Олимпийските емоции за България
дойдоха не само от игралната зала. По
време на 42-рата олимпиада се прове-
доха и конгресите на двата най-важни
ръководни органи на световния шах –
Европейския шахматен съюз (ЕШС) и
Международната шахматна федерация
(ФИДЕ). И двете мероприятия бяха из-
ключително неблагополучни за родния
шах. 87-ият конгрес на ФИДЕ потвърди
наложеното от Европейския шахматен
съюз наказание на Българската феде-
рация по шахмат (БФШ) и отне членст-
вото на родната централа в организа-
цията. Това стана заради поредица от
„грешни  ходове“ – административни и
финансови - на нашето ръководство.
ФИДЕ също така изиска незабавни
действия от Етичната комисия спрямо
БФШ - като организация, и персонално
срещу нейните ръководители.

ФИДЕ ще изпрати писма до прези-
дента и премиера на Република Бълга-
рия с искане за незабавни действия.
Решенията са взети единодушно, без

Ханти-Мансийск
домакин
на Олимпиада 2020

Шахматната олимпиада през
2020 г. ще бъде в Ханти-Мансийск
(Русия), решиха делегатите на
Конгреса на ФИДЕ, който се про-
веде в последните дни на най-
големия шахматен форум в Баку.
Административният център на
Ханти-Мансийския автономен
окръг вече бе домакин на този
форум през 2010 г. и получи мно-
жество похвални отзиви за орга-
низацията. Губернаторът му На-
талия Комарова обяви, че в хода
на подготовката за олимпиадата
ще бъдат реализирани няколко
необичайни проекта като сеанс с
космонавти, както и сеанс на
цялата територия на окръга,
която е почти 540 хиляди кв. км.

Филипинец подобри
рекорда си -
23 участия

Филипин-
ският грос-
майстор Еу-
хенио Торе е
истински шах-
матен фено-
мен. В Баку
той играе на
23-ата си
олимпиада –
абсолютен ре-
корд в исто-
рията на шах-
мата. 64-го-
дишният фи-
липинец прави
олимпийския
си дебют през
1970 г. в Зи-
ген (тогава ФРГ) и оттогава е
спечелил 3 бронзови медала за най-
добър резултат на първа дъска.
Олимпийската му биография включ-
ва 252 партии, от които той е
събрал 155,5 т. (91 победи, 119
ремита и 42 загуби). В Баку вете-
ранът игра на трета дъска за
страната си и стартира с впе-
чатляващите 8 т. от 9 партии.

Иванчук избра
да играе шашки

Значимото присъствие на Торе
обаче не направи по-незабележимо
отсъствието на друга легендарна
шахматна личност – Василий Иван-
чук. След 14 поредни олимпиади -
от 1988 до 2014 г., украинският
гений реши да пропусне тази в
Баку заради... турнир по шашки.
Без да дава обяснения, 47-годиш-
ният гросмайстор (който в 11
олимпиади е играл на първа дъска
за страната си) поиска да го осво-
бодят от националния отбор и
замина да мести пуловете в Пол-
ша. Наставникът на украинските
национали Александър Сулипа
обясни, че Иванчук е бил „силно
разстроен“ от недобрите си ре-
зултати напоследък и се е притес-
нявал, че няма да бъде полезен в
Баку. Иванчук е 4-кратен олимпий-
ски шампион - през 1988 и 1990 г.
с отбора на СССР, и през 2004 и
2010 г. със състава на Украйна.
През 2010 г. той спечели и златния
медал за най-добро представяне
на първа дъска с феноменалните
80% и ниво на постижение 2890!
На предпоследната Олимпиада в
Тромсьо, Норвегия, обаче топгро-
смайсторът записа едва 4 т. от 9
партии. От известно време шаш-
ките са новата му страст, като
досега той е участвал в 3 профе-
сионални турнира.

Гросмайстор Еухенио
Торе в Баку

Задача

ЧЕРНИТЕ НА ХОД ПЕЧЕЛЯТ

Отговор:

1…Дg3 2.h3 Тh3 3.gh3 Дh3х.

САЩ и Китай са
новите шампиони
Мъжете ни са 66-и и след Замбия, жените
до последно се бореха за медал

7,5 т. Играещият на четвърта дъска
Самуел Шанкланд допринесе за
титлата с 5,5 т. от 8, а резервата
Рей Робсън – с 3 от 5.

райна бяха четвъртата дъска Антон
Коробов със 7/9 и резервата Андрей
Волокитин с 8,5/9. Представянето на
Русия бе оценено като „удовлетвори-
телно“ от капитана и президент на
Руската шахматна федерация Андрей
Филатов. Той заяви, че отборът ще
продължи да търси първото място и
на следващата олимпиада в Батуми,
Грузия, през 2018 г.

Българите записаха най-слабото си
представяне от много години насам,
като в крайното класиране са на 66-о
място, 2 позиции след тима на Зам-
бия. Според треньора на националите
Николай Велчев включването на 15-
годишния Мартин Петров в състава е
било неправилно, тъй като юношата
(завършил с 1,5 т. от 7 партии) се е
оказал неподготвен за толкова сери-
озно изпитание. Ранното напускане на
Веселин Топалов след V кръг също
значително отслаби отбора и до голя-
ма степен предреши неудовлетвори-
телното му представяне.

В женската секция рускините не
само че прекъснаха серията си от 3
поредни олимпийски титли, но и ос-
танаха извън призовата тройка. Ки-
тайките единствени завършиха турни-
ра без поражение и след 3 олимпий-
ски вицешампионски места най-сет-
не стигнаха до златото с 20 отборни
точки. На 3 м. т. след тях полякините
оформиха изненадата на турнира с
второто си място, а също със 17 т., но
с по-слаб допълнителен показател,
до бронза стигнаха украинките. С
повече късмет на тяхно място може-
ше да е женският ни състав, но мачът
Украйна-България в последния кръг
завърши 3:1.

Ф. КАРУАНА – Е. БАРЕЕВ (РУС)
21.Кd2 Тdh8 22.Дe1 Оh5 23.Оe6

Оe8 24.f5 Оd8 25.Тf4 g5 26.Тf2 Оc7
27.Дe3 Цb8 28.f6 Кf8 29.Оg4 Кhg6
30.К2b3 Дa7 31.f7 1:0.

Украинците заслужиха второто
място след победи над ключовите
претенденти за тройката - Русия,
Китай, Грузия и Индия, като единст-
веното им поражение в целия тур-
нир бе срещу прекия конкурент
САЩ. Основните „забивачи“ на Ук-

България изхвърлена единодушно от ФИДЕ

нито един глас против и нито един
въздържал се. На проведеното по-рано
Общо събрание на Европейския шах-
матен съюз (ЕШС) пък родната федера-
ция бе изключена от структурите на
европейската, като решението бе гла-
сувано с 37 гласа “за” и 11 “против”. В
отговор ръководството на нашата фе-
дерация обяви, че ще обжалва реше-
нието в Спортния арбитражен съд в
Лозана. „Тъй като това решение е чисто
политическо и няма никаква легална
база, когато бъдат получени мотивите
му, БФШ ще го обжалва в законния 21-
дневен срок в Спортно-арбитражния
съд в Лозана, Швейцария. Решението
остава временно, докато съдът не се
произнесе и не го потвърди окончател-
но. Правата на всички български шах-
матисти и шахматистки остават защите-
ни и те ще могат да участват, както
досега, във всички европейски
първенства”, се казва в позицията на
Българската федерация по шахмат.

Президентът на ЕШС Зураб Азмай-
парашвили отбеляза, че федерацията
ни ще може да се върне в съюза, след
като българските власти завършат

разследване по отношение на Силвио
Данаилов за периода 2011-2014 г., ко-
гато той е възглавявал ЕШС.

Само ден по-рано пък Комисията
по етика на ФИДЕ отсъди, че Данаи-
лов е нарушил точки 2.2.2 и 2.2.3 от
кодекса и също му наложи наказание.
Така ръководителят на БФШ няма да
може през следващите 18 месеца да
заема никаква длъжност във ФИДЕ,
както и да бъде делегат на заседани-
ята на Международната федерация.
Наказателните действия срещу феде-
рацията ни продължиха с решението
на Етичната комисия на ФИДЕ да из-
ключи нашата централа от редиците
си за един месец.

През този срок Управителният съвет
на БФШ ще трябва да възстанови пра-
вата на изключените преди време опо-
зиционери:  гросмайстор Кирил Георги-
ев, Методи Стойнев и Симеон Стоич-
ков, със съответните компенсации. Три-
мата известни шахматни дейци бяха
наказани за „уронване престижа на
БФШ“, след като разпространиха серия
публикации, засягащи сериозни неред-
ности в управлението на родния шах.

 Силвио Данаилов (вляво) едва ли ще може да разчита на
подкрепата на Гари Каспаров за изчистване на името си
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резултати

В САЩ се
оправдават
за допинг
скандала

гледайте

ФУТБОЛ
ПО БНТ 1

22.05 Панатинайкос -
Аякс

ПО БНТ HD
20.00 Фейенорд -

Манчестър Юнайтед
22.05 Коняспор - Шахтьор Д

ПО БТВ ЕКШЪН
20.00 Апоел Никозия - Астана
22.00 Саутхемптън - Спарта Пр

ПО РИНГ
20.00 Сасуоло - Атлетик Б

22.05 Ница - Шалке 04

Шампионска лига
I кръг

ГРУПА А: Базел - Лудогорец
1:1 0:1 Кафу (45) 1:1 Щефен (80);
ПСЖ - Арсенал 1:1 1:0 Кавани (1),
1:1 Санчес (77); ЧК: Верати (90+5-
ПСЖ) и Жииру (90+5-А). II кръг (28
септември): Лудогорец - ПСЖ и
Арсенал - Базел

ГРУПА В: Динамо К - Наполи
1:2 1:0 Гармаш (26) 1:2 Милик (36
и 45+2); Бенфика - Бешикташ 1:1
1:0 Серви (12) 1:1 Талиска (90+3).
II кръг: Бешикташ - Динамо К и
Наполи - Бенфика

ГРУПА С: Барселона - Селтик
7:0 2:0 Меси (3 и 27) 3:0 Неймар
(50) 4:0 Иниеста (59) 5:0 Меси
(60) 7:0 Суарес (75 и 88); проп.
дузпа: М. Дембеле (С-24). Ман-
честър Сити и Борусия М играха
снощи, двубоят бе отложен с 24
часа заради буря. II кръг: Борусия
М - Барселона и Селтик - Ман-
честър Сити

ГРУПА D: Байерн - Ростов 5:0
1:0 Левандовски (28-д) 2:0 Мюлер
(45+2), 4:0 Кимих (53 и 60) 5:0
Бернат (90); ПСВ Айндховен -
Атлетико М 0:1 0:1 Нигес (43);
проп. дузпа Гуардадо (45+2-ПСВ).
II кръг: Атлетико М - Байерн и
Ростов - ПСВ Айндховен

Меси изпревари
Роналдо по хеттрик

Голмайсторът на Барселона
Лионел Меси вкара хеттрик сре-
щу Селтик за победата със 7:0
в мач от група С на Шампионска-
та лига и постави нов рекорд.
Аржентинецът има вече 6 хет-
трика в турнира, задминавайки с
1 Кристиано Роналдо (Реал М).
Меси се е разписвал поне по 3
пъти в 1 мач още срещу Арсенал,
Виктория Пилзен, Байер Левер-
кузен, Аякс и Апоел Никозия.
Срещу Аякс аржентинецът вка-
ра дори 5 гола. Иначе  хеттрикът
срещу Селтик е 36-и в кариера-
та на Лео Меси.

Лудогорец спечели първа точка като гост
при второто си участие в Шампионската лига.
5-кратните първенци на България завърши-
ха 1:1 в Базел в I кръг в група А на най-
комерсиалния турнир в Европа.

“Орлите” на Георги Дерменджиев бяха
само на няколко минути от победата на ста-
дион “Санкт Якоб Парк”, но 7-кратните уча-
стници в Лигата успяха да изравнят 10 мину-
ти преди края на редовното време.

Бразилецът Джонатан Кафу (45) откри
след блестящ рейд, но след грешка на вра-
таря Владислав Стоянов Ренато Щефен (80)
простреля вратата на Лудогорец и изравни.

Разградският тим се бориха много сил-
но срещу силния швейцарски шампион.
Треньорът Георги Дерменджиев изненад-
ващо пусна титуляр Абел Анисе, който беше
с 2 счупени ребра от мача с Левски преди
месец и за първи път след контузията игра.
Румънецът Клаудиу Кешерю, който се гот-
веше да играе с маска на лицето заради
счупен нос, пък остана резерва през цяло-
то време. Включването на Анисе вместо
Лукас Саша беше единствената промяна в

Ëóäîãîðåö
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Джонатан Кафу открива за Лудогорец срещу Базел на “Санкт
Якоб парк” в I кръг в група А на Шампионската лига

Кафу вкарва първи гол за „орлите” като гости
състава на “орлите” в сравнение със стар-
товите 11 от реванша с Виктория Пилзен
(2:2) в плейофите. Кафу беше най-активни-
ят играч на “орлите” и на няколко пъти
създаде опасности за домакините.

След почивката швейцарците вдигнаха
оборотите и опасностите пред Владо Стоя-
нов зачестиха. Резервата Сейду Думбия (50)
се озова на стрелкова позиция в наказател-
ното поле на “орлите”, но Хосе Луис Паломи-
но успя да блокира с тяло удара му от воле.
В 56-ата мин. пък само късметът спаси бълга-
рите след грешка на Върджил Мисиджан,
който върна неумело към Козмин Моци, а
Думбия отне топката, но пък Натанаел се
намеси решително.

В 78-ата мин. аржентинският капитан на
Базел Матиас Делгадо опита да изпроси
дузпа, но беларуският рефер Алексей Кул-
баков не се подлъга. При центриране отдяс-
но Владо Стоянов изби лошо топката, която
попадна точно на крака на Ренато Щефен
(80) и той я прати в мрежата му. Във II кръг
Лудогорец посреща ПСЖ на 28 септември
на стадион “Васил Левски”.

След мача

ПСЖ няма да разчита на една от
звездите си в гостуването на Лудого-
рец на 28 септември на “Васил Лев-
ски”. Италианският национал Марко
Верати е аут за мача от група А на
Шампионска лига заради глупав чер-
вен картон, който си изпроси в добаве-
ното време при равенството 1:1 на
“Парк де Пренс” с Арсенал.

Съдията Виктор Касай даде 5 ми-
нути продължение и в края им Верати
и нападателят на “артилеристите” Оли-
вие Жиру влязоха в конфликт, при кой-

Марко Верати няма да играе в София
то италианецът беше повален на два
пъти на земята. Нервите му не
издържаха и той тръгна да се само-
разправя френския таран. Унгарският
арбитър наказа футболистите за без-
смисления спор и им показа втори
жълти картони и ги изгони.

Така Верати ще пропусне визитата
на парижани в София, а Жиру няма да
бъде на линия за домакинството на
Базел на същата дата.

„Тъй като имах жълт картон, не ис-
ках да правя нищо рисковано. Препре-

чих пътя на Верати, а той се хвърли на
земята. Просто не разбирам. После
Маркиньос ме избута в гръб, а изобщо
не знам как Верати за втори път се
озова на тревата. Така ситуацията еска-
лира. Дразнещо е, като се има предвид,
че не зная дали реферът видя какво се
случи. Наистина се изненадах от пове-
дението на Верати“, заяви французинът.

Уругваецът Единсон Кавани откри
още в 42-рата секунда с най-бързия гол
в турнира досега. Чилиецът Алексис
Санчес (77) изравни за “артилеристите”.

ГЕОРГИ ДЕРМЕНДЖИЕВ,
треньор на Лудогорец:

“Първо, не сме измъкна-
ли точка. Ние направихме
перфектно второ полувре-
ме, трябваше ни малко вре-
ме вътре на терена футбо-
листите да се настроят. И

ние, и те имахме ситуации,
но в 80-ата минута едно не
толкова футболно положе-
ние влезе в нашата врата.
Във футбола няма ли греш-
ки, няма голове. Базел е
много добър отбор. Добра
е точката, на мен ми се ис-
каше да са 3. Но това е
футболът, ние сме доволни

на тази точка. В другите
мачове ще бъдат изненада-
ни и другите отбори. Израс-
тването на отбора се видя,
но тези, които играха за
първи път, малко прегоря-
ха. Жалко, че не вкарахме
още голове.”
ДЖОНАТАН КАФУ,
голмайстор:

„Много съм щастлив от
гола, който отбелязах. По-
стигнахме добър резултат
като гост на Базел. Трябва
да вдигнем глави и да мис-
лим за следващия мач сре-
щу ПСЖ. Групата е много
трудна. Ние знаем нашите
възможности. Играехме на
контраатаки. Успяхме да
спечелим 1 т. навън. Не
мисля да си тръгвам. Кон-
центриран съм върху пред-
ставянето си за Лудогорец.
Искам да играя добре в
Шампионска лига. Искам
цял свят да научи името на
Лудогорец. Ако има пред-
ложение към мен от друг
клуб, ще седнем и ще гово-
рим.”
ВЛАДИСЛАВ СТОЯНОВ,
вратар:

“Центриране, при кое-
то излязох. Топката беше
далеч, за да я хвана и
реших да боксирам. Никой
не ми каза, че съм сам,
мислех, че нахлува човек.
Боксирах и нямахме
късмет, че попадна в чо-
век на Базел. Жалко!
Съжалявам, че изпуснахме
3-те точки, защото можех-
ме да ги вземем. Малко
хора очакваха да вземем
точка, но с оглед на раз-
витието на мача можехме
да си тръгнем и с 3. През
второто полувреме ни на-
тикаха в нашата половина.
Днес късметът не беше с
нас. Надявам се, че ще
объркаме сметките и на
другите отбори, и да изле-
зем от групите. Имаме цел
и я преследваме. Защо пък
да не сме втори? Смятам,
че в тази група ще има
доста врътки. Надявам се
щастието да ни се усмихне
и да излезем от групата.”

Снимка БГНЕС
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